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ОБЩИНСКИ  СЪВЕТ - РАЗГРАД 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 51 

 
 От проведеното заседание на Общински съвет - Разград на 29.08. 2023година, от 

13.30 часа, в зала 1101 на общината. 

От 33 общински съветници на заседанието присъстваха  29. 

Заседанието на ОбС започна работа с регистрирани 25 общински съветници. 

В хода на заседанието се включиха общинските съветници Хасан Хасанов; Радиана 

Димитрова; Танер Сали и Валентин Василев. 

По уважителни причини отсъстваха общинските съветнициАли Кязимов; Ахмед 

Ахмедов; Калоян Монев и Стефан Стефанов.  

 

/Приложение №1 към Протокола/. 

 

На заседанието присъстваха:господин Добрин Добрев; господин Мирослав 

Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград; госпожа Хабибе Расим – Зам.-кмет на 

Община Разград; госпожа Нели Добрева – Секретар на Община Разград; представители 

на общинска администрация и журналисти. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колеги,  

Преди да започнем официално, искам да ви информирам, че във фоайето, вероятно 

сте видели една много симпатична изложба. Предполагам, че нашата работа ще наложи 

да дадем една малка почивка и в антракта ви моля да направим така, че да се запознаем с 

инициативата за тази изложба и с организирането й, за което ще получите своевременна 

информация.  

Уважаеми съветници,  

Досега са се регистрирали за днешното заседание 25 общински съветници. Налице 

е необходимия кворум и откривам заседанието на общинския съвет. 

Дежурен секретар съгласно ротацията ще бъде нашия колега Ивайло Димитров.  

Материалите за днешното заседание са ви раздадени предварително.  

Искам да ви информирам, че преди около 1 час в деловодството на Общински 

съвет-Разград, постъпи докладна записка с вх.№355 от нашия колега общински съветник 

Антон Монев, с което той предлага общинския съвет да се занимае с някои проблеми, 

които ние обсъждахме на проведената на 10.08.2023 г. сесия на общинския съвет. И има 

конкретни предложения за допълване на приетите решения на тази сесия на общинския 

съвет.  

Аз искам да информирам общинските съветници, че съгласно нашия Правилник за 

организацията и дейността на общинския съвет – предложения за включване в дневния 

ред в заседания на общинския съвет по изключение и поради необходимост за решаване 

на неотложни въпроси, могат да бъдат правени най-късно предходния ден, преди 

заседанието на общинския съвет до 12:00 часа. Така че, формално срокът, който е 

предвиден в чл.58, ал.4 от нашия правилник не е спазен. Но ние своевременно 

създадохме организация, изпратили сме докладната записка и по електронна поща, но и 
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на хартиен носител е на разположение на всички съветници. Така че, моля при 

обсъждането на въпроса за дневния ред и кои въпроси да бъдат включени за обсъждане, 

да изразите становище и по този въпрос.  

Предложения по дневния ред?  

Давам думата на господин Любомир Райчев.  

 

Г-н Любомир Райчев – „БСП за България“ 

Колеги, също по този въпрос. Подкрепям проекта, който е за дневен ред, 

предложен за днескашното заседание и същевременно моля заместник кмета господин 

Добрин Добрев, да ни информира устно за следния въпрос: От медии научаваме, че в 

края на миналата седмица представители на три контролни органа били в Разград за 

извършване проверки по отношение на миризмите и състоянието на река Бели лом. 

Предвид важността и тази докладна записка, която сега в момента се вкарва, този 

проблем е наболял за нашия град и моля в тази връзка господин Добрев, да ни 

информира по следните въпроси във връзка с тези проверки: 

- Извършвани ли са такива проверки, от кои контролни органи?  

- Уведомен ли е той за тези проверки – от кого и кога? 

- Ако е присъствал на проверките, да ни информира кои обекти са проверени и в 

какво се изразяват тези проверки? 

- Съставени ли са документи за резултатите от проверките и какви документи са 

съставени?  

- Изискал ли е информация за резултатите от тези проверки, съответно 

констативните проверки за лабораторни изследвания, актове за установяване на 

нарушения, предписания и други?  

- И ако нямаме още резултати, в какъв срок Община Разград може да ги получи 

тези резултати? 

Благодаря Ви.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Райчев, ако съм Ви разбрал правилно, Вие искате устно да Ви бъде 

представена информация?  

 

Г-н Любомир Райчев – „БСП за България“ 

Да.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колеги, имате възможност да изразите становище. 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България-Обединение“ 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Кое?  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България-Обединение“ 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 
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Сега ще решим ние общинските съветници. 

 

Г-жа Надежда Радославова – ПП „ГЕРБ“ 

Госпожа Надежда Радославова не говори на микрофон.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Правилника казва до 12:00 часа на предходния ден и общинския съвет решава. 

Госпожо Радославова, знам много добре за какво намеквате, че аз можех да напиша 

една резолюция – отказвам и отхвърлям предложението на колегата Антон Монев, 

защото не спазва правилника. 

 

Г-жа Надежда Радославова – ПП „ГЕРБ“ 

Господин председател, по тази логика всички от тук насетне можем да нарушаваме 

масово правилника. 

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Какво значи нарушаване, госпожо Радославова? 

 

Г-жа Надежда Радославова – ПП „ГЕРБ“ 

Ами Вие сте част от този общински съвет. Предполага се, че сте запознат… 

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Много добре съм запознат, аз съм адвокат за разлика от Вас.  

 

Г-жа Надежда Радославова – ПП „ГЕРБ“ 

Ами тогава? 

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Наше право е ако преценим да я вкараме в дневния ред независимо, че срокът е 

пропуснат и Вие го знаете това нещо нали? И това Ви предлага председателя.  

 

Г-жа Надежда Радославова – ПП „ГЕРБ“ 

А Вие срока не го ли знаехте?  

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Знам го срока. Само че, ние сме колективен орган и можем да вземаме решения 

извън това. И това го знаете.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колега Монев, ще Ви дам думата, но сега след като сте наясно за това, че 

правилника не е спазен. Аз ще ви дам възможност да решим заедно общинските 

съветници дали да включим тази докладна в дневния ред или не, и дали да изслушаме 

устна информация. 

Вие господин Райчев, как предлагате, кога да стане това? Сега или в точка текущи?  

 

Г-н Любомир Райчев – „БСП за България“ 

Ако трябва и в точка текущи. Но поради това, че информацията е, как да кажа, 

шекотлива за целия район, може и сега.  
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Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Предлагате в началото преди да пристъпим към разглеждане на докладните 

записки.  

Давам думата на общинския съветник Иво Димитров. Но колега Димитров, Ви 

моля по обсъждания въпрос – да включим ли докладната на общинския съветник Антон 

Монев в днешното заседание и да дадем ли възможност на заместник кмета Добрин 

Добрев да ни представи устна информация по тези актуални въпроси.  

Заповядайте.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България-Обединение“ 

Благодаря Ви, господин председател. 

Но това напомняне за изказване по същество е съвсем безпредметно, тъй като аз 

никога през своята работа като общински съветник, не съм правил нищо по различно. 

Правя формално предложение – тази докладна записка да бъде вкарана в дневния 

ред, да бъде разгледана и да се произнесем по нея. Колкото тук до дебата на микрофон, 

извън микрофон, аз искам да кажа, че извънредните ситуации, изискват извънредни 

мерки. Никой от нас не си е представял в началото на този мандат, когато сме приемали 

този правилник, че Разград ще бъде 4 години обгазяван, осмърдяван, хората да бъдат 

жертва и тъй като не сме предвидили това, не сме взели такова решение. За да се 

коригираме, правя, още веднъж повтарям предложение – тази докладна записка да бъде 

внесена, както и при разглеждането й да получим информация, която беше изискана 

устно от заместник кмета, за да знаем какво е положението, какъв е резултата от нашата 

извънредна сесия. Благодаря Ви.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви и аз. 

Други колеги желаят ли да изразят становище по направеното предложение за 

дневния ред? Не виждам желаещи. Затова ще подложа последователно и двете 

предложения.  

Първо, подлагам на гласуване предложението на общинския съветник Антон 

Монев – в дневния ред на нашето заседание да бъде включена и докладна записка, която 

е с вх.№355 и е свързана с решенията взети от общинския съвет на 10.08.2023 г. Моля 

гласувайте по това предложение.  

 

С 22 гласа - “ЗА“, „против“- няма, „въздържали се“- няма, предложението се 

приема.  

 

Сега подлагам на гласуване и предложението от общинския съветник и 

председател на ПК по околна среда, селско, горско, ловно и водно стопанство – да бъдем 

информирани устно в точка текущи и по този въпрос. 

Колеги, моля гласувайте по това предложение.  

 

С 28 гласа - “ЗА“, „против“- няма, „въздържали се“- няма, предложението се 

приема.  
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В хода на нашата работа ако се наложи, след като обсъждаме и докладна записка с 

вх.№355, ние ще преценим и дали това което се изиска като информация не следва да го 

включим в обсъждането по тази докладна записка.  

Заповядайте, колега Димитров. 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България-Обединение“ 

Благодаря Ви, господин председател. След като гласувахме да включим тази 

докладна записка – аз правя предложение да я разгледаме като първа, защото сме 

свидетели на това, че в хода на заседанията на общинския съвет, много от общинските 

съветници получават тежка преумора и не могат да участват до края на заседанието. 

Затова ви моля да бъде представена като първа докладна записка, разгледана и прието 

решение. Благодаря Ви. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви и аз. 

Има ли съветници, които да изразят становище по това предложение – най-напред 

да разгледаме извънредната докладна записка?  

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България“ 

Ами господин председател, ние не сме гласували още дневния ред. Говорим за 

поредността на докладните.  

 

/Шум в залата./ 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колега Димитров, да спазваме установения ред. Сега ще се произнесем по дневния 

ред и по Вашето предложение – за включването. Аз затова дадох възможност съветници, 

които желаят да изразят становище по това включване.  

Подлагам на гласуване проекта за дневен ред така както е с включването на два 

допълнителни въпроса. Моля гласувайте.  

 

С 24 гласа - “ЗА“, „против“- няма, „въздържали се“- няма, дневният ред се 

приема.  

 

И сега подлагам на гласуване процедурното предложение – по така утвърдения 

дневен ред – най-напред да разгледаме докладна записка с вх.№355. Моля гласувайте.  

 

С 15 гласа - “ЗА“, „против“- няма, „въздържали се“- няма, предложението се 

приема.  

 

ТОЧКА ПЪРВА 

ДОКЛАДНИ ЗАПИСКИ 

 

С Т А Т И Я  1 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№355. 

Докладна записка от Антон Руменов Монев – общински съветник 
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Относно: Допълнение на Решение №707 от Протокол №50 от проведено 

заседание на Общински съвет-Разград на 10.08.2023 г.  

Давам думата на вносителя господин Антон Монев, да я представи.  

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Благодаря, господин председател. 

Уважаеми колеги общински съветници, 

На 10.08.2023г. бе проведена сесия на Общински съвет Разград и бяха взети 

решения по проблема с миризмите. Общински съвет Разград прие със забележки и 

неудовлетвореност Доклада наДиректора на РИОСВ-Русе относно качеството на 

атмосферния въздух и дейностите на РИОСВ- Русе по опазване наоколната среда, по 

повод на сигнали за остра, задушлива миризма на територията на гр.Разград и 

потенциалните причини за тези миризми. Нещо повече, след сесията на 10 август 

СМРАДТА се върна с пълна сила и хиляди хора бяха потърпевши. 

На25.08.2023г. се проведе масов протест срещу постоянното обгазяване на Разград 

и гадната, противна, задушлива СМРАД, която ни трови вече близо десет години. 

Излязоха стотици хора и ясно заявиха, че повече няма да се толерира апатията на 

централната и местна власт за решаване на проблема. Бе решено протестът да стане 

постоянен и безсрочен, както и бе дадена идеята Община Разград да въведе извънредно 

положение и организира оперативен щаб за откриване и неутрализиране на 

източника/иците на миризмите. Няма време за губене, като приетите срокове следва да 

бъдат актуализирани и намалени. 

Имайки превид горното и на основаниечл. 21, ал. 1, т. 

23отЗаконазаместнотосамоуправление и местната администрация, предлагам Общински 

съвет Разград да измени и допълни взетото на 10.08.2023г. Решение №707 по Протокол 

№50 в следния смисъл: 

1. Точка 5 от Решението добива следния вид: „Задължава кмета на Община 

Разград да внесе информация за изпълнението на решенията на общинския съвет на 

заседание на съвета в края на месец септември 2023г. и на второто заседание на новия 

Общински съвет Разград мандат 2023-2027г.“ 

2. Създава се нова Точка 7 със следното съдържание: „Предлага на Кмета на 

Община Разград в срок до 10 календарни дни и на основание чл.48 и следващи от Закона 

за защита от бедствия да обяви извънредно бедствено положение на територията на 

общината във връзка с потенциалните замърсявания на въздуха и водата и опасността за 

уврежданеназдравето на хората, и/илизначителни последици за околната среда, свързани 

със замърсяване на почвата, водата или въздуха с химически или биологически вещества 

и материали или с унищожаването на биологични видове, да сформира оперативен щаб 

за справяне с проблема, и да информира ежеседмично обществеността на Разград по 

официалните информационни канали за работата на щаба и резултатите от същата“. 

Това е нашето предложение.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, колега Монев. 

По обясними причини докладната записка не е разглеждана и обсъждана в 

постоянни комисии. И затова пристъпваме към нейното обсъждане без да изслушваме 

становищата на такива комисии.  
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Колеги, имате възможност да поставите въпроси и да изразите мнения и 

съображения по докладната записка и предложението. Има ли желаещи? Давам думата 

на госпожа Елка Неделчева.  

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България“ 

По обясними причини, предполагам не само аз, а и колегите другите, които са в 

залата не сме имали възможност обстойно да се запознаем и със Закона за защита от 

бедствия и съответно този чл.48, затова ще помоля ако администрацията има готовност в 

момента да ни информира, това е едното, но в т.1. кое ме притеснява, колеги, задължава 

кмета на общината да внесе информация за изпълнението на решението на общинския 

съвет на заседание на съвета в края на месец септември 2023 г., до тук добре. И на второ 

заседание на Общински съвет-Разград мандат 2023 – 2027 г. Ние и друг път във връзка с 

други докладни сме коментирали, че настоящия общински съвет, с този състав, ние не 

можем да задължаваме следващ общински съвет да му диктуваме нито дневния ред, нито 

въпросите, които ще бъдат разглеждани на заседание в следващ общински съвет. Така че, 

аз не мога да я приема тази точка в тази част, която цитирах току-що.  

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Господин председател, ако позволите мога да отговоря и на двата въпроса.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Да, ще бъде добре, ако има и други въпроси поотделно да им отговаряте. 

Заповядайте за отговор.  

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Във връзка с първата точка където предлагаме т.5 от решението да придобие новия 

следен вид, искам да уведомя уважаемите колеги общински съветници, за съжаление аз 

не можах да присъствам на предходната сесия поради обективни причини, но решенията, 

които са взети и конкретно Решение №707, т.5. общинския съвет е приел: Задължава 

кмета на внесе информация за изпълнение на решение на общинския съвет на заседание 

на съвета през месец април 2024 г. Моето предложение не е коренно различно, тук се 

променя само срока. Тоест ние вече сме го задължили с решението взето на предходната 

сесия. Самите неща, които реално искаме да информираме, ако искате мога да ви прочета 

решението, вероятно вие знаете какво сте взели като решение, а то е: предложили сме да 

се проучат възможностите за калибровка на системите за мониторинг, евентуално да се 

предвиди бюджет в новия за тази калибровка. По отношение на директора на РИОСВ- да 

увеличат броя на планираните проверки и да ни уведомяват. И третото, предложили сме 

Министъра на регионалното развитие и благоустройството да укаже необходимото 

съдействие и осигуряване на необходимите средства за реконструкция на 

пречиствателната ни станция. И решението, което реално сме приели на 10.08.2023 г., 

ние така или иначе в т.5. сме задължили кмета. Тук променяме просто срока да не бъде 

от месец април 2024 г., а да стане малко по краткосрочно, а именно септември и в първия 

мандат на новия общински съвет. Конкретно на въпроса ви за Закона от бедствия, мога 

да прочета, изкарах си го малко преди заседанието, в чл.48 чета: Бедствено положение е 

режим, който се въвежда в зоната на бедствието от определените в закона органи, 

свързан с прилагането на мерки за определен период от време с цел овладяване на 

бедствието и провеждане на спасителни и неотложни аварийно-възстановителни работи. 

Това е алинея първа на чл.48. Алинея трета казва следното: Бедствено положение се 
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обявява, при условие че се случва, случило се е или има опасност да се случи бедствие, 

свързано със: 

1. загуба на човешки живот, и/или 

2. увреждане на здравето на хората, и/или 

3. значителни вреди на имуществото и/или икономиката, и/или 

4. значителни последици за околната среда, свързани със замърсяване на почвата, 

водата или въздуха с химически, биологически или радиоактивни вещества и материали 

или с унищожаването на биологични видове. 

Та мое предложение конкретно за създаването на т.7. е именно да се предпази 

здравето на гражданите и във връзка с това увреждане на околната среда, като 

замърсяване на река Бели лом след нашата пречиствателна станция посока Гецово, което 

прилича на мляко от хранителния магазин и странното измиране на 9-те щъркела, които 

по скоро и медиите коментираха. Това именно ме подтикна да създадем и т.7. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Георгиев, ще Ви помоля за малко Вие да поемете кормилото, понеже 

искам да направя една кратка реплика на отговора и изказването на колегата Антон 

Монев. 

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Поемам ръководството, господин Димитров. Имате думата.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. 

Във връзка с това, което каза колегата Антон Монев, аз го моля да има предвид, че 

сесията на 10.08.2023 г. беше посветена само и единствено на проблемите на чистотата 

на атмосферния въздух. И решенията, които са приети касаят именно този въпрос. Сега 

не бива да намесваме и други компоненти на околната среда, като почви, води, реки и 

т.н. Защото ще стане една недопустима мешавица с предишното решение, тъй като 

самото предложение на колегата Антон Монев касае решението, което е прието на 

10.08.2023 г. Освен това, аз бих искал да поясня, че въпросът: на лице ли е опасност за 

загуба на човешки живот или увреждане на здравето на хората се решава не ей така 

просто поради хрумване на когото и да е, а от отговорни и компетентни органи по една 

сложна, но строго разписана процедура в нашите нормативни актове. А такова нещо за 

сега нямаме. И напомням, че и на самата сесия на общинския съвет на 10.08.2023 г. беше 

заявено от вносителя директора на РИОСВ, а преди това и при обсъждането от РЗИ, че 

не може да се говори за наличие на опасност за човешки живот. Обявяването на 

бедствено положение не е играчка. И не може да бъде резултат на лекомислени 

хрумвания и на настроения. Това е един изключително отговорен и важен акт на органи 

на държавна власт, с който трябва да се обмисля внимателно всички предпоставки и 

условия. Така че, не съм удовлетворен от поясненията, които дава колегата Антон 

Монев. И все още тези неща остават неизяснени. Благодаря.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Предавам ръководството Ви. 

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 
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Ако може отговор. Аз за това в т.7 съм записал, че само предлагаме. Именно 

поради обстоятелството, че ние не сме компетентни. Кмета затова е избран, затова му се 

плаща, затова е на върха на тази пирамида от гражданско общество в Разград. Ние можем 

да му предложим дали той да прецени дали са налице хипотезите на чл.48 от Закона за 

бедствията. Аз не съм компетентен да отговоря на този въпрос. Само, че като излязоха 

тези стотици граждани, явно има някакъв проблем. След като видях, че тази река не е ок, 

явно има някакъв проблем. След като измряха тези животни, явно има някакъв проблем. 

Ние можем да предложим. Дали той ще го направи си е негова преценка. Това е неговата 

компетентност, не моята, не е ваша.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колега Монев, извинявайте, но четем какво сте написали. Предлага на кмета да 

обяви, не да преценява дали да обяви или не. А императивно да обяви извънредно 

положение.  

Давам думата на колегата Иво Димитров.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България - Обединение“ 

Благодаря Ви. 

Аз разбирам, че вие спорите за две съвсем различни неща. Предлага да обяви е 

предложение на общинския съвет до кмета, ако се приеме и той трябва да се съобрази с 

предложението на общинския съвет. А ако ние предложим както свръх обтекаемо се 

правят някои предложения, да прецени, да обмисли. Той е в правото си наистина да 

седне замислен 5 минути, да обмисли и след това да ни върне едно уведомление, че да, 

той е седнал, обмислил е, но и ние това сме го помолили, а не да обяви. Той много добре 

се е справил със задачата поставена от общинския съвет. Затова редакцията, която прави 

господин Монев, аз я приемам за по адекватна отколкото всякакви такива завоалирани 

лавирания, така че кмета да каже – да, аз съм се съобразил, изпълнил съм, свършил съм, 

но не съм обявил това положение. Благодаря Ви.   

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Давам думата на заместник кмета Добрин Добрев. 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Едно лирично отклонение преди това. За да има популизъм, дали той лек или 

тежък, трябва да има мотиви. За да има обявяване на бедствено положение, също трябва 

да има мотиви. И след като и в докладната записка е записано, че на 25 август се е взело 

решение да се препоръча на общината да се обяви бедствено положение, мисля си, че 

колега Монев можехте да направите повечко да мотивирате тази докладна записка. 

Защото чл.51 казва, че в Заповедта по чл.49, ал.1 се посочват обстоятелствата послужили 

за основание за обявяване на бедствено положение. Обосновка за необходимостта от 

обявяване на бедствено положение съгласно чл.48, ал.3 – границата на територията, на 

която се обявява бедствено положение. Мерките за овладяване на бедствието, 

включително предприетите временни ограничения  върху правата на гражданите. 

Органите или длъжностните лица отговарящи за предприетите мерки. Началото на 

въвеждане на бедствено положение и срокът на неговото въвеждане, но не повече от 7 

дни. Всички тези обстоятелства трябва да са мотивирани, да са непротиворечиви и да 

могат да бъдат обосновани, и да издържат и едно съдебно дирене. И аз ще повторя, 

обявяването на бедствено положение е сериозен държавнически, управленски акт. Вие 
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ни карате в момента да вземем едно решение, което много лесно ще го напишем, ще я 

напишем заповедта. Ще реагираме емоционално. Ще направим така, че да има 

непосредствено влияние върху правата и задълженията на гражданите, на бизнеса, на 

гостите на града и това нещо после отива в съда и олекваме като институция, и община, и 

общински съвет. Да, проблем има. Да, изключително е важно гражданското общество да 

се събуди. Адмирации за организаторите на протеста. Но всички ние в тази зала сме 

напълно наясно, че проблем има. И сме напълно наясно, че като община, и като 

общински съвет не можем да приложим всички разпоредби на закона, които са описани, 

тъй като не са ни вменени като правомощия, даже не са ни вменени като задължения. И 

вместо да организираме епизодични протести в повечето случаи случващи се веднъж на 

4 години, където да катализираме енергията на гражданското общество за нещо по-

различно от решаването на проблема, аз не мисля, че е сериозно. Аз ви предлагам – да се 

съберем. Не да си вършим някакви неща, всеки един зад гърба на друг. Ние сме 

институция, сериозни хора сме застанали в тази зала. И да направим така, че да насочим 

протеста на правилното място. Защото аз имам претенцията, че от 6-7 години се 

занимавам с този проблем не повече. И правя каквото мога, и каквито са ми 

възможностите за намиране на решение. Обстоятелствата са такива, че този проблем не 

може да се реши за два дни, не може да се реши и за 7 дни, като се обяви бедствено 

положение. Но определено съм сигурен, че ако ние се обединим и насочим протеста към 

Народното събрание, да потърсим примерно нашите съграждани в София, аз съм 

сигурен, че те ще протегнат ръка и ще ни помогнат. И да отидем, и да протестираме пред 

Народното събрание, да предложим една елементарна поправка в закона, която направи 

консолидацията да е задължителна, ще постигнем доста сериозна победа. Аз съм 

сигурен, че политическата обстановка в страната няма да е все такава и рано или късно 

ще се намери стабилност. Именно това е пречката да не се движат и напред решенията, 

които администрацията през всичките тези години сме предлагали. Дори и предходното 

ръководство на тази община. Така че, аз ви моля да преразгледате докладната записка, да 

я обосновете и да я мотивирате правилно, а не да си измивате ръцете с Община Разград, 

така както направихте и със затварянето на пътя, защото протеста беше разрешен, но се 

направи всичко възможно да се гарантира живота и здравето на гражданите. Завърших.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Давам думата на общинския съветник Иво Димитров, за реплика.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България - Обединение“ 

Няма как при внесена докладна записка да ни убеждавате, че решението, което ще 

се вземе в подкрепа или не, трябва да бъде съобразено с политическата обстановка, с 

възможностите на администрацията да я изпълни. Общинския съвет ще вземе своето 

решение. Ако то е положително, вие трябва да го изпълните. И няма как, като ми 

напомняте, че протестът бил разрешен да го насочвате на място където естествено той 

щеше да има нулево въздействие. Можехте съвсем спокойно освен в частния имот до 

бензиностанция „Петрол“, да го разрешите и на велосипедната алея до Пчелина където 

наистина щеше да е позатруднено преминаването на велосипедисти от Разград. Но този 

протест показа енергията на хората, показа, че ако общинския съвет, ако общинската 

администрация не покаже реални действия за решаване на този проблем, хората няма да 

се съобразяват нито с общинския съвет, нито с администрацията, нито с Иво Димитров, 

нито с Добрин Добрев. Те ще защитават своите права, правото на децата си да дишат 

чист въздух, на здравословни условия на живот, независимо от това какви сме ние, какво 
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искаме, какви решения тука ще вземем. Затова аз ще подкрепя тази докладна записка. 

Благодаря Ви.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви и аз. 

Господин Добрев, сигурно ще има и втора, и трета реплика. Изчакайте да видим 

съветниците. Давам думата на общинския съветник Пейчо Георгиев.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – „Демократична България - Обединение“ 

Аз вземам думата от текста… 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Георгиев, реплика ли имате или изказване?  

 

Г-н Пейчо Георгиев – „Демократична България - Обединение“ 

Е сега като се замисля, може би изказване.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Сега питам има ли съветници, които да направят реплика на изказването на 

заместник кмета Добрин Добрев. Няма.  

Аз ще направя една реплика, на което имам право. Ще използвам тази възможност 

и господин Георгиев, пак Ви моля Вие да поемете нещата.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Да Ви дам думата сега.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. 

Във връзка с казаното от заместник кмета Добрин Добрев, аз ви моля да имате 

предвид, че ние сега не разполагаме и не сме прочели внимателно целия Закон за защита 

от бедствия и аварии. Но искам още веднъж само да ви напомня, че там е създадена една 

изключително сложна и строга организация, и обявяването на бедствено положение се 

квалифицира, като един изключително важен държавен акт, който се прилага само при 

наличие на определени в закона предпоставки. Колегата Антон Монев ни говори за 

опасности за живота на хората и здравето, но за да може и кмета, пък и ние да преценим, 

трябва да чуем не него, а компетентния държавен орган Регионалната здравна 

инспекция. Регионалната здравна инспекция на обсъжданията и по други поводи заяви – 

не констатираме опасност за живота на хората. Това трябва да е ясно и не бива да се 

спекулира с тази тема. На второ място, ние трябва да чуем становището на една друга 

специална институция. Имаме в Разград подразделение на структурата за защита на 

населението от бедствия и аварии, които имат най-пряко отношение по този въпрос. Има 

разработени планове, процедури и начини, по които се действа.  

И затова аз считам, че изложението на господин Добрев трябва да бъде допълнено 

в смисъл на реплика и в този смисъл.  

Господин Георгиев, сега Ви моля да дадете възможност след репликата, кратко 

изложение да направя.  

Уважаеми колеги, накратко само искам да предложа на вашето внимание следното. 

Ние трябва като съветници да се отнесем отговорно и внимателно по този въпрос, като 
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оценяваме всички важни аспекти на обсъждания проблем. Но за да вземем решение, 

което да отговаря на изискванията на закона, ние трябва първо да обсъдим този въпрос в 

ресорните постоянни комисии. Второ, да изискаме и да изслушаме становище на няколко 

държавни институции. И чак след това да преценим дали имаме основания, и дали следва 

да приемем такива решения.  

Затова и аз правя процедурното предложение, което се съдържа в чл.60, ал.2, т.5 – 

да отложим произнасянето по този въпрос, след като бъдат проведени заседания на 

постоянните комисии. И информативно искам само да ви кажа, че на 18 септември по 

всяка вероятност ще бъде следващото заседание на общинския съвет, на което ние 

можем да се върнем към този проблем.  

Господин Георгиев, завърших.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Така, направихте реплика, изказване. Аз сега не знам последно какво правя. Но ще 

взема отношение, като ще взема повод от думите, част от това, което цитира господин 

Добрев от Закона за защита от бедствия. И той каза нещо – временно ограничение върху 

правата на гражданите. Става дума за извънредното положение. Аз си мисля, че всяко 

извънредно положение предполага някои ограничения, както на гражданите, така и на 

институциите. В този смисъл питам господин Монев, да не се окаже, че даваме в ръцете 

на кмета възможност той наистина да издаде такава заповед и да вземе да направи такива 

ограничения, че да лиши гражданите на Община Разград да участват в изборите и да 

удължи мандата на този общински съвет за неопределено време. Въпроса ми е към 

господин Монев и дали не е по-добре в т.7 новата, която създава, да добави един текст, 

сега отварям скоба, аз изключително много уважавам господин Монев, като адвокат и 

затова му предлагам дали вместо думите „да обяви“, да добавим едно изречение или част 

– да представи проект на заповед за извънредно положение, който да бъде обсъден от 

общинския съвет, чух, че Вие казахте на 18 септември. Това ми е въпроса. Дали не е по-

добре. Иначе аз ще подкрепя докладната записка с този въпрос, с тази забележка.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Георгиев, нашия правилник изисква ако правите предложение за 

допълнение или изменение към проекта за решението да го направите в писмен вид.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Аз се доверявам на адвокат Монев и затова му задавам въпроса – дали  не е по-

добре. Един адвокат винаги може да даде компетентно мнение. Понякога думите имат 

различно значение, зависи къде ще бъдат поставени.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Давам думата на госпожа Елка Неделчева.  

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България“ 

Аз го имам и като въпрос към вносителя, но се позовавам и на изказването на 

господин Пейчо Георгиев, и най-вече и на Вашето процедурно предложение – всичко 

това да мине през комисии, да бъде по-обстойно обсъдено, разгледано, дискутирано, 

защото аз имам въпрос към господин Монев. Сега чета в чл.52 на този закон, който 

коментираме в момента. Какви мерки могат да бъдат въведени от кмета на общината при 

обявяване на бедствено предложение. Първо, да се ограничат следните права: правото на 
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неприкосновеност на лицата и жилищата при временно извеждане от места, които 

животът или здравето на лицата са непосредствено застрашени правото на ползване на 

имущество поради необходимост от защита живота и здравето, и имуществото на лицата 

или на околната среда. Свобода на движение и пребиваване в определена част на 

територията застрашена или засегната от бедствието, т.е. да бъде ограничена тази 

свобода. Да бъде ограничено правото да се извършва дейност, която би затруднило или 

възпрепятствало осъществяването на спасителните работи и т.н. Доста неща изброени в 

чл.52. и колеги, ако ние в момента наистина емоционално подкрепим докладната без тези 

подробности описани – какви правомощия даваме на кмета и какви забрани да въведем, 

нали се сещате това, което каза и господин Пейчо Георгиев преди малко, до какво можем 

да стигнем. Затова въпроса ми е към господин Монев, кои от всички тези неща смята 

като целесъобразни да бъдат въведени като мерки при едно евентуално бедствено 

положение за да сме наясно и ние тука какво ще гласуваме. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Монев, ако желаете можете да… 

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Да. Ще отговоря на няколкото въпроса, които постъпиха, включително и отговор 

на заместник кмета Добрин Добрев, че докладната не била мотивирана. Господин 

Добрев, ако бяхте на протеста, щяхте да разбере, че докладната е много добре 

мотивирана. И тя е мотивирана от настроенията, и проблемите на това общество, които 

явно тази сграда е достатъчно ниска, за да ги прецени и да ги види. Ако този процес сега 

беше на изхода на града от стотици души, следващия път ще бъде пред сградата, тази 

бялата долу, когато излизате в часа, когато излизате и ще чуете мотивите на всеки един 

от стотиците – не двама/трима, пет човека събрани на кръст тук пиарски акции и тем 

подобни. Ще ги чуете всеки един с мегафона да ви каже какъв проблем има. И това са 

мотивите, докарали ни да вкарам тази докладна записка. В правото има латинска 

сентенция „Дайте ми фактите, за да ви дам правото“. На мене и на всички останали 

организатори на този протест, хората казаха, че има проблем. И аз преди малко заявих, аз 

не съм компетентен да преценя този проблем кой му е източника, в какво точно се 

изразява, но тези хора имат проблем. Той не е само мой. Не съм си го измислил с тази, с 

извинение скапана докладна записка. Това е проблема на всичките тези хора, които 

излязоха там. И той не е на всеки 4 години. Защото аз не ви видях преди 6 например, 

когато още даже не бях съветник… 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

2018 година ли? 

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Не 2018 г., по-рано. С една мобилна станция на 12 волта, захранван ок акумулатор 

на автомобил, когато аз обикалях с моите си средства да душа по поречието на реката. И 

да си водим нашата вътрешна си статистика кога излизат тези миризми. Тогава не бях 

кандидат за съветник. Не ви видях и Вас. За да ми твърдите, че това се случва на скапани 

4 години, пиарски акции и тем подобни. Всяка божа година аз пиша до не знам колко 

прокуратури. Всяко боже лято. Миналото, по-миналото, избори ли имаше тогава да 

попитам? Да ви покажа ли входираните жалби от миналата година в Окръжна 

прокуратура-Разград? Или в Районна от по-миналата година? Да кажа кой прокурор 
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прекрати преписката. Избори ли имаше тогава? За да ми се твърди, че това се случва 

спонтанно на 4 години. Защото такива писаници четох в групите. Извинявайте, но това 

нещо обижда мене, обижда всички, които мислим за този проблем на Разград. Това са ни 

мотивите. Между другото когато аз не се явя на дело и не си защитя клиента, на мен не 

ми се плаща. Извинявам се ама това правомощие по този закон не е на общинския съвет, 

за да ми се задават въпроси коя по-точно хипотеза от чл.52 трябва да приложи кмета. 

Кмета затова му се плаща, той да го помисли това нещо, не на мене не на общинския 

съвет. Къде е кмета? Колко време вече аз не съм му виждал очите на сесия? На мене, аз 

ако не се явя на работа няма да ми се плати.  

Други въпроси някой има ли да отговоря?  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Ще разберем след малко, господин Монев. 

Колеги, има ли други съветници, които желаят да вземат отношение било чрез 

въпроси или изказвания?  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Може ли, ако няма? 

 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колега Димитров, какво сега ще направите? 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение“ 

Благодаря Ви. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Изказване ли желаете?  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение“ 

Не, за реплика на господин Монев.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Да, давам думата за реплика. Спазвайте правилата.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение“ 

Благодаря Ви.  

Господин Монев, аз напълно приемам това, което казахте, още повече, че в тази 

докладна записка Вие предлагате кмета да се произнесе, да обяви извънредното 

положение. Аз много бих се притеснявал от това, което Елка Неделчева каза, ако дадем 

пистолет на един безотговорен кмет, каквито сме имали досега, че той може да направи 

от името на общинския съвет много поразии. Но ние имаме отговорен кмет, имаме 

администрация, която не би злоупотребила с това, сигурен съм, пък и ние не бихме дали 

възможност да си превиши правата. Но за това кмета на Разград има професионална 

администрация – да прегледат закона, да прегледат всички факти и обстоятелства от 

компетентните органи, да вземат предвид и потенциалните опасности, които държавните 

органи неглижирати с години се крият от това да определят кой е източника, и да го 

посочат. Не е наша работа наистина да набеждаваме този или онзи, че виновен за 
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миризмите, защото нямаме тази компетентност. Но кмета своеобразно своите 

правомощия може да прецени. Обхвата какъв да бъде? Ами най-малкото кмета може да 

забрани гражданите на Разград да наближават поречието на отровения лом, заради 

собствена сигурност в границите на града и извън града. Да не влизат да се къпят, да не 

позволяват на домашните животни – патки, пуйки и всякакви други водоплаващи без 

пуйките, да ги пускат в лома, защото те като щъркелите ще бъдат отровени. Нека вземе 

тези превантивни мерки. А ако се приеме това да се разводни с всякакви питания, 

брожения, организиране на конференции, на граждански и не знам какви още 

допитвания, аз ще направя предложение – да се напише и едно писмо до Шумен, на 

адрес: „Златица“ №15 в кв.“Гривица“. Там е Арменската църква, най-близка до Разград, 

може да попитаме също и Арменския поп – какво му е отношението към смрадта и 

лошия въздух в Разград. Това го казвам така, няма да го правя писмено, но в 

правомощията на тези, които ще организират безплодните срещи, нека бъде с още по-

голям кворум където да се каже чий е Арменски поп е питан за това – какво се случва в 

Разград и какви мерки трябва да се вземат. Благодаря Ви.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Георгиев, пак ще Ви помоля, за да кажа на колегата Иво Димитров… 

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Реплика или изказване? 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Реплика.  

Колега Димитров, и най разюздания популизъм има все пак някакви параметри, и 

граници. Вие чухте ли се преди малко какво казахте? Кмета да забрани на гражданите на 

Разград да доближават коритото на река Бели лом. И сиреч да излизаме от сградата на 

общината, може би през някакви други входове, защото като излезем отвънка, ние ще 

излезем на коритото на река Бели лом. Не може така на ангро да се говори. Дори и в 

предизборна обстановка. Не може така елементарно и примитивно да се спекулира с 

един такъв важен проблем. Аз апелирам към Вас и към колегата Монев, отнесете се 

сериозно към този въпрос. Не жонглирайте по тънките чувства и струни на психиката на 

гражданите. Не правете всички с едни елементарни политически сметки. Останете на 

висотата на общински съветници и на хора, които се отнасят отговорно към своите 

функции и изпълняват законите в страната.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Може ли, господин председател?  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Давам думата на господин Иво Димитров.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение“ 

Благодаря Ви, господин председател. 

Аз не виждам тук как може да бъде някой обявяван за популист, за такъв, който 

намесва политика в един проблем, който тормози гражданите. Хората господин 

председател, ще намерят начин. Аз преди малко чух, че щяло да има граждани, които да 

идват отново, не на някое разрешено, примерно в Шумен протест на Разградлии, а ще 
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дойдат тук пред общината. Следващия път обаче, аз съм сигурен, че на някой може да му 

мине през ума освен с плакатите, да дойде и с едни менци пълни с тази бяла, бозава 

отрова, която тече в реката и да започне да залива общината или поне плочките пред 

общината с отровната вода, която носи тази смрад на града. Смятайте, че хората ще 

намерят начин и да преодолеят нежеланието на общинския съвет или на общинската 

администрация, или на отделни хора да предприемат мерки, които да ги защитят. Те 

гласуват за хората, които са избрали за защита. Благодаря Ви.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Има ли други изказвания по темата?  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Може ли аз?  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Господин Добрев, имате думата.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Благодаря. 

Господин Димитров, искам да Ви благодаря за предишното изказване. Защото с 

констатацията, която направихте за кмета на общината и общинската администрация, 

Вие напълно обезсмислихте неаргументирания отговор на Антон Монев. Моите 

уважения към него. Обаче да казвате, че…то даже аз мога да го възприема и като 

заплаха. Да заплашвате, че ще насочите гражданското общество и гражданския протест 

да идва тука и едва ли не да търси саморазправа с тази администрация, нали някак си не е 

решение на проблема. Не е решение на проблема да се предлагат мерки, които няма да 

имат никакво въздействие върху разрешаване на тези проблеми. И всички ние в тази зала 

много добре го знаем. Проблемите трябва да се решават ръка за ръка от общинските 

съветници и от общинската администрация. И Вие много добре знаете, че тези закони, 

които са разписани в България, Вие сам го казахте в изказването си, Вие не знаете кой е 

източника и нямате правомощия да разберете кой е източника. Обаче искате да насочите 

протеста на гражданското общество срещу същите ей тези хора, които нямат 

правомощията да разберат каква е истината, нямат лостовите механизми да го направят 

каква е истината. Всъщност протеста започна да постига своите цели. Гражданския 

протест. Защото контролните органи засилиха инспекционната си дейност. И затова Ви 

предлагам още един път работещо решение – да протестираме срещу липсата на воля на 

държавата да извърши доброзорна консолидация на ВиК сектора, което ще даде права на 

общините да започнат процесите, за които толкова дълго време се подготвят по 

решаването на едната част от тези проблеми, които се назовават само като 

предполагаеми източници. Аз съм изумен от изказването и на областния управител. Ще 

ви го споделя това нещо. Изумен съм от това, което вчера излезе като информация. 

Община Разград да засилела процеса си и вече можела да кандидатства с работен проект 

за пречиствателната станция. Ама извинявайте, на 10.08.2023 г. присъствахме на срещата 

и господин Грънчаров, и господин Димитров, не мога да се сетя имаше ли някой друг 

представител. Вие нали чухте Директора на ОП „Околна среда“, като каза, че има 

предвидени 20 млн.лв. за прединвестиционни, регионални прединвестиционни 

проучвания, които ако се случи консолидация ще се дадат на МРРБ. Аз си го обяснявам 

това нещо, като някакъв пропуск. Не искам да го определям като фрапираща 
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некомпетентност от страна на един човек, който също има правомощия, защото той е 

председател на тази ВиК Асоциация и представлява държавата. И затова Ви предлагам 

едно работещо решение – да поискаме от държавата на първо място да направи 

законодателна промяна. А за да разбере, че това нещо се възприема сериозно от 

общинската администрация, в получаването му в 12:58 часа, бяха изготвени писма и до 

РЗИ и до РИОСВ по този конкретен въпрос. За да се направят стъпки по проучване на 

възможностите за обявяване на бедствено положение. Но просто ми се струва, че дори и 

да пристъпим към този акт, след като вие ни натоварите като общински съвет, ефект 

няма да има постигнат. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Други съветници? Давам думата на госпожа Елка Неделчева. 

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България“ 

Колеги, наистина аз съм убедена, че голяма част от нашите съграждани, които имат 

в момента достъп до съответните информационни средства с внимание ни следят какво 

говорим. Защото наистина проблема е сериозен, защото проблема засяга всеки един от 

нас, семействата ни, в този град живее голяма част от нас, както при мен – живеят 

децата, внуците ни, така че не може да сме индиферентни към проблема. Само че, в 

момента се прехвърля този проблем от болната на здравата глава. Защото всички ние 

тука сме що годе административно информирани хора. Хора, които имат представа от 

част от законите или поне при необходимост търсят информация във всеки един закон 

какво пише и как да го разтълкуват. И на всички ни стана ясно от повече от месец след 

като се върти така по-активно проблема, че той не може да бъде решен нито с решение 

на общинския съвет, нито със заповед на кмета на общината. Защото проблема, 

решаването на проблема зависи от държавните институции. Тук не веднъж бяха 

изброени съответните държавни институции. Ако щете даже и това, което трябва да 

вземем като решение днес – дали да задължим кмета да обявява бедствено положение 

или не, зависи пак от информация, която биха получили общинската администрация и от 

РЗИ и от други подобни… 

Господин Димитров, преди малко аз не Ви прекъсвах, много Ви моля изслушайте 

ме, тогава ще имате възможност да се намесите.  

Аз питам как ще решим проблема с миризмите с обявяване на бедствено 

положение? Както е записано в закона, то може да бъде обявено за 7 дни и да бъде 

удължено съответно до 30 дни или поетапно ако има необходимост още с известен 

период от време. Кажете какво ще решим каквито и мерки да бъдат посочени в заповедта 

за бедствено положение, какво ще решим за 7 дни? Какво ще се промени дори и за 30 

дни с обявяване на бедствено положение? Не може Разград безсрочно да бъде в 

бедствено положение. Аз доколкото знам, такъв случай в законодателството няма, 

безсрочно бедствено положение. Другото което е, аз пак казвам тука и докато върви и 

сесията, внимателно чета закона и мерките, които се предвиждат в закона при евентуално 

бедствено положение. Аз не можах да разбера коя от тези мерки ще помогне да се спрат 

миризмите в Разград. Не можах да видя такава в закона. И затова аз смятам колеги, нека 

да приемем процедурното предложение, което беше направено от председателя на 

общинския съвет, нека да отложим вземането на решението по тази докладна, нека в 

комисии и ако трябва бъдат не само комисия по околна среда, в един по-широк кръг 

обсъдени тези въпроси – какво би се случило ако се обяви бедствено положение, какво 

ще допринесе това нещо за решаване на проблема, въобще ще допринесе ли с нещо или 
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само ще показваме пред нашите съграждани, че ние сме загрижени и обявяваме това, т.е. 

задължаваме кмета да обяви бедствено положение. И ние сме си измили ръцете по този 

начин, като общински съветници. Да, ще излезем пред хората и ще кажем, да, ние 

задължихме кмета. Добре, и какво ще решим с това решение? Ще получим 

ръкоплясканията на 100, 200, 300 човека, но останалите 30000 в града, които страдат от 

миризмите, които страдат от този с години нерешен проблем, няма да бъдат 

удовлетворени. Затова наистина още веднъж, нека бъдем малко по-разумни, нека да 

овладеем емоциите си и нека да потърсим наистина законови и разумни решения на 

всичко това, което ни се предлага днес. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Други съветници? 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение“ 

Реплика и уточнение. 

Благодаря Ви, господин председател. 

Като реплика, говори се за – задължава кмета да обяви бедствено положение. Не 

погледнете в докладната записка е предложение. Той може да приеме предложението, 

може да го отхвърли. Но какво той ще реши е в неговата преценка и в неговите 

правомощия. Така че, аз смятам приемането на тази докладна записка – само една стъпка 

на това на хората в Разград да се покаже, че общинския съвет, респективно общинската 

администрация са на тяхна страна в тяхната борба за чист въздух, за здравословни 

условия на живот, нищо повече. Ако нямаше този натиск на гражданското общество и 

разчитахме само на институциите, то нямаше и нищо в момента, тези неща, които се 

движат, тези проверки, нямаше да вървят. Тук от тази трибуна и министър и РИОСВ, ни 

казват, че те не могат да определят кой е виновен за тези миризми, източника. Ние 

даваме в ръцете на кмета още един лост да упражни своите правомощия, за да 

притискаме РИОСВ. Нека да го кажем, РИОСВ, като единствена институция да 

определи, да се произнесе и да каже – смрадните, смрадта, отровите, всичко срещу, което 

ние се борим са вследствие на дейността на еди си какъв обект. Затова аз отново казвам, 

ще подкрепя тази докладна записка. Благодаря.  

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България“ 

Може ли, господин председател? Дуплика на репликата, изказване пространно на 

колегата Димитров, защото мисля, че в нашия правилник е записано времето, на което 

има право. 

Колега Димитров, ние не даваме в ръцете на кмета по този начин някакви 

правомощия. Той си ги има по закон. Ние по този начин правим това, което казах в 

изказването си. Ние си измиваме ръцете, като общински съвет, като общински съветници 

показваме ние колко сме загрижени и после кмета пък колко е лош, колко е гаден, че не 

иска да изпълни това решение или ще го изпълни не така както ние сме искали. Само че, 

аз не знам с тази докладна, какво всъщност искаме. По какъв начин нали да бъде 

изпълнено това нещо.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Георгиев, пак ще Ви помоля. 

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 
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Изказване или реплика?  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Реплика на изказването, защото си беше изказване.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Да. Имате думата.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Това, което каза колегата Иво Димитров е образец на най-примитивна демагогия. И 

на едно примитивно желание да се хареса на чувствата на хора, които наистина имат 

проблеми. Това е безотговорно поведение на общински съветник и на човек, който 

трябва да следи за спазването на законите. Това е принизяване на нашия обществен 

живот и на нашата дейност до такива нива въз основа, на което се стигна вчера до случая 

в с.Прилеп, Бургаско. За тези, които не знаят, един шофьор кара товарен автомобил, едно 

дете излязло пред автомобила. Товарния автомобил го е блъснал и детето загинало. 

Излезли чичото, вуйчото, дядото и другите, и веднага раздали правосъдие и убили 

шофьора. Ей това е анархията. Това е безотговорността, това е стремежа да не се спазват 

основните правила за функционирането на една държава. Вие правите тука вече 

политика, с която искате да се харесате на наши съграждани, което не ви прави чест.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Добре. Благодаря, господин Димитров.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение“ 

Тъй като, името ми е намесено. 

Аз няма да задавам въпроса дядото, чичото и не знам кой още в с.Прилеп дали са 

били общински съветници, та да го слагате това като аргумент за Разградските миризми 

и отрови. В тази зала аз съм бил наричан нееднократно, не само от Вас, недоубит 

фашист, популист, гаден, отвратителен популист, много често. Всичко това обаче, както 

виждате на мен не ми се лепи. Защото хората знаят, когато някой се изправи и с риск за 

това да бъде нагрубяван, да бъде оклеветяван, да бъде лепен с всякакви такива епитети, 

то това е признак, че той е заел някаква правилна позиция. Аз не искам да ме харесват. 

Аз не искам да ме харесват хората, които Ви вярват, че аз съм популист. Хората, които 

гласуват и срещу мен. Аз не искам да бъда харесван. Аз искам в Разград хората, дори 

тези, които много ме мразят да дишат свободно. Да дишат свободно техните деца. 

Техните родители да не мрат с кислородни маски. Защото тука говорите за РЗИ, ами РЗИ 

колко пъти да ви каже, че в годините назад респираторните заболявания в Разград са или 

на първо, или на второ. Или на първо, или на второ. От това повече какво искате? Не 

били непосредствено застрашени хората. Еми не са застрашени, защото никой не изпуска 

хлорпикрин или някакви други бойни отровни вещества. Изпуска се гадна воня, която 

обаче също трови хората. Трови и малките деца. Хората напускат града, защото вие не 

искате да приемете, че това решение още един инструмент, не популистки, в арсенала на 

общинския съвет, на администрацията да покаже, че в Разград не само гражданското 

общество, а и общинския съвет и администрацията, застава на страната на гражданите и 

прави някакви усилия. Дали са с непосредствен резултат или във времето, да, те са 

просто усилия, които са инструмент да бъде решен този проблем. Ако директорката на 
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РИОСВ си тръгне и тук в зала 101 ни говореше, че в Разград проблема бил – през летните 

месеци бил малък отока. Защото сигурно ние не се къпем сутрин и вечер.   

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Добре. Нека да приключваме.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение“ 

Вие обаче в момента не изпълнявате в момента председателските функции, а са в 

ръцете на временно изпълняващия длъжността.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Да спазваме регламента, господин Димитров.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение“ 

Благодаря Ви.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – Зам.-председател на ОбС 

Благодаря и аз. 

Аз съм докато още председател, правя процедурно предложение, господин 

Грънчаров заместник кмет не се отказва.  

 

Г-н Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Ако ми позволите, влязохме така в доста мътни води, ако мога така да се изразя. И 

искам да дам наистина не популистко, а наистина практично предложение. Току-що 

говорих с шефката на РИОСВ, миналия петък и по моя покана заместник министъра 

Димитров дойде с два екипа от Басейнова дирекция, от Агенцията по опазване на 

околната среда и водите, които вземаха 6 проби протежение по лома, там където е 

замърсено. Разшириха обхвата на проверките и затова се забавят резултатите от пробите. 

Току-що говорих с нея, след другия петък ще бъдат готови резултатите от пробите. Ако 

те са такива много натоварени, много лоши, тогава кмета ще има абсолютно основание в 

срок до 10 календарни дни да издаде такова бедствено положение, заповед за бедствено 

положение, обаче само в посока екологична. други са контролните органи, които могат 

да въведат здравна такава. затова за да излезем от този дълъг и безкраен разговор, ето 

има полезен ход. ако излязат лоши резултати на тази вода, кмета има пълно основание, 

след като ги получи да обяви бедствено положение в посока екология. Това ми е 

предложението.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колега Монев, за изказване?  

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Мисля че, може би съм бил разбран погрешно от вас. Ако има заместник кметове, 

които аз уважавам, това го казвам с чистата си съвест, това сте вие, това е председателя 

на общинския съвет. Нямал съм случаи когато гражданин да ми каже имам проблем и аз 

съм го насочил към вас, и вие да не сте го решили. Мисля, че преди малко ме разбрахте 

погрешно. Проблема е, че като адвокат през всичките тези години, трето поколение, за 

съжаление аз установявам, че държава няма. Ние всяко боже лято да пишем и върховния 

орган, който трябва да следи за гражданските права в тази държава, чийто главен 

прокурор скоро го махнаха и ни заявява проблем няма. РИОСВ, който му се плаща и 
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трябва да следи за това, ни казва проблем няма. Трябва да разбере, че гражданското 

общество вече е до такава степен, проблема няма на къде повече да се развива. Ние се 

захващаме като удавник в сламка на тази разпоредба и разчитаме на кмета. Моите 

уважения, вие бяхте на почти всички протести. Както на протеста на Дебора за съдебната 

система, така и на няколкото за обгазяването. Не го приемайте, че това е спрямо вас. 

Напротив, и винаги съм го казвал, че това са хората в тази община, които вършат работа. 

Вместо кмета да дойде и да излезе, излизате вие. И моите искрени уважения за това 

нещо. Нещо друго, понеже било евтин пиар, на датата на протеста аз имах годишнина от 

сватбата си 15 години, съпругата ми ме чакаше да празнуваме. И като и казах, че 

тръгваме за Осенец, тя пита ама защо. Аз си пазя записите. И, и казах, защото това го 

правя за тебе и за детето си. И тя ме чака до 10 часа. А като ни прибраха личните карти, 

на брат ми му беше създаден предупредителен протокол да не нарушава заповедта. И 

затова трябваше след като приключим, да се прибере. Само че, аз нямах протокол и 

реших да отида в Осенец. Вие знаете ли на адвокат да му приберат личната карта и му 

кажат, че могат да го задържат за 24 часа, какво е да остана без професията си. Това дали 

го правя за пиар? Ако го правя за пиар, след протеста на това, щях да се прибера да си 

гледам годишнината. Това ме боли. Хората са се хванали за последната сламка, която 

могат да се хванат. Това е, което правим с тази докладна.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Давам думата на общинския съветник господин Валентин Василев. Заповядайте.  

 

Г-н Валентин Василев – ПП „ГЕРБ“ 

Хващам се за думите на господин Грънчаров. Миро, може и така да е, обаче може 

би когато излязат резултатите дори да не са ок, все пак те ще бъдат резултати на едно 

отминало събитие. И аз не съм убеден, че кмета ще има законова и правна възможност да 

обяви бедствено положение. Но ако резултатите наистина са недобри, това ще бъде в 

полза за твърденията на всички наши съграждани, на всички нас нали, че наистина имаме 

проблем и от там насетне никой тука в залата не е експерт, наистина почна доста голямо 

политическо говорене така да се използва. Но вземам, понеже днеска беше цитиран от 

господин Добрев областния управител, аз наистина си припомних, че имаше нещо 

такова, за съжаление изтрил ми се е от телефона, там има едно изказване, в което казва, 

че Община Разград 2018 г., т.е. аз когато съм бил кмет сме актуализирали идейния 

проект за реконструкция на пречиствателната станция. Повярвайте ми и тогава търсихме 

начини да намерим пари, беше ни отказано многократно. Включително във връзка с 

консолидацията на ВиК, защото всички областни управители, които са минали през 

поста, господин Димитров нали е така? Всички са полагали огромни усилия това нещо да 

се случи. Включително и на мен ми се случи като кмет да ходя в парламента и да се 

моля, буквално да се моля с народния представител Десислава Атанасова, направихме 

една среща с лидер политическа партия, който можеше да въздейства на неговите 

съветници в Община Исперих, за съжаление това за пореден път не се случи. Смея да 

твърдя, че ако тогава бяхме консолидирали Асоциацията на ВиК, може би, доколкото ми 

е известно, други консолидирани Асоциации получиха доста сериозно финансиране за 

водните си цикли. И ако тогава това нещо беше станало с консолидацията, много 

вероятно е, тогава да имахме отпуснати пари, да беше направен ремонта на 

пречиствателната станция-Разград и сега вече ние да не говорихме за пречиствателната 

станция на Разград, която евентуално щеше да бъде ремонтирана, ако ги имаше тези 

проблеми, нашите усилия щяха да бъдат насочени към други източници. Благодаря.  
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Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Може ли, господин председател?  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Да. Заповядайте.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Тъй като се започна и с темата относно въпросите, които господин Райчев зададе 

относно публикацията вчерашната в медиите. Предлагам да изчистим този въпрос, за да 

можем да вървим после напред по дневния ред.  

В петък на 25.08.2023 г. в общината имаше делегация от заместник министъра на 

околната среда и водите, екип от министерството, екип от Басейнова дирекция, екип от 

Регионалната инспекция на околната среда и водите. Дали бях уведомен предварително 

за тази среща? Не, не бях уведомен предварително за тази среща. Аз го отчитам като 

грешка. Но заедно с господин Грънчаров, участвахме в работата на тези експерти и на 

тези контролни органи. И наистина направихме едно доста сериозно обхождане на 

коритото на река Бели лом в участъка от с.Пороище до с.Дряновец. Взеха се доста проби, 

установи се, че водата беше бяла от моста на Път консулт, чак до с.Дряновец. в 

последствие тази вода се избистри в течение на проверката. Получихме уверението, че 

вече се гледа малко по-сериозно на този проблем от контролните органи. И започва да 

има в тях съмнение, че не става дума единствено и само за замърсяване от битов 

характер. Обходихме всичко коректори на предприятията които зустват в нашата 

пречиствателна станция, както и в пречиствателната станция на БИОВЕТ. Обходи се 

речното корито. Вземаха се проби от останали зуствания. Посетихме различни 

производствени предприятия, освен тези, които са описани в Доклада на РИОСВ. 

Проверката приключи малко след 6 часа, 6:15/6:20 нали така, господин Грънчаров? 

Приключихме с тази проверка. И сега след като написах две официални  писма до 

РИОСВ и до Басейнова дирекция, с тях изисках да бъдат посочени всички резултати, 

включително констативните протоколи, с които ще излязат от тези проверки извънредни, 

включително и снимковия материал и всички анализи. Когато ги получим тези анализи, 

ние ще оповестим тези резултати, както на общинския съвет, така и на Разградската 

общественост. И считаме, че това е една от посоките. Да има постоянен контрол, 

постоянни действия в посока намиране на източника на тези миризми. Надявам се 

наистина контролните органи в Разград, това което го констатираха устно, да го имат 

предвид и да разберат, че може би източника на тези миризми е повече от един и, че 

трябва да се върши конкретна работа на терен за да се установят тези миризми. А за 

моето предложение за нашата обща работа, оставам отворен да помислим за 

законодателните промени. Това което господин Василев каза е така. Той малко закъсня и 

не чу в изложението ми, че и предишното ръководство е правило постъпки по този 

въпрос, това не се спори от никой и това, че актуализацията на проекта е правен през 

2018 г. също е във всички официални становища на общината. Така че, аз пак още 

веднъж ще кажа, че пътя може би е един и то е заедно да я свършим тази работа за 

нашите деца, нашите родители и за нашите съграждани. Завърших.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Давам думата на заместник кмета господин Грънчаров. За реплика ли. Господин 

Грънчаров, изчакайте малко, реплика има от господин Валентин Василев.  
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Г-н Валентин Василев – ПП „ГЕРБ“ 

В мен възникна един въпрос. Господин Добрев, имате ли представа от колко 

възможни точки е възможно замърсяването в река Бели лом?  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Не, не мога да кажа това с категоричност. Аз ако можех да го кажа… 

 

Г-н Валентин Василев – ПП „ГЕРБ“ 

Питам, нали все пак се предполага определен брой – от там, от там, от там. И в мен 

възниква един въпрос, какво пречи тези точки да се наблюдават 24 часа? Те не са 15-20 

или 100. Най-вероятно са 3-4. Нали? Изхода на пречиствателната станция, канала нали, 

изхода на…Какво пречи да се наблюдават 24 часа?  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Нищо не пречи, просто трябва да посочите… 

 

Г-н Валентин Василев – ПП „ГЕРБ“ 

Това е хипотеза.  

 

/Шум в зала./ 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колеги, моля да запазим тишина и сега да чуем господин Грънчаров. Заповядайте.  

 

Г-н Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Уважаеми господин Василев, това не е отминало събитие. Аз всеки ден ходя по два 

пъти, обикалям реката и се гоня с тази смрадлива и бяла река. Вчера имаше замърсяване, 

в 11:10 часа съм направил снимков материал. Отгоре идваше чиста вода, от Дряновец 

беше бяла. Това не е отминало събитие. Определено не е отминало събитие. Обадих се на 

РИОСВ, пристигнаха, дойдоха, вземаха отново проби. По отношение наблюдението, ние 

наблюдавахме. Реката е бяла и от всички източници тече бистра и прозрачна вода. Това е 

някакъв химически процес, който се получава след като се смесят тези води и малко по-

надолу към течението. Значи можем да стоим с дни и с часове пред тези тръбички, и от 

тях не тече никога бяла вода. Това е някакъв химически процес, който се получава по-

надолу, затова и РИОСВ и Басейнова дирекция, даже мисля, че вчера вземаха й от 

дъното такъв материал, който да изследват допълнително за да уточнят какво натрупване 

има в тази река. Другото което е, разшириха, както казах и преди обхвата на анализа, 

буквално колкото е възможно тяхната лаборатория да изследва за всички химически и 

биологически материали, поеха ангажимент да го направят. Така че, това събитие не е 

отминало. Случва се. Това исках да кажа.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Други съветници имат ли желание да участват? Давам думата на госпожа Галина 

Георгиева.  

 

Г-жа Галина Георгиева – ПП „ГЕРБ” 
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Благодаря Ви, господин председател. 

Отчитайки цялата важност на проблема, който се обсъжда толкова дълго, искам да 

кажа, че предложената докладна записка всъщност, как да кажа, е нещо различно от 

проблема. Тя първо не е достатъчно издържана юридически. Казвам го с цялото 

уважение на тези, които са я написали, но вътре има включително и някои грешки, които 

биха създали в последствие на това решение проблем чисто юридически. Да не казвам 

сега, после ще посоча – сбъркан е закона наименованието, това че сесията няма как да 

бъде в края на септември, има неща, които изискват допълнително доуточняване. Това от 

чисто формалната страна на докладната записка. Тя не е толкова важна разбира се 

формалната страна, важен е проблема. Това, което обаче стана ясно до момента е, че ние 

имаме нужда от допълнителна дискусия и това, че вече толкова време се отделя 

внимание на този проблем, доказва, че той досега не е доизяснен. Независимо от 

извънредната сесия, която беше проведена, сега на докладната записка. Въпреки това и 

затова, ние като група не подкрепихме нейното влизане в дневния ред, защото това по 

никакъв начин нямаше да разреши проблема и се оказва действително, че докладната 

трябва да бъде отложена, да бъдат разгледани всички хипотези, които са посочени вътре. 

Категорично не смятам, че реда, който е предвиден тука е този, и тези които са били на 

държавна или общинска служба знаят, че извънредното положение изобщо не се обявява 

по този начин. Това, което може да се препоръча на кмета е да свика щаба за извънредно 

положение, където кмета е само единия от членовете. И се обсъждат един куп други 

неща, мерките, които трябва да се въведат също са строго определени, те не 

кореспондират със сегашната ситуация. Разбира се има друг ред и той беше посочен на 

извънредната сесия от експертите, и ние би трябвало да следваме него. И затова не е този 

момента, в който трябва да се обсъждат тези въпроси. Беше ни казано в конкретния 

случай, че това, което и господин Грънчаров каза, има ред по Закона за опазване на 

околната среда за обявяване на такова положение, касаещо само елементите на околната 

среда, а не по Закона за бедствията където категорично не попадаме в случая. Но целта, 

която така в общи линии се постига с този дебат, и което всъщност е радващото, че се 

активизираха и общинските власти, и още по-хубаво, че и държавните такива 

продължават да си правят извънредните проверки. В един момент наистина източника на 

замърсяване ще ни бъде показан, включително и благодарение на гражданското 

общество, което ни казва, че има проблем, който трябва да бъде разрешен. Завършвайки 

ще кажа, че смятам, че тази докладна записка трябва да бъде наистина отложена в 

настоящия момент. Да се намери правилната класификация на нещата, които са написани 

вътре, включително да се проведе един дебат отново в комисиите на експертно ниво за 

да се стигне до правилното решение на проблема. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви и аз, госпожо Георгиева.  

Други съветници? Давам думата на съветник Джипо Джипов. 

 

 

Г-н Джипо Джипов –„Демократична България-Обединение” 

Благодаря Ви.  

Радостното единственото досега е, че след един час доста разгорещен дебат с 

някакви епитети кой какъв бил, популист и т.н., стигнахме до някаква дискусия, която е 

ползотворна. Тук чух на няколко пъти, че тази докладна записка не била решение. 

Напротив, тя е решение и най-вече е лост, който Община Разград може да използва. 
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Както вече разбрахме, че в 12:58 часа има две изходящи писма към различни държавни 

институции аджаба какво правим от тук нататък. Докъде стигнаха вашите проверки. В 

мисля си, беше 3 без 17 минути – господин Грънчаров заместник кмет обяви, че вече е 

говорено с РИОСВ и с инж.Христова, ако не и бъркам името, и това, че те ще се забързат 

да го наречем по този начин, да изкарах техните и извънредни изследвания, които са 

направени на водата и тинята, която се намира в Бели лом, до другия петък да разбираме. 

Така че, ето след час и половина заседание, след един час кой какъв бил, което не 

прилягаше на председателя на общинския съвет да го прави, но това е друга тема на 

разговор, той си носи кръста. Ние стигнахме до някъде и сега получаваме заднишком –

дайте сега още малко да отложим, да видим, да чуем и т.н. Не колеги, аз ще припомня 

какво беше с Асоциацията по ВиК. Чат от нашето ВиК „Водоснабдяване Дунав” беше 

гр.Попово и ние колкото и грозно да звучи в последния мандат решихме – общинските 

съветници, някои от тук присъстващите гласуваха „ЗА”, след като дойде областния 

управител на гр.Търговище да ни молят, и тогавашния областен управител, който в 

момента е депутат, да ни молят да отпуснем Попово да отиде в Община Търговище, в 

тяхната ВиК Асоциация за да могат те да си направят пречиствателната станция. Оп и 

така стана. И Разград изяде дървото, нека си бъдем честни. Защото вие колеги, които 

седите там много добре го знаете. И е така, защото това е точно и ясно. Тука дойдоха 

двама областни управители, които ни молеха с господин Димитров и другите колеги от 

нашата група, те дойдоха и ни молиха пуснете Попово. И ние тогава ви обяснявахме, че 

това е единствения лост, който да изнудим държавата, това е единствения лост, който 

имахме и като кос. И какво стана? Като 2018 г. или 2019 г. беше това. 2017 г. или 2018 г., 

поправям се, и какво стана след това, 5 години ние пак си говорим ама трябваше 

пречиствателна станция. Ами ние имахме единствения лост, който можете да го 

използваме и трябваше да го използваме. Да, държахме град Попово и Община Попово и 

Опака, тука ми добавят, в неизгодно положение. Да и ние след 5 години пак сме на 

същото дередже. Нито пречиствателната ни станция е ремонтирана, нито е заложено като 

проект, защото госпожа Симеонова на мой въпрос директно отговори, че трябва да 

имаме една единна ВиК Асоциация. Всичко останало са наши разсъждения. Нека да не 

допускаме същата грешка, която направихме с пускането на Опака и на Попово, те да си 

оправят живота, хелал да им е както се казва, да са живи и здрави, а ние пак тука да си 

мислим и чупим ръцете ама защо така направихме. Това е истината. Тази докладна 

записка, да не е решение, тя няма да реши утре проблема, като има извънредно 

положение, но тя е лост, механизъм по който Община Разград може да се възползва и 

ние като общински съветници сме задължени да предоставим на общината за да може тя 

да се възползва по какъвто и да е начин, което вече го е направила. За час и половина 

вече имаме две изходящи писма към институциите, и един отговор от инж. Христова, 

която е директорка на РИОСВ. Какво повече нали за час и половина. Ако така си 

вършихме работата за час и половина, и така сезирахме всички държавни институции 

във всичките заседания, които сме имали и всичките глупости, които са се изговорили от 

всички колеги, нямаше да има като Разград. Само, че ние не го правим. Правим го 20 

минути, час и 20 глупости. Това е истината. И миналия път казвам, нали аз съм 7, 8 

година почти общински съветник, за съжаление това е проблем, който е непреодолим. 

Ние трябва всички да сме заедно. Не популистки, десни, леви, центристи, никакво 

значение няма. Миризмата е една за всички ни. Кой какъв е, защо е. да, чувам, че стига за 

всички. Да госпожо Неделчева, стига за всички. Та моята молба е помислете. Това е лост, 

който Община Разград, ние като общински съветници и го даваме, тя да размаха тази 

докладна записка и да каже на институциите – ей нас ни принуждават да обявим 
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бедствено положение. По какъвто и да е начин – дали екологично или по друг ред, нали 

това тълкувание. Но ние им даваме този кос, който да отидат при всеки министър, при 

всеки заместник министър и да свършат работа. Очевидно, понеже четох вчера някакви 4 

стъпки Община Разград трябвало да направи, които са абсурдни. Нали изпълнителната 

власт в лицето на 7-8 етаж, казва на общината, ама то изпълнителната власт трябва да се 

самосезира и да свърши нещо. Нали това е целта. Тези всичките, да се върна даже на 

протеста, нали беше забранено от АПИ. АПИ е държавна институция, на държавен път. 

Изведнъж хората обвиняват общината. Ами извинявайте, аз не съм много съгласен. Тези 

обвинения трябваше да отидат към представителя на изпълнителната власт в Област 

Разград. Това е истината. Не знам защо тук по някакъв начин този вид разговор, който в 

момента тече, нали се определя като политически. Няма нищо политическо в това нещо. 

Държавен път, държавна инфраструктура. Кой ще даде разрешението? Общината ви го 

дава. Колегата Димитров, правилно каза – общината може да и на велоалеята, дайте да 

ходим на велоалеята. Глупости. Това е лост, който ние трябва да предоставим на 

общината. Ако не го предоставим ще стане така, както ви давам примера 2017-2018 г., 

когато изпуснахме, казвам изпуснахме, не пуснахме, изпуснахме Попово и Опака да 

отидат в друга ВиК Асоциация, защото аз съм убеден, че тогава ако бяхме задържали 

Попово и Опака, ние щяхме да си решим проблема с проблемните общини в нашата 

област и щяхме да имаме консолидирана ВиК Асоциацията, който не в момента пак да 

актуализираме този проект, който имаме за пречиствателна станция, а най-вероятно да го 

изпълняваме. Но тогава направихме грешка. Казвам го пак, имаше колеги, които тука до 

мене гласуваха „против” излизането на това. Но тогава някакъв друг разум на 

мнозинството реши така. Не го правете и сега. Дайте този механизъм, този лост на 

общината, за да може тя колкото и да е груб израза да ходи да тормози изпълнителната 

власт и държавата за да може да се реши проблема. Благодаря Ви.   

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Давам думата на доктор Левент Апти.  

 

Г-н Левент Апти – ПП „ДПС” 

Благодаря, господин председател.  

Нашата група съветници се присъединяваме към това предложение, което чухме и 

от Вас, и от госпожа Георгиева. Тази докладна записка да се отложи, да се разгледа от 

комисиите и отново на сесия да влезе, като направя следното допълнение. Нужно е за да 

вземем това политическо решение, все пак както каза и господин заместник кмета, да се 

основем на факти и на експертно мнение. И затова смятам, че това допълнение, което ще 

направя, ако сметнете за нужно е редно и на комисиите и на сесията да бъдат поканени и 

директора на РЗИ, ако е нужно отново да дойде директора на РИОСВ, за да можем да 

съберем достатъчно факти и за да пристъпим към, ако е нужно пак казвам към този акт, 

който се предлага от вносителя. Благодаря Ви.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, доктор Апти. 

Само за пояснение, ако се приеме това предложение то ще участват и 

представители на Областната структура за защита на населението от бедствия и аварии. 

Не само от РЗИ, но и от МВР, РИОСВ и допълнително ще се прецени кои други 

институции да участват в обсъждането на този въпрос.  
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Други съветници желаят ли да изразят становище? Не виждам желаещи. Затова 

преминаваме към процедурата за произнасяне на общинския съвет по тази докладна 

записка. Съгласно нашия правилник чл.60, ал.2, т.5 най-напред следва да бъде 

подложено на гласуване предложението за отлагането на произнасянето на общинския 

съвет. Затова подлагам на гласуване процедурното предложение за отлагане 

произнасянето на общинския съвет по изложените вече съображения. Моля гласувайте 

това предложение.  

 

Общинският съвет взе следното  

Р Е Ш Е Н И Е 

№ 708 

На основание чл.21, ал.1, т.22 от ЗМСМА и чл.86, ал.1, т.2 от Правилника за 

организацията и дейността на Общински съвет-Разград, неговите комисии и 

взаимодействието му с общинската администрация, Общински съвет-Разград, с 18 

гласа „ЗА“, „против“ – 7, „въздържал се“ – 1,  

Р Е Ш И: 

1. Отлага произнасянето по Докладна записка с №355/29.08.2023 г. от 

Антон Руменов Монев – общински съветник за следващото заседание на Общински 

съвет-Разград. 

Относно: Допълнение на Решение №707 от Протокол №50 от проведено 

заседание на Общински съвет-Разград на 10.08.2023 г. 

2. Възлага на ПК по околна среда, селско, горско, водно и ловно 

стопанство и ПК по законност, превенция на корупцията, контрол на решенията, 

предложения на гражданите и връзка с неправителствени организации да разгледат 

докладната записка на свое съвместно заседание. 

 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и Областен 

управител в 7-дневен срок от приемането му.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Монев, при това положение, Вие държите ли да се произнасяме след като 

е ясно вече гласуването по този въпрос? Аз считам, че процедурното предложение 

просто отлага и определя друг начин за произнасяне по същество.  

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград” 

Виждам резултата от гласуването, но все пак аз бих желал да се подложи на 

гласуване, защото не е имало случаи общински съветници да гласуват… 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Пак пояснявам, етично постъпих. Самото гласуване определя, че произнасянето по 

същество ще бъде допълнително, не на това заседание. 

Уважаеми колеги, с това обявявам, че приключваме работата по тази точка от 

дневния ред. И за да можем да се подготвим за другите въпроси, обявявам 15 минути 
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почивка. Моля ви във фоайето да се запознаем с изложбата и там ще чуем кратко 

представяне по нея.  

 

ПОЧИВКА 

ЗАСЕДАНИЕТО ПРОДЪЛЖАВА 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Уважаеми съветници, продължава ме нашата работа престъпваме към 

разглеждането на докладна записка вх. № 324. 

 

Г-н Антон Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Господин председател ако позволите само извинявам се по отношение на реда на 

разглеждане на докладните мога ли да помоля общинския съвет понеже разбрах, че има 

граждани, които са заинтересовани и да не чакат още. Те са заинтересовани от докладна 

записка с вх. №331 ако може да разгледаме нея за да може да си тръгват.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Да тя е от господин Грънчаров.  

Колеги, имате ли възражение с оглед о на това, че по тази точка от дневния ред са 

дошли и в заседателната зала се намират граждани, които са заинтересувани от 

произнасянето на общинския съвет да разгледаме по изключение докладна с вх.№331. не 

виждам възражения. За това ще сложа за разглеждане докладна записка с вх. №331. 

 

С Т А Т И Я 2 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС  

Докладна записка с вх.№331. 

Докладна записка от Мирослав Тодоров Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Процедурно предложение за сделка при условията на чл.66, ал.1,  

връзка с чл.33 от Закона за собствеността  

 Господин Грънчаров моля, на кратко да представите вашето предложение.  

 

Г-н Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Благодаря Ви, уважаеми председател.  

Уважаеми дами и господа общински съветници, на вашето внимание предлагам 

докладна записка с вх. №331 относно процедурно предложение за сделка при условията 

на чл.66, ал.1, във връзка с чл.33 от Закона за собствеността. В Община Разград се 

получи предложение за закупуване от Общината на жилищна сграда с описани 

идентификатор по кадастралната карта гр.Разград намиращ се на ул. „Мраморно море“ 

№6. Представени са всички документи, които показват собствеността имайки в предвид, 

че земята е собственост на Общината Разград и сградата е на частни лица по Закона на 

собствеността те са длъжни първо да представят за закупуване от собственика на земята 

затова и те предлагат да я закупим за стойност 125 000,00 лв. каквото предлагаме 

предложението на другия купувач. Аз за пръв път от както съм заместник кмет Ви моля, 

да не давате разрешение за закупуването на този апартамент все пак Ви си решавате. 

Благодаря Ви завърших. 

 

 Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС  
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Благодаря Ви господин Грънчаров. 

Сега ще чуем становището на две постоянни комисии ПК по управление на 

общинската собственост и стопанство и ПК по законност, превенция на корупцията, 

контрол на решенията, предложения на гражданите и връзка с неправителствени органи. 

Господин Иво Димитров за постоянната комисия по собственост отсъства затова ще чуем 

сега становището на постоянната комисия по законност. Давам думата на зам.-

председателя господин Огнян Обрешков.  

 

Г-н Огнян Обрешков – Зам.- председател ПК 

Благодаря Ви, господин председател. 

Постоянната комисия по законност на съвместно заседание на 28.08.2023 г. 

понеделник разгледа докладната записка с вх. №331 и гласува по следния начин гласува 

„ЗА“-4 „против“-няма „въздържал се“-1. Благодаря. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви господин Обрешков. 

Сега  моля господин Иво Димитров, да ни информира за становището на 

постоянната комисия по собственост. 

 

Г-н Иво Димитров –Председател ПК 

Благодаря Ви господин председател. 

Тази докладна записка беше разгледана в постоянната комисия по собственост и 

предложението за решение подкрепено с гласовете на 4 "ЗА", като няма "против" и няма 

„въздържали се“. Благодаря Ви. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Откривам дискусия имали желаещи съветници да изразят 

становище? Не виждам, затова приключваме дискусията  и престъпваме към гласуване 

по именно. Моля гласувайте проекта за решение с вх. №331. 

 
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

Али Бахриев Кязимов Отсъства   

Антон Руменов Монев +   

Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

Валентин Стефанов Василев   + 

Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

Галина Георгиева-Маринова +   

Гюлчин Мехмедова Ахмедова +   

Джипо Николов Джипов Не участва   

Елка Александрова Неделчева +   

Ивайло Георгиев Димитров +   

Иво Борисов Димитров +   

Ирфан Салъфов Ахмедов +   

Калоян Руменов Монев Отсъства   

Левент Али Апти +   

Любомир Асенов Райчев +   
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Мариан Пламенов Иванов Не участва   

Милен Йоргов Минчев Не участва   

Мирослав Цанев Маринов Не участва   

Надежда Радославова Димитрова Не участва   

Наско Стоилов Анастасов +   

Нюсрет Исмет Мустафа-Салим +   

Огнян Досев Обрешков +   

Пейчо Добрев Георгиев +   

Радиана Ангелова Димитрова +   

Ремзи Реджеб Осман +   

Руско Кулев Дянков +   

Свилена Дечева Дечева +   

Станислава Веселинова Русева +   

Стефан Димов Стефанов Отсъства   

Стоян Димитров Ненчев +   
Танер Салим Сали +   

Таня Петрова Тодорова +   

Хасан Халилов Хасанов Не участва   

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№ 709 

 В Община Разград е получено предложение за закупуване от Общината на 

жилищна сграда  с идентификатор 61710.502.4682.1 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на гр.Разград, ул. „Мраморно море“ №6. Представен е 

нотариален акт за собственост №133, том I, дело 312  от 19.02.1991 година, съгласно 

който сградата е със застроена площ 70,59 кв.м. / по скица №15-501923-11.05.2023 г.- 

74.00 кв.м./ Предложението е направено на основание чл.66, ал.1, във връзка с чл.33 

от Закона за собствеността от собствениците – Матей Николов Довруев, Мариета 

Матеева Довруева и Борис Йорданов Борисов и е на стойност 125 000, 00лв.  

Произнасянето и приемането на решение е необходимо във връзка с подговена 

продажба на сградата  от собствениците на трето лице. 

Предвид обстоятелството, че  приходите  от разпореждане с общинско 

имущество към настоящия момент са по-малко от планираните, закупуването на 

сградата се явява нецелесъобразен разход. 

Предвид гореизложженото и на основание чл.21, ал.1, т.8 и чл.22, ал.1 от 

Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл.66, ал.1, във 

връзка с чл.33 от Закона за собствеността  и предложение с вх.№ 94-00-

833/11.08.2023 г.,  Общински съвет Разград, след поименно гласуване, с 21 гласа 

„ЗА“, „против“ – няма, „въздържали се“ –1, 

 

Р Е Ш И: 

 

1.Не дава съгласие да бъде закупена жилищна сграда  с идентификатор 

61710.502.4682.1 по кадастралната карта и кадастралните регистри на гр.Разград, 

ул. „Мраморно море“ №6 със застроена площ 74,00 кв.м. на стойност 125 000,00 

лв./сто двадесет и пет хиляди лева/. 
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2.Възлага на Кмета на Община Разград да уведоми писмено собствениците на 

имота по т.1 за решението на Общински съвет Разград. 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в седемдневен срок от приемането му. 

Настоящото решение подлежи на оспорване в срока по АПК  пред 

Административен съд Разград. 

 

          Г-н Иво Димитров – „Демократична България-Обединение“ 

Благодаря Ви. 

Аз не направих предложение за промяна в решението, но Ви моля, като 

председател на Общинския съвет да проконтролираме тази сделка, която предизвиква 

тази докладна записка да ли е изповядана на тази цена? Тъй като се иска нашето 

разрешение всъщност се предлага на  нас на същата или по- високата цена трябва да бъде 

изповядана за сделката, когато се продава тази къща. Да не би общинския бюджет да 

бъде ощетен с таксите, които са за придобиване за изповядване на сделката. Благодаря 

Ви.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, господин Димитров.  

Ще направим необходимата организация в две постоянни комисии по бюджет и 

собственост да се получи окончателна информация как е финализиране тази процедура.   

 

С Т А Т И Я  3 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№324. 

Докладна записка от Денчо Стоянов Бояджиев – Кмет на Община Разград 

Относно: Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 14 на Общински 

съвет Разград за определянето и администрирането на местните такси и цени на 

услуги на територията на община Разград. 
Господин Добрев, моля Ви да представите същественото във Вашето предложение.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Уважаеми дами и господа общински съветници, 

На вашето внимание е проекта на Наредба за изменение и допълнение на Наредба 

№14, с която се определят и администрирането на местните такси и цени на услуги на 

територията на община Разград. Приетия нормативен акт урежда тези отношения, които 

се предоставят на физически и юридически лица и реда, и срока за тяхното събиране на 

територията на Община Разград. Целта на предлаганите промени са актуализиране на 

цени и на такси на предоставяните услуги. Определяне на цени, за които няма такива. 

Актуализиране на наименования на административните услуги и добавяне на уникални 

идентификатори в регистъра на услугите. Цели се общо взето уточняване и отпадане на 

текстове, както и отпадане на услуги с цел въвеждането на наредбата в съвременните 

изисквания, както и законовите такива. В нея са добавени и нови услуги, които се 

предоставят от Община Разград. На разположение сме да отговаряме на въпроси относно 

предложения проект. Завърших.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 
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Благодаря Ви. 

Тъй като тази докладна записка засяга дейността на много постоянни комисии, сега 

последователно ще чуем становището на значителен брой комисии.  

Най-напред давам думата на господин Милен Минчев - ПК по бюджет, финанси и 

икономическа политика. 

 

Г-н Милен Минчев – Председател на ПК 

Благодаря Ви, господин председател. 

Докладната записка беше разгледана в комисията по бюджет и финанси, и е 

подкрепена с: 4 гласа „ЗА”, без „против”, и без „въздържали се”.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. 

Моля господин Огнян Обрешков за ПК по законност, превенция на корупцията, 

контрол на решенията, предложения на гражданите и връзка с неправителствени 

организации. 

 

Г-н Огнян Обрешков – Зам.-председател на ПК 

Благодаря, господин председател. 

Докладната записка с вх.№324 беше подробно обсъдена на заседанието на 

комисията по законност. По докладната записка имаше дебати, като бяха направени 

следните предложения: Председателят на постоянната комисия господин Калоян Монев, 

направи следното предложение: В чл.58, ал.1., т. 25 където е упоменато – монтиране на 

блокиращо устройство на неправилно паркиран автомобил на територията на гр.Разград, 

сумата еднократно от 10 лв., да стане 30 лв., като плюс 1 лв. за всеки час престой в синя 

зона с постановено остава без промяна.  

Госпожа Галина Георгиева, направи предложение – в чл.58, ал.4 навсякъде да се 

допише, че таксите се отнасят за бездомни кучета.  

От общинска администрация бяха възприети така направените предложения, 

съответно не се подложиха на поотделно гласуване.  

В цялост постоянната комисия не подкрепи докладната записка и проекта за 

решение с гласували „ЗА”-2, „против” – 2, „въздържали се” – 2. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви и аз. 

Давам думата на господин Любомир Райчев за ПК по околна среда, селско, горско, 

водно и ловно стопанство. 

 

Г-н Любомир Райчев – Председател на ПК 

Благодаря, господин председател. 

На свое заседание проведено на 21.08.2023 г., присъстваха 7 члена от комисията, 

докладната записка беше разгледана и с: 4 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”, 

същата беше приета.  

Ако ми позволите да докладвам и за другите докладни записки в нашата комисия.  

Докладна записка с вх.№328, с: 5 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”,се 

прие. 

Докладна записка с вх.№333, с: 5 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”,се 

прие. 
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Докладна записка с вх.№334, с: 5 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”,се 

прие. 

И последната с вх.№335 също, с: 5 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”,се 

прие. 

Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви и аз. 

Сега моля господин Ремзи Осман - председател на ПК за младежта, спорта и 

туризма, да информира.  

 

Г-н Ремзи Осман – Председател на ПК 

Благодаря, господин председател. 

Уважаеми колеги, на свое заседание ПК за младежта, спорта и туризма, беше 

разгледана докладна записка с вх.№324. Докладната записка не бе подкрепена от 

постоянната комисия. Гласували „ЗА” – 2, „против” – няма, „въздържали се” – няма.  

Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви и аз. 

Давам думата на госпожа Свилена Дечева за ПК по култура, културно-историческо 

наследство и духовни ценности. 

 

Г-жа Свилена Дечева – Председател на ПК 

Благодаря, господин председател. 

На свое заседание ПК по култура, културно-историческо наследство и духовни 

ценности, не подкрепи докладна записка с вх.№324, като резултатът от гласуването е: 

„ЗА” – 3, без „против” и „въздържали се”. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви.  

Сега моля господин Джипо Джипов, да ни информира за ПК по устройство и 

развитие на територията, транспорт на Общината. 

 

Г-н Джипо Джипов – Председател на ПК 

Благодаря Ви. 

На заседанието на постоянната комисия на 21.08.2023 г., докладната записка беше 

разгледана и не беше подкрепена, с: 4 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”, при 

кворум 9 човека. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви и аз. 

Давам думата на председателя на ПК по социална политика, трудова заетост и 

здравеопазване – доктор Левент Апти.  
 

Г-н Левент Апти – Председател на ПК 

Благодаря, господин председател. 
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На 21.08.2023 г. се състоя редовното заседание на ПК по социална политика, 

трудова заетост и здравеопазване. От общ брой 5-ма общински съветници, които са 

членове на комисията във въпросната докладна взеха участие само 2-ма, които 

подкрепиха докладната записка, без „против”, и без „въздържали се”.  

Ако ми позволите да продължа само и с другите докладни записки, които бяха на 

вниманието на нашата постоянна комисия, а именно докладна записка с вх.№326, беше 

подкрепена с: 5 гласа „ЗА”, без „против”, и без „въздържали се”.  

Както и докладна записка с вх.№345, също бе подкрепена с: 3 гласа „ЗА”, без 

„против”, и без „въздържали се”.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. 

И сега моля госпожа Елка Неделчева, да ни информира за ПК по образование и 

наука.  
 

Г-жа Елка Неделчева – Председател на ПК 

Благодаря, господин председател. 

Уважаеми колеги, на свое заседание постоянната комисия по образование и наука, 

разгледа докладна записка с вх.№324 и тя бе подкрепена от членовете на комисията с: 4 

гласа „ЗА”, без „против”, и без „въздържали се”.  

И ще докладвам и другите две, които бяха разгледани на заседанието на комисията. 

Докладна записка с вх.№325 бе подкрепена с: 6 гласа „ЗА”, без „против”, и без 

„въздържали се”.  

И докладна записка с вх.№329 също бе подкрепена с: 6 гласа „ЗА”, без „против”, и 

без „въздържали се”.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. 

Пристъпваме към дискусия. Има ли желаещи да вземат отношение? Давам думата 

на господин Огнян Обрешков. Заповядайте.  

 

Г-н Огнян Обрешков – „Демократична България – Обединение” 

Благодаря, господин председател.  

Аз имам следните два въпроса към вносителя. Относно така заложените такси за 

услуги където има, значи това е точка, ал.3, следващите надолу тука точки следващите… 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Кой член, господин Обрешков? Да се ориентират съветниците и те вече ще намерят 

точките. Към кой член говорим? 

 

Г-н Огнян Обрешков – „Демократична България – Обединение” 

В чл.29 се правят следните изменения и последващите надолу всички такси. За 

всички такси има формирани две цени. Едната цена е за срок за изпълнение до 7 дена, а 

другата е за срок за изпълнение – веднага. Бих искал да разбера как е формирана цената и 

разликата между срок за изпълнение 7 дена, и срок за изпълнение – веднага. И да добавя 

едно допълнение към този въпрос, въпрос към вносителя, какво мислят за евентуално 

обединение на тази цена и да бъде една цена за изпълнение – веднага. А не да има две 

цени. Едното за 7 дена, другото – веднага.  
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Това е единия ми въпрос. И следващия въпрос е: в чл.58, ал.1, т.40 където става 

дума за наем на Спортна зала „Абритус”, има заложена цена 20, даже няма и лв. с ДДС, 

без ДДС, пак не е ясно… 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Това коя точка е господин Обрешков от много точки?  

 

Г-н Огнян Обрешков – „Демократична България – Обединение” 

Ал.1, т.40 за тренировъчна дейност на спортни клубове от Община Разград, 

провеждащи дейности за подрастващи. 20 лв. на ден, съгласно изготвен график, правила 

за ползване на спортната зала. Имах така подсещане от някои спортни деятели, което 

смятат, че това, така да се каже ощетява или облагодетелства определени спортове и 

клубове. И моето предложение е тука цената да бъде на час, като ще предложа 10 лв. на 

час. Какво мисли вносителя относно това мое предложение? Да чуем неговото 

становище. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Нека господин Добрев да може да отговори, ако имате и други въпроси… 

 

Г-н Джипо Джипов – „Демократична България – Обединение” 

Аз просто искам да развия въпроса на господин Обрешков.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

По същите точки? Заповядайте.  

 

Г-н Джипо Джипов – „Демократична България – Обединение” 

Да по същите точки.  

Там където е записано, че ще получат нашите съграждани два вида услуги. Нали 

удостоверения, документ, който нали на момента е, да кажа така, служителя на общината 

на момента има досег до това удостоверение и т.н. В другите, смея да твърдя по 

цивилизовани градове, даже има опция на която ви го изпращат на емейл. Така че, да 

накараме някой наш съгражданин да дойде след 14 дена, защото видите ли таксата била 

два пъти по-ниско, нали той за да дойде след 14 дена, пак трябва да направи разход. Дали 

ще паркира в синя зона, дали ще дойде по някакъв начин на автогарата, дали ще си пусне 

отпуска и т.н. Това просто е абсурдно. 21 век, вие говорите, след 14 дена да дойдете да 

вземете някакъв документ, който на момента може да бъде изпринтиран или изпратен. 

Което се доказва с бележката, която общината ви дава, така или иначе с някакво номерче. 

Нали това просто, не се движим към 21 век, ние се движим назаде. Нали донесете ми 

бележката след 14 дена. Това е абсурдно. Да не говоря, че има фирми, които нали имат 

някаква дейност на Община Разград и трябва да си изкарат тук, че не си дължат 

данъците, което е абсурдно, защото така или иначе са регистрирани в друга община. И те 

идват тука, и вие му казвате на човека от Пловдив, ама извинявайте, елате след 14 дена, 

направете този голям разход или как да го кажем. 

А защо да не го пратим на емейл? 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  
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Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колеги, моля ви дайте възможност на съветник Джипо Джипов да приключи.  

 

Г-н Джипо Джипов – „Демократична България – Обединение” 

Просто това със сигурност е недообмислено. Не аз нямам предложение за цена във 

физическо измерение. Просто е недообмислено това нещо да вървим към някаква онлайн 

система където нали държавата ни използва онлайн на облаци и т.н. А ние тука ще 

печатаме след 14 дена. Нали абсурдно е. Просто това нещо не говори добре за общината 

и администрацията, като интегритет към съвремието ни. Всеки от нас има смартфон. 

Нали какво ви пречи, нали това нещо да има такава опция – изпратете ми го на имейл. 

Да, аз си нося гаранцията, че този имейл, който ви го дам, и който го предоставя, след 

това да не говоря, че в чужбина, в западните държави, може да си получите тези 

документи и по вайбър. И сигнали може да подадете в общината по вайбър. Просто 

онлайн платформите вече са изключително развити, които нали просто е абсурдно да ги 

пренебрегвате в такава наредба. Просто то е абсурдно. Така направено, след 14 дена 

казвате, пак казвам на човек от Пловдив, елате да си вземете документа. Да не говоря, че 

има друг абсурд, може би не само в тази община, майката на определено момиче е 

починало и Община Разград изисква смъртен акт всяка година. Е тази жена, с извинение 

ще възкръсне ли? Това са може би и правни абсурди, но тази наредба трябва 

изключително много да се прецизира. Така както е написана, просто слагаме едни цени 

на някакви си услуги. Да не говорим, че в музея работите за 2 лв., а видеонаблюдението 

или охраната в гробищния парк е 7 лв. на час. Нали в смисъл ако искате да използвам 

нецензурни думи, мога ама това е абсурдно. Абсурдно е пак казвам. В музея 2 или 3 лв. 

мисля си, че беше, а пък в Паркстрой 7-8 лв. Ок, извинявайте, колегата ми казва 9 лв. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колеги, да чуем отговор на тези въпроси, които бяха поставени досега и след това 

продължаваме.  

Господин Добрев.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Госпожа Нели Добрева ще отговори.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Давам думата на Секретаря на общината – госпожа Нели Добрева.  

 

Г-жа Нели Добрева – Секретар на Община Разград 

Уважаеми госпожи и господа общински съветници, 

Първо, подчертавам, че таксите не се променят от 2016 г. Към момента от чл.29 

надолу където са такси за административни и други услуги, единствено са унифицирани 

наименованията на услугите, които не са били унифицирани с тези в административния 

регистър и е въведен единния идентификатор за да могат гражданите и бизнеса, като 

отворят Наредба №14, сайта на общината и административния регистър да виждат 

единна услуга, и единно наименование. По повод услугите до 7 дни и незабавно, срока 7 

дни е въведен от АПК, който е единен кодекс. Имаше предложения за промени в АПК 

през 2018 г., където да има създаден нарочен раздел за административни услуги и, в 

който да има определени тридневни срокове, но промените в АПК не бяха приети, срока 

остана 7-дневен. Услугите веднага се предоставят единствено ако е възможно да се 
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предоставят веднага. Не мога да кажа, че отпечатването на един документ или едно 

удостоверение е цялата услуга. Цялата услуга включва подаването на документите, 

проверка, събирането на служебна информация ако е необходима и след това издаването 

на този документ. Не всяка услуга може да се предостави веднага. Това е за сроковете, 

как са регламентирани и определени. Не съм съгласна, че общината изисква акт за смърт 

всеки път, когато предоставя услуга. Ако лицето е от нашата община, информацията се 

събира служебно от регистъра. Ако е от друга община, също ние сме задължени да 

събираме служебно информацията и да си я потърсим. По повод получаването на 

документи по електронна поща. Всички услуги, които предоставяме, които са в 

административния регистър ги предоставяме и по електронен път, с електронно 

заявление подписано с квалифициран електронен подпис или с друг идентификатор, като 

ПИК на НАП или ПИК на НОИ. Не можем да изпратим сканиран документ на 

електронна поща. Това не е административна услуга, а е някакво писмо, която няма да 

има правна стойност.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Добрев, Вие имате ли да добавите нещо по този въпрос?  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Не по този нямам.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Други колеги?  

Аз искам да използвам възможността, докато колегите си помислят. 

Господин Добрев, в юридическата обосновка, преди проекта за диспозитив на 

решението, не считате ли, че следва да добавим като правно основание в чл.21 от 

ЗМСМА – ал.1, т.7, тъй като този текст от ЗМСМА изрично определя, че общинския 

съвет определя размера на местните такси, а ние точно това правим с тази наредба. И ако 

това е така, съгласен ли сте като вносител в правната обосновка, след чл.21, да се добави 

ал.1, т.7 във връзка с ал.1, т.23 от ЗМСМА и т.н.? 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Не, не възразявам, господин председател.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Да считаме, че това е… 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Считайте, че това е моето становище.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Продължаваме, колеги. Давам думата на общинския съветник Галина Георгиева. 

 

Г-жа Галина Георгиева – ПП „ГЕРБ” 

Благодаря. 

Аз на комисии направих предложение, което от части беше, то беше прието от 

членовете на комисията, включително от вносителя, но не е отразено по някаква 

причина. Така че, го правя сега. Това касае ал.14, нови са таксите, които се предоставят 
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от Приюта за бездомни животни и скитащи кучета. И ще го направя в писмен вид ако е 

необходимо. Касае допълнение в самата разпоредба, защото смятам, че тя не е 

достатъчно ясна, разписана по този начин, като всеки нормативен акт, той трябва да е 

ясен и точен, и трябва да не създава проблем с тълкуването, т.е. да бъде добавено в ал.14 

Услуги предоставяни от Приют за бездомни животни и скитащи кучета Разград касаещи 

– собствениците на кучета. Да е ясно, че става дума не за скитащи или бездомни животни 

и таксите ще се събират само и единствено когато кучетата, които са предмет на тези 

услуги имат собственик. Благодаря.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Възприемам това предложение, господин председател. Не е нужно госпожа 

Георгиева да го прави писмено. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Но за да го подложа аз и на гласуване, като част, все пак този текст би трябвало да 

го видя.  

Други колеги? 

Давам думата на господин Пейчо Георгиев и след това на господин Иво Димитров.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – „Демократична България – Обединение” 

Аз имам въпрос към вносителя по отношение ал.10 на чл.58, точки 19, 20, 21, 

текстовете са следните: Отвеждане с духовник, отвеждане с ритуал в зала, отвеждане до 

гроба. Въпроса ми е, става дума за покойници и те ще ги отвеждаме, ще вървят ли? 

Защото отвеждане означава да го водя на друго място, предполага се, че лицето ще 

мърда. Може би е пренасяне. Такъв ми е въпроса. Чисто филологичен и смислово дали е 

правилно – отвеждаме, защото оставам с убеждение, че покойника ще бъде отведен с 

духовник. Това е едното ми питане. Второто питане, господин Добрев оказва се, че в 

Гробищния парк има ВИП парцел. Ясно ли е къде е този ВИП парцел и много висока 

цена човек да избере място, да си избере там, да си плати. Не е ли много висока? Такъв 

ми е въпроса или тя е съпоставима с цените. Сега като гледам избор на гроб, нов гроб, 

нов парцел, също цените не са малки 416 лв., 250 лв. Този ВИП парцел е 1000 лв. Те тези 

цени са съпоставими с цената на квадратен метър в центъра на града. Не на жилищна 

площ, а…А това Гробищния парк ще се окаже много скъпа дестинация и парцели там.  

Мисълта ми беше, имате ли някакви сравнителни цени, примерно с други градове. 

Не е ли скъпо това и да се окаже непосилно за голяма част от живите.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Господин Георгиев, разбрах въпроса. Госпожа Добрева, ще ви отговори конкретно.  

 

Г-жа Нели Добрева – Секретар на Община Разград 

Господин Георгиев, ВИП парцела се намира точно пред ритуалната зала, първата 

алея. Той е запълнен много отдавна, още тогава когато е създаден този Гробищен парк. 

Цената за гробно място в този ВИП парцел е също е от наредбата, която е от 2016 г. Не е 

променяна, не може да бъде отменена, тъй като в момента по мой спомен, по 

информация на Обредния дом, има две свободни места, поради които няма как да бъде 

отменена. Също така има възможност наследници да се откажат от своето място в този 

ВИП парцел и до да бъде предоставено за ново гробоползване. По повод отвеждането, 

това е термин, който също е наследен от предходната. Идеята е, че покойника се отвежда 
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както е в ковчега с катафалката от Ритуална зала или църква до самото място където то е 

отредено гробното място за погребение. Ако прецените, че не е правилен израза, 

приемаме да го променим.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Георгиев.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – „Демократична България – Обединение” 

Реплика. 

Не просто госпожо Добрева, вижте в тълковния речник – отвеждане какво 

означава.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Как да го заменим? Откарване?  

 

Г-н Пейчо Георгиев – „Демократична България – Обединение” 

Пренасяне. Покойника обикновено го носим.  

 

Г-жа Нели Добрева – Секретар на Община Разград 

Само че, той го транспортира кола, не го носи никой.  

 

 

Г-н Пейчо Георгиев – „Демократична България – Обединение” 

А  за цените на гробищните парцели не казахте нищо.  

 

Г-жа Нели Добрева – Секретар на Община Разград 

Цените на гробищните парцели, направен е анализ на всички цени, който ви е 

приложен, подробен за всяка цена, която е променена, неразделна част от наредбата. 

Направено е проучване и в гробищни паркове, не говоря за големи градове с мащаб по-

голям от на Разград, а за идентични, повярвайте ми доста по-скъпи са цените за тези 

услуги.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, госпожо Добрева. 

Сега преминаваме и към въпроси и становища на колегата Иво Димитров. 

Заповядайте. 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Благодаря Ви, господин председател. 

Аз се радвам, че преди мен се изказаха други общински съветници, от което 

разбрах, че в Разград и в смъртта няма равенство, и има по-ВИП, което може да почива 

на различни места. Но таксата, която се налага по същата логика, както се говори, че те 

са унаследени, както и самите наименования, както и цените се актуализират, са от 

времената когато на хората в Разград и приживе и след смъртта се гледа по някакъв 

различен начин. За съжаление и тук според мен, самия Закон за местните данъци и такси 

е преиначен, и неизпълнен. Тъй като, чл.7 в този закон гласи: Местните данъци се 

определят въз основа на необходимите материално технически и административни 

разходи по предоставяне на услугата. Каква е разликата в цената на един парцел във 
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ВИП зоната с цената в края на Гробищния парк? Това е още един начин общинската 

администрация да не затваря вратата за едно неправомерно изнудване на хората да 

плащат такси в зависимост от това къде ще бъдат погребвани техните близки и преживе 

когато се издава ако щете – Издаване на удостоверение за наличие или липса на 

задължения по Закона за местните данъци и такси на лице в Община Разград. Ако срока 

на изпълнение до 7 дни, това струва 3 лв. Ако е веднага, струва 12 лв. Четири пъти по-

скъпо. Да се въведе ЕГН-то на този, който търси това удостоверение и автоматизираната 

система, която работи в Община Разград на десетата от секундата или на някаква 

милисекунда да даде отговор, да приготви този документ и на принтера, който стои до 

служителя, да бъде разпечатан. Но ако приживе все още този, който подава това 

заявление реши да го вземе веднага и да не ходи още веднъж до същото гише, трябва да 

плати 12 лв. Ако не му се плащат тези 12 лв., защото смята, че това е глупаво, бива 

ограбван неправомерно, ще изчака да минат минимум 7 дни за да вземе същият този 

документ, който вече е направена справката, отпечатан е документа и отлежава в една 

папка тези 7 дни за да може да бъде изнудван с това да има разлика, за една и съща 

услуга, само във времето четири пъти. И друг път когато са приемани тези наредби, аз 

съм гласувал „против“ с принципното отношение, че това е недопустимо. И тази 

практика трябва да бъде прекратена. Надявах се в този мандат, това нещо поне да не се 

прави, но виждам, че тази практика продължава. Когато се занимах с подготовката на 

тази сесия, аз отново обърнах внимание на този чл.7, ал.2. Местните такси в закона се 

заплащат по три начина – безкасово, в брой или с общински таксови марки. Аз питам, 

всеки един от тези, които биват изнудвани да заплатят тази такса в нормалния размер 

или експресно, веднага или не знам какъв евфемизъм ще се използва и пожелаят да 

заплатят по закон с общински таксови марки, ние имаме ли в общината такива марки, с 

които те могат да се възползват от законното си право?  

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България“ 

Госпожа Елка Неделчева не говори на микрофон.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Така, тя не ги издава сама, госпожо Неделчева. Но общината е задължена по закон 

да предостави тази възможност. В закона е записано – в брой или безкасово и с 

общински таксови марки. Ние не сме оправили това, което трябва, като закон е вменен на 

общината да го прави, тръгнали сме да се занимаваме с това как да обираме хората. Дали 

документа ще си го вземат веднага или ще платят примерно 12 лв., или ще отлежава 7 

дена, с какво тези материално технически разходи се променят във времето на 7 дни и 

веднага? Зададох го този въпрос и по време на комисиите, никой не можа да ми 

отговори. По време на комисиите също се правят предложения – от една цена да скочела 

3 пъти. На базата на какво? На какви увеличени разходи, материално технически? Една и 

съща услуга. Но администрацията когато става въпрос за това да се вдигне три пъти, 

много ларж и веднага приемат такива, попива тези предложения. Това абсолютно 

противоречи на логиката, на административната услуга. Освен това противоречи на това, 

с което ние в нашата група сме излезли и сме обещали в Разград да подкрепяме само 

обоснованите, и необходими разходи. Ако ще бъдем да стрижем и да изнудваме нашите 

съграждани, да плащат необосновани такси, ние няма да го направим. Аз няма да го 

направя. Обещанието си няма да прекрача. Благодаря Ви.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 
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Господин Добрев, ще вземете ли отношение?  

 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Няма какво отношение да взема. Аз си мислех, че при господин Димитров, важи 

принципа на естествения подбор, сега разбирах, че важи принципа на равенството. Аз не 

смятам, че таксите, които са заложени тука и принципите върху, които е направена 

наредбата за необосновани или пък има някакво неравенство в това нещо. В България си 

има закони и смятам, че наредбата е изготвена съобразно изискванията на тези правни 

рамки. Не мисля да вземам повече никакво отношение по този въпрос, пък и конкретно 

предложение на чух.  

Госпожа Добрева, гледам има какво да каже.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Госпожо Добрева, ако може да коментирате й този въпрос с таксовите марки, които 

са един остатък от времето когато бях студент, а това беше много години назад във 

времето. Какви са тези таксови марки?  

 

Г-жа Нели Добрева – Секретар на Община Разград 

Искам първо да почна относно разликата за веднага и за обикновена услуга. Не 

нарочно подчертах, че такси за услуги не са променяни.  

Господин Димитров, тези такси 2016 г. са приети от вас. Тези 12 лв. са приети от 

вас. Извинявайте, но не са променяни от началото на годината. От 2016 г. до 2023 г., 

само минималната работна заплата е скочила от 420 лв. на 780 лв. Да не говоря колко 

скочи тока, газта, разходите за консумативни материали на администрацията. Разходи за 

програмни продукти, които поддържат тази база, за която вие казвате, че служителите 

само натискат копчето за да предоставят услугите.  

По повод таксовите марки, това е въведено в нашата наредба 2016 г. и също е 

дадено като вариант. Доколкото знам за такива таксови марки са заявени в монетния 

двор. В момента не мога да ви дам точно информация, но можем на следващата сесия – 

да ви уведомим колко налични марки имаме.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Да, благодаря Ви. 

Други съветници? Не виждам желаещи. И това означава, че ще приключваме 

дискусията, и ще следва да се произнесем. 

Досега при мен са постъпили две предложения за конкретни промени в текстовете 

от наредбата. На господин Огнян Обрешков и на госпожа Галина Георгиева.  

Беше казано, че вносителя се бил съгласил с някои от изказани предложения, 

направени предложения на постоянни комисии. Но лично аз не виждам някакви 

корекции в текста, който сега ни е предоставен. Затова питам още веднъж някой 

съветник желае ли да прави предложение, като искам да поясня само – ако ние приемем 

да променим нещо в проекта, колеги това означава да спазим изискванията на АПК и 

така както ни дава указания и Разградския Административен съд за такъв вид дела, като 

разгледаме  докладната записка ще следва допълнително да я представим за обществено 

обсъждане на проекта, но с тези приети общински съвет изменения. И второто, което 

искам да ви кажа само процедурно, има съвсем нови текстове, които касаят голямата ни 

Спортна зала „Абритус“. И трябва да сме наясно, че докато ние не приемем тези разчети 
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и тези такси, тя не може да започне да функционира, и да работи. Три са вариантите – 

ако отхвърлим проекта за наредба, да не може въобще да работи. Ако я приемем с 

направени предложения за изменение, ще изчакаме още един месец и тогава ще 

продължим. И така ще се процедира по този случай.  

Колега Димитров, нещо ще внасяте ли като предложение? Чакаме общинския 

съветник Иво Димитров, да формулира своето предложение.  

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България” 

Нали имаме и други направени предложения. Да ги подложите тях междувременно 

на гласуване, докато чакаме господин Иво Димитров.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Аз нямам информация какви точно предложения са били приети в постоянни 

комисии. Пред мен колеги, имам две конкретни предложения. На общинските съветници 

Огнян Обрешков и Галина Георгиева. И само тях ще подложа на гласуване. Но 

изчакваме колегата Иво Димитров. 

Заповядайте. господин Обрешков. 

 

Г-н Огнян Обрешков – „Демократична България – Обединение” 

Все пак аз да изчета решението на комисията и ако нали потвърждавате тази ваша 

теза, да предложа това, което все пак беше формирано, като мнение от комисията – 

предложение на господин Калоян Монев. В чл.58, ал.1, т.25 където е упоменато: 

Монтиране на блокиращо устройство на неправилно паркиран автомобил на територията 

на гр.Разград, сумата еднократно от 10 лв., да стане 30 лв., като плюс 1 лв. за всеки час 

престой в синя зона с поставено устройство остава без промяна. 

Това да го изпиша и да ви го предложа.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Господин Обрешков, нашия правилник изисква в пленарна зала, по време на 

заседание на общинския съвет, предложенията да бъдат направени писмено.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Благодаря Ви, господин председател. 

Аз правя едно предложение: В текста за издаване на услуга с идентификатор 1998, 

да отпадне срока за издаване 7 дни, да остане само веднага. Благодаря Ви.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

И посочете за кой член от наредбата става въпрос.  
 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Съветниците трябва да имат информация – кой член от наредбата.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Това беше по повод колко абсурдно е това основание, да бъдат включени 

идентификатор. Никой заявител няма да отиде и да каже искам идентификатор 2091. 
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Всеки служител на общината, всеки нормален човек ще попита – какво означава. 

Наименованието на услугата и досега беше: Издаване на удостоверение за наличие или 

липса на задължения по Закона за местните данъци и такси.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Посочете член. Така както почва проекта от чл.19 и стига до… 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Параграф 4, чл.30, номер на услугата е 1. Най-първата услуга. В параграф 4, чл.30, 

ал.1 се изменя така: и вътре №1 е тази – 1998. Ама аз можех да кажа и -2.1./3.1. Издаване 

на препис от документ за платен данък върху превозните средства. Също услуга, която 

наистина се прави на милисекундата.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Така, отворихме на параграф 4, ал.30 и там се казва, че ал.1: се изменя така и са 

оформени позиции от 1 до 8.2. 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Не, не. Позицията е №1 и там съм записал: Уникален идентификатор 1998. Първия 

ред от таблицата. За да не стане грешка. А какво да стане? Любчо, ами да стане – със 

срок на изпълнение – веднага, като няма срок за изпълнение 7 дни.  

 

Г-н Любомир Райчев – „БСП за България” 

Господин Любомир Райчев не говори на микрофон.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Не. Вие ще предложите. Ти предложи колко според теб струва. Дали има разлика 

между веднага или за 7 дни. Умишлено не съм посочил каква да е цената. Говоря само да 

бъде веднага. Подаваш заявлението на гишето, както ти кликват и веднага ти казват: 

имаш задължения, нямаш задължения. Получаваш си документа веднага. А колко струва, 

ти прецеби колко струва. Трябва да бъде доказано колко са материалните разходи за тази 

операция. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Сега да чуем началника на Отдела за „Местни данъци и такси“ госпожа Кремена 

Приставова, да вземе отношение по това предложение.  

 

Г-жа Кремена Приставова – Началник на Отдел „Местни данъци и такси“ 

Уважаеми господин председател, 

Уважаеми общински съветници, 

Уважаеми господин Иво Димитров, 

Моля когато гласувате това предложение – срока да стане единствено и само – 

незабавен, т.е. да се издава услугата веднага, моля обаче да имате в предвид и 

разпоредбата на чл.87, ал.6, говорим конкретно за услугата: Издаване на удостоверение 

за наличие или липса на задължения, в която законодателя в Данъчно осигурителния 

процесуален кодекс е въвел срок, който е императивен. Той не е дал възможност, ние да 

преценяваме в какви срокове. Срока се казва: органът по приходите издава 
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удостоверение за наличие или липса на задължения в 7-дневен срок. Няма да я чета 

цялата разпоредба.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  

 

Г-жа Кремена Приставова – Началник на Отдел „Местни данъци и такси“ 

В 7-дневен срок, господин Димитров.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  

 

Г-жа Кремена Приставова – Началник на Отдел „Местни данъци и такси“ 

Не, до 7 дни, а в 7-дневен срок. Това е моето лично становище. Тази разпоредба е 

императивна.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  

 

Г-жа Кремена Приставова – Началник на Отдел „Местни данъци и такси“ 

И още нещо… 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  

 

Г-жа Кремена Приставова – Началник на Отдел „Местни данъци и такси“ 

Не е точно така, господин Димитров. Ще ми позволите ли да довърша?  

Да, написали сме го до 7 дни, защото АПК, не позволява ние да предложим този 

срок веднага и до 7 дни, както вие казахте, може да стане максимално по-бързо ако в 

партидата на съответния гражданин няма пречки да бъде издадено това задължение. 

Тоест не са необходими да се изискат допълнителни документи, да се правят експертизи, 

съгласно изискванията на закона. Завърших. Няма какво да кажа повече.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Със срок на изпълнение „до 7 дни“, тогава означава, че като аз не го получа 

веднага, мога да изляза от гишето, от таксата и да се върна точно след 3 секунди, отново 

да вляза и да кажа: аз не го получих веднага, мина минута, искам да го получа, защото 

тази минута е в срока на изпълнение „до 7 дни“. Тава ли искате да ви кажа, госпожо 

Приставова?  

Всеки един може да го направи и да каже: освен това искам да ви платя с общински 

таксови марки. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

И за марките вече получихте информация.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Ама аз от фирмата плащам такса смет в хиляди, и хиляди левове. И знаете ли колко 

наистина таксови марки ще трябва да издаде общината, когато аз и още две-три фирми, 
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които сме натататрузени да плащаме едни непосилни такси-несправедливи, ще трябва да 

ги носим наистина като рубли, пазарска количка поне. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Нека сега да чуем и госпожа Нели Добрева. 

 

Г-жа Нели Добрева – Секретар на Община Разград 

Понеже много издребняхме, само да кажа господин Димитров, че стартирането на 

предоставянето на административната услуга е след заплащане. Ако вие сте си заплатили 

услуга „до 7 дни“, няма как да се върнете след 3 секунди и да си поискате документа.  
 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  

 

Г-жа Нели Добрева – Секретар на Община Разград 

По повод таксовите марки, таксовите марки не се издават от общината. Те са ценна 

книга. 

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  

 

Г-жа Нели Добрева – Секретар на Община Разград 

И са вариант, и начин на плащане. Има три начина на плащане, Вие сам ги 

прочетохте – безкасово, на гише и с таксови марки. Таксовите марки са вариант.  

 

Г-н Иво Димитров – „Демократична България – Обединение” 

Господин Иво Димитров не говори на микрофон.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колега Димитров, говори се вече по този въпрос. Моля ви да не прекаляваме 

излишно.  

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България” 

Господин Димитров, нали бяхме в изчакване на гласуване на направените 

предложения? А ние влязохме пак в дискусия.  

 

Г-н Ирфан Ахмедов – ПП „ДПС“ 

Господин Димитров, аз имам един такъв въпрос. Понеже материала е доста 

обемист, аз също исках да взема отношение. Моя въпрос е: колко време ще ми дадете?  
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Ако е за изказване 10 минути.  

Много уместно направихте бележка. Ще включа хронометъра вече.  

Колеги, приключвам дискусията и започваме произнасяне.  

Най-напред по реда на нашия правилник започваме с произнасяне по направените 

конкретни предложения. 

Господин Огнян Обрешков предлага: В чл.58, ал.1, т.40, да се приеме 10 лв. за час, 

съгласно изготвен график и правила за ползване на спортната зала. Ясно е 

предложението и сега следва да гласуваме. Моля гласувайте това предложение.  
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С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

 

№ 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

1. Али Бахриев Кязимов Отсъства   

2. Антон Руменов Монев Не участва   

3. Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

4. Валентин Стефанов Василев Не участва   

5. Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

6. Галина Георгиева-Маринова Не участва   

7. Гюлчин Мехмедова Ахмедова Не участва   

8. Джипо Николов Джипов +   

9. Елка Александрова Неделчева  +  

10. Ивайло Георгиев Димитров  +  

11. Иво Борисов Димитров +   

12. Ирфан Салъфов Ахмедов Не участва   

13. Калоян Руменов Монев Отсъства   

14. Левент Али Апти Не участва   

15. Любомир Асенов Райчев  +  

16. Мариан Пламенов Иванов Не участва   

17. Милен Йоргов Минчев +   

18. Мирослав Цанев Маринов +   

19. Надежда Радославова Димитрова Не участва   

20. Наско Стоилов Анастасов Не участва   

21. Нюсрет Исмет Мустафа-Салим Не участва   

22. Огнян Досев Обрешков +   

23. Пейчо Добрев Георгиев +   

24. Радиана Ангелова Димитрова Не участва   

25. Ремзи Реджеб Осман   + 

26. Руско Кулев Дянков  +  

27. Свилена Дечева Дечева   + 

28 Станислава Веселинова Русева  +  

29. Стефан Димов Стефанов Отсъства   

30. Стоян Димитров Ненчев +   

31. Танер Салим Сали Не участва   

32. Таня Петрова Тодорова                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            + 

33. Хасан Халилов Хасанов Не участва   

 

След поименно гласуване, с 8 гласа - “ЗА“, „против“- 5, „въздържали се“- 3, 

предложението не се приема.  

 

Сега ще се произнесем по предложението на госпожа Галина Георгиева, а то е: В 

параграф 17, чл.58, ал.14, да придобие следния вид: Услуги предоставяни от Приют за 

бездомни животни и скитащи кучета-Разград касаещи кучета със собственик. 

Моля гласувайте това предложение.  
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С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

 

№ 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

1. Али Бахриев Кязимов Отсъства   

2. Антон Руменов Монев Не участва   

3. Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

4. Валентин Стефанов Василев Не участва   

5. Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

6. Галина Георгиева-Маринова +   

7. Гюлчин Мехмедова Ахмедова +   

8. Джипо Николов Джипов +   

9. Елка Александрова Неделчева +   

10. Ивайло Георгиев Димитров +   

11. Иво Борисов Димитров +   

12. Ирфан Салъфов Ахмедов +   

13. Калоян Руменов Монев Отсъства   

14. Левент Али Апти +   

15. Любомир Асенов Райчев +   

16. Мариан Пламенов Иванов +   

17. Милен Йоргов Минчев Не участва   

18. Мирослав Цанев Маринов +   

19. Надежда Радославова Димитрова +   

20. Наско Стоилов Анастасов +   

21. Нюсрет Исмет Мустафа-Салим +   

22. Огнян Досев Обрешков +   

23. Пейчо Добрев Георгиев +   

24. Радиана Ангелова Димитрова +   

25. Ремзи Реджеб Осман +   

26. Руско Кулев Дянков +   

27. Свилена Дечева Дечева +   

28 Станислава Веселинова Русева +   

29. Стефан Димов Стефанов Отсъства   

30. Стоян Димитров Ненчев +   

31. Танер Салим Сали +   

32. Таня Петрова Тодорова +                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

33. Хасан Халилов Хасанов +   

 

След поименно гласуване, с 25 гласа - “ЗА“, „против“- няма, „въздържали се“- 

няма, предложението се приема.  

 

Сега преминаваме към предложението на господин Иво Димитров, което гласи: 

Издаване на услуга с идентификатор 1998, да отпадне срока за издаване „7 дни“. Моля 

гласувайте по това предложение.  
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С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

 

№ 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

1. Али Бахриев Кязимов Отсъства   

2. Антон Руменов Монев +   

3. Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

4. Валентин Стефанов Василев Не участва   

5. Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

6. Галина Георгиева-Маринова Не участва   

7. Гюлчин Мехмедова Ахмедова Не участва   

8. Джипо Николов Джипов +   

9. Елка Александрова Неделчева   + 

10. Ивайло Георгиев Димитров   + 

11. Иво Борисов Димитров +   

12. Ирфан Салъфов Ахмедов Не участва   

13. Калоян Руменов Монев Отсъства   

14. Левент Али Апти Не участва   

15. Любомир Асенов Райчев   + 

16. Мариан Пламенов Иванов   + 

17. Милен Йоргов Минчев +   

18. Мирослав Цанев Маринов +   

19. Надежда Радославова Димитрова Не участва   

20. Наско Стоилов Анастасов Не участва   

21. Нюсрет Исмет Мустафа-Салим Не участва   

22. Огнян Досев Обрешков +   

23. Пейчо Добрев Георгиев +   

24. Радиана Ангелова Димитрова  +  

25. Ремзи Реджеб Осман   + 

26. Руско Кулев Дянков Не участва   

27. Свилена Дечева Дечева   + 

28 Станислава Веселинова Русева   + 

29. Стефан Димов Стефанов Отсъства   

30. Стоян Димитров Ненчев   + 

31. Танер Салим Сали Не участва   

32. Таня Петрова Тодорова                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            + 

33. Хасан Халилов Хасанов Не участва   

 

След поименно гласуване, със 7 гласа - “ЗА“, „против“- 1, „въздържали се“- 9, 

предложението не се приема.  

 

И последното конкретно предложение е на господин Огнян Обрешков, което гласи: 

Той предлага в чл.58, ал.1, т.25 където е упоменато: Монтиране на блокиращо 

устройство на неправилно паркиран автомобил на територията на гр.Разград, сумата 

еднократно от 10 лв., да стане 30 лв., като плюс 1 лв. за всеки час престой в синя зона с 

поставено устройство остава без промяна. 

Колеги, моля да гласувате по предложението на общинския съветник Огнян 

Обрешков.  
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С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

 

№ 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

1. Али Бахриев Кязимов Отсъства   

2. Антон Руменов Монев +   

3. Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

4. Валентин Стефанов Василев Не участва   

5. Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

6. Галина Георгиева-Маринова Не участва   

7. Гюлчин Мехмедова Ахмедова Не участва   

8. Джипо Николов Джипов +   

9. Елка Александрова Неделчева +   

10. Ивайло Георгиев Димитров   + 

11. Иво Борисов Димитров +   

12. Ирфан Салъфов Ахмедов Не участва   

13. Калоян Руменов Монев Отсъства   

14. Левент Али Апти Не участва   

15. Любомир Асенов Райчев +   

16. Мариан Пламенов Иванов Не участва   

17. Милен Йоргов Минчев +   

18. Мирослав Цанев Маринов +   

19. Надежда Радославова Димитрова Не участва   

20. Наско Стоилов Анастасов +   

21. Нюсрет Исмет Мустафа-Салим Не участва   

22. Огнян Досев Обрешков +   

23. Пейчо Добрев Георгиев   + 

24. Радиана Ангелова Димитрова +   

25. Ремзи Реджеб Осман +   

26. Руско Кулев Дянков Не участва   

27. Свилена Дечева Дечева +   

28 Станислава Веселинова Русева   + 

29. Стефан Димов Стефанов Отсъства   

30. Стоян Димитров Ненчев   + 

31. Танер Салим Сали Не участва   

32. Таня Петрова Тодорова                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            + 

33. Хасан Халилов Хасанов Не участва   

След поименно гласуване, със 12 гласа - “ЗА“, „против“- няма, „въздържали 

се“- 5, предложението не се приема.  

 

Колеги, сега следва да се произнесем цялостно по проекта за решение, като имайте 

предвид, че вече включихме едно изменение, което беше предложено от госпожа Галина 

Георгиева и следва ново обществено обсъждане. Подлагам докладната записка и проекта 

за решение на цялостно гласуване в този смисъл.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Госпожо Русева. 

 

Г-жа Станислава Русева – „БСП за България“ 
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Чл.58, ал.10, има грешка в номерацията. От 39, започваме отново на 37. Така че, да 

се преномерират услугите.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

И какво предлагате да направим ние?  

 

Г-жа Станислава Русева – „БСП за България“ 

Просто да се оправи номерацията на услугите.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

В тези дебри аз не мога да го открия, но както и да е. Прави се предложение за 

прецизна редакция.  

Така, гласуваме цялостно проекта за решение с приетите допълнения по Наредбата 

за изменение на Наредба №14. Моля гласувайте.  

 
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

№ Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

1. Али Бахриев Кязимов Отсъства   

2. Антон Руменов Монев  +  

3. Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

4. Валентин Стефанов Василев Не участва   

5. Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

6. Галина Георгиева-Маринова +   

7. Гюлчин Мехмедова Ахмедова +   

8. Джипо Николов Джипов  +  

9. Елка Александрова Неделчева +   

10. Ивайло Георгиев Димитров +   

11. Иво Борисов Димитров  +  

12. Ирфан Салъфов Ахмедов +   

13. Калоян Руменов Монев Отсъства   

14. Левент Али Апти +   

15. Любомир Асенов Райчев +   

16. Мариан Пламенов Иванов Не участва   

17. Милен Йоргов Минчев  +  

18. Мирослав Цанев Маринов  +  

19. Надежда Радославова Димитрова Не участва   

20. Наско Стоилов Анастасов Не участва   

21. Нюсрет Исмет Мустафа-Салим +   

22. Огнян Досев Обрешков  +  

23. Пейчо Добрев Георгиев   + 

24. Радиана Ангелова Димитрова +   

25. Ремзи Реджеб Осман +   

26. Руско Кулев Дянков  +  

27. Свилена Дечева Дечева +   

28 Станислава Веселинова Русева +   

29. Стефан Димов Стефанов Отсъства   

30. Стоян Димитров Ненчев +   

31. Танер Салим Сали +   
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32. Таня Петрова Тодорова +                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

33. Хасан Халилов Хасанов +   

 

Общинският съвет взе следното  

Р Е Ш Е Н И Е 

№ 710 

На основание чл.21, ал.1, т.22 от ЗМСМА и чл.86, ал.1, т.2 от Правилника за 

организацията и дейността на Общински съвет-Разград, неговите комисии и 

взаимодействието му с общинската администрация, Общински съвет-Разград, след 

поименно гласуване, 16 гласа „ЗА“, „против“ – 7, „въздържал се“ – 1,  

 

Р Е Ш И: 

 

1. Приема за допълнително обществено обсъждане  Докладна записка с 

№324/15.08.2023 г. от Денчо Стоянов Бояджиев – Кмет на Община Разград за 

следващо заседание на Общински съвет-Разград . 

Относно: Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 14 на Общински 

съвет Разград за определянето и администрирането на местните такси и цени на 

услуги на територията на община Разград. 

 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и Областен 

управител в 7-дневен срок от приемането му.  

 

С Т А Т И Я 4 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№ 325. 

Докладна записка от Денчо Стоянов Бояджиев –Кмет на Община Разград 

Относно: Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 27 на Общински 

съвет Разград за условията и реда за записване, отписване и преместване на децата 

в общинските детски градини на територията на община Разград. 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

На вашето внимание е проект за  Наредба изменение на Наредба № 27 за условията 

и реда за записване, отписване и преместване на деца от общинските детски градини. 

Целта е да се преведе Наредбата в законовите изисквания като има една съществена 

промяна, че в Закона за предучилищното и училищното образувание е предвидено 

предучилищното образувание да стане задължително за 4-годишните деца друго няма ко 

да добавя завърших. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви , господин Добрев. В две постоянни комисии бе разгледана 

докладната записка ПК по образувание и наука и ПК по законност, превенция на 

корупцията, контрол на решенията, предложения на гражданите и връзка с 

неправителствени органи. Давам думата на Огнян Обрешков заместник- председател на 

комисията по законност.  
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Г-н Огнян Обрешков – Зам.- председател ПК 

Благодаря Ви, господин председател. 

  Докладна записка с вх. №325 беше подкрепена с 7 гласа „ЗА“ „против“-няма, и 

„въздържали се“-няма. Да използвам случая да докладвам и по другите докладни 

записки.  

Докладна записка с вх. №326 беше подкрепена с 6 гласа „ЗА“ „против“-няма, 

„въздържали се“-няма 

 Докладна записка с вх. №327 беше подкрепена с 5 гласа „ЗА“ „против“-няма, 

„въздържали се“-няма  

Докладна записка с вх.№328 с 6 гласа „ЗА“, „против“-няма, „въздържали се“-няма 

 Докладна записка с вх.№330 с 6 гласа „ЗА“, „против“-няма, „въздържали се“-няма  

Докладна записка с вх.№331 вече я докладвах ме. 

Докладна записка с вх.№332 с 5 гласа „ЗА“, „против“-няма, „въздържали се“-няма 

Докладна записка с вх.№340 с 6 гласа „ЗА“, „против“-няма, „въздържали се“-няма 

Докладна записка с вх.№345 с 6 гласа „ЗА“, „против“-няма, „въздържали се“-няма 

и с това изчерпих благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, господин Обрешков. Колеги престъпваме кънм дискусия имали 

желаещи да изразят становище? Няма приключваме дискусията и гласува ме. Моля 

гласувайте за проекта за решение по докладна записка с вх.№32.5  

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№711 

 

 

С Решение № 190 по Протокол № 14 от 30.06.2016 г. на Общински съвет - 

Разград е приета Наредба № 27 за условията и реда за записване, отписване и 

преместване на децата в общинските детски градини на територията на община 

Разград, изменена с Решение № 357 по Протокол № 26 от 23.05.2017 г. на Общински 

съвет – Разград. 

Приетият нормативен акт урежда условията, реда и процедурите по 

записването, отписването и преместването на децата в предучилищна възраст в 

детските градини, намиращи се на територията на община Разград. 

 В чл. 8, ал. 1, чл. 56, ал. 2 от Закона за предучилищното и училищното 

образование и §16 от Преходните и Заключителни разпоредби към Закона за 

изменение и допълнение на Закона за предучилищното и училищното образование, 

обн. в ДВ, брой 82 от 18.09.2020 г. са въведени изменения, които предвиждат 

задължителното предучилищно образование да обхване и 4-годишните деца. Също 

така законодателят предвижда обучението и възпитанието на 4-годишните деца да 

се извършва освен от детските градини, но и от училищата, при условие, че в 

населеното място няма детска градина.  

Грижите в ранна детска възраст са от съществено значение за развитието на 

ключови компетенции на децата. Обхващането в детската градина е от важно 

значение не само за езиковото, когнитивното, емоционалното, социалното развитие 
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на детето, но е свързано и с осигуряването на ежедневно отглеждане и възпитание и 

изграждане на умения и навици у децата, както и на правилен модел на поведение и 

общуване.  

Целта е да се осъществи превенция от социално изключване и отпадане на 

децата от системата на образованието, да се повиши грамотността им, да се 

придобият умения и нагласи за учене, да се допринесе за по-успешното справяне на 

децата впоследствие в училище. 

Съгласно §16 от Преходните и Заключителни разпоредби към Закона за 

изменение и допълнение на Закона за предучилищното и училищното образование, 

обн. в ДВ, брой 82 от 18.09.2020 г., се определя учебната 2023/2024 година за краен 

срок за въвеждане от общините на задължителното предучилищно образование за 4-

годишните деца в съответствие с изискванията на закона и подзаконовите актове 

по неговото прилагане. 

В разпоредбата на чл. 22, ал. 3 от Наредба № 27 на Общински съвет Разград за 

условията и реда за записване, отписване и преместване на децата в общинските 

детски градини на територията на община Разград, в определен ред – от т. 1 до т. 9 

са описани предимствата, от които могат да се възползват децата при записване в 

детска градина. С Решение № 357 по Протокол № 26 от 23.05.2017 г. на Общински 

съвет – Разград, чл. 22, ал. 3, т. 2 от горецитираната разпоредба е отменена.  

Раздел IV от Заявление за прием в детски и учебни заведения на територията 

на община Разград, представляващо Приложение № 1 към чл. 14 от Наредбата, 

съдържа информация за съответните предимства и необходимите документи, които 

ги доказват, която не отговаря на чл. 22, ал. 3 от Наредба № 27 на Общински съвет 

Разград за условията и реда за записване, отписване и преместване на децата в 

общинските детски градини на територията на община Разград. В тази връзка е 

необходимо да се приеме нов образец на Заявление за прием в детски градини и в 

групи за предучилищно образование в училища на територията на община Разград 

с цел приложението да се приведе в съответствие с чл. 22, ал. 3 от Наредбата. 

 

1. Основни цели, които се поставят: 

На територията на община Разград функционират 20 детски градини, като 10 

от тях се намират в населените места извън гр. Разград. Общинските детски 

градини разполагат с необходимия брой места и нужния капацитет, с добра 

материално-техническа база, с опитен и квалифициран педагогически и 

непедагогически персонал, с осигурени оптимални условия за пълното обхващане, 

отглеждане, възпитание и обучение на всички деца в предучилищна възраст в 

съответствие с изискванията на държавния образователен стандарт за 

предучилищното образование и на държавния образователен стандарт за 

физическата среда и информационното и библиотечно осигуряване на 

образователните институции. 

Целта на предлаганата промяна е привеждане на Наредба № 27 на Общински 

съвет Разград за условията и реда за записване, отписване и преместване на децата 

в общинските детски градини на територията на община Разград в съответствие от 

една страна с нормативен акт от по-висока степен, а от друга с държавната 

политика за увеличаване обхвата в предучилищното образование и повишаване на 

неговото качество. 
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2. Финансови и други средства, за прилагане на изискванията на новата уредба 

– За прилагането на промяната на Наредбата не са необходими финансови средства 

от бюджета на Община Разград. 

 

3. Очаквани резултати – Осигуряването на образование и грижи на децата в 

ранна детска възраст ще допринесе за повишаване резултатите им в усвояването на 

образователно-възпитателните стандарти, за тяхното активно приобщаване в 

системата и предотвратяване на социалното им изключване. В резултат на 

промените подзаконовият нормативен акт ще съответства на нормативния акт от 

по-висока степен.  

 

4. Анализ за съответствие с правото на Европейския съюз: 

Настоящата Наредба е разработена в съответствие с разпоредбите на 

Европейското законодателство в съответствие с Европейската Харта за местното 

самоуправление, Европейската Харта за регионално развитие, както и с директиви 

на Европейската общност, свързани с тази материя, предвид съответствието на 

проекта с основни нормативни актове (Закона за предучилищното и училищното 

образование) и др. с тях. 

Изготвеният проект, в съответствие с изискванията на чл. 26, ал. 3 и ал. 4 от 

Закона за нормативните актове е публикуван на интернет страницата на Община 

Разград на 19.07.2023 г. 

 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 76, ал. 3, чл. 77 и чл. 79 от 

Административнопроцесуалния кодекс, чл. 8, чл. 11, ал. 3 и чл. 28, ал. 1 от Закона за 

нормативните актове, чл. 8, ал. 1, чл. 56, ал. 2 от Закона за предучилищното и 

училищното образование и §16 от Преходните и заключителни разпоредби към 

Закона за изменение и допълнение на Закона за предучилищното и училищното 

образование, обн. в ДВ, брой 82 от 18.09.2020 г., Общински съвет Разград, с 22 гласа 

„ЗА“, „против“ – няма, „въздържал се“ –няма, 

 

Р Е Ш И: 

 

1. Приема Наредба за изменение и допълнение на Наредба № 27 на Общински 

съвет Разград за условията и реда за записване, отписване и преместване на децата 

в общинските детски градини на територията на община Разград, както следва: 

§ 1. В чл. 5 се правят следните изменения: 

1. В алинея 1, т. 3 думата „подготвителна“ се заличава.   

2. В алинея 1, т. 4 думата „подготвителна“ се заличава.   

3. Алинея 3 се изменя така: 

„(3) Задължителното предучилищно образование се осъществява във втора, 

трета и четвърта възрастова група. 

4. В алинея 4 думите „5-годишна възраст“ се заменят с „4-годишна възраст“. 

 

§ 2. В чл. 8 се правят следните изменения: 

1. Алинея 1 се изменя така:  

„(1) Децата, записани в задължително предучилищно образование в 

целодневна, полудневна и почасова организация, могат да отсъстват само по 
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здравословни или по други уважителни причини, удостоверени с документ от 

компетентен орган, както и по семейни причини. 

2. Алинея 3 се изменя така:  

„(3) Извън случаите по ал. 2 отсъствие на децата, записани в задължително 

предучилищно образование е допустимо и за времето на ваканциите, определени в 

училищното образование за съответната година със заповед на министъра на 

образованието и науката.“ 

 

§ 3. В чл. 11 думите „детските и учебни заведения“ се заменят с „детските 

градини и училищата“. 

 

§ 4. В чл. 27 след думата „Образование“ се добавя „и спорт“. 

 

§ 5. В чл. 30 се правят следните изменения: 

1. Алинея 1 се изменя така: 

„(1) Новоприетите деца, записани в задължително предучилищно образование 

постъпват в детската градина до 15 септември на съответната година. В случай че 

15 септември е почивен ден, те постъпват в детската градина на първия следващ 

работен ден.“ 

2. Алинея 2 се изменя така: 

„(2) Във втора, трета и четвърта възрастова група могат да постъпват деца и 

след 15 септември, ако след сверяване със списъците от ГРАОН, се открият 

незаписани в детски градини деца, подлежащи на задължителна предучилищна 

подготовка.“ 

 

§ 6. В чл. 32 се правят следните изменения и допълнения: 

1. Алинея 3 се изменя така: 

„(3) Преместването във втора, трета и четвърта възрастова група се извършва 

с Удостоверение за преместване.“ 

2. В алинея 7 след думата „Образование“ се добавя „и спорт“. 

 

§ 7. В чл. 33 се правят следните изменения: 

1. В алинея 1, т. 3.1. думите „и втора“ се заличават. 

2. Алинея ал. 1, т. 3.2. се изменя така: 

„3.2. децата от втора, трета и четвърта възрастова група променят формата на 

обучение.“  

3. В алинея 2 думите „и втора“ се заличават. 

4.  Алинея 3 се изменя така: 

„(3) Отписване на деца от втора, трета и четвърта възрастова група, за които 

предучилищното образование е задължително, се допуска само по здравословни 

причини, удостоверени от компетентен орган или по други уважителни семейни 

причини, посочени в заявление от родителите/настойниците/упълномощените лица 

до директора на детската градина.“ 

5. Алинея 5 се изменя така: 

„(5) След приключване на учебното време и издаване на Удостоверение за 

задължително предучилищно образование децата от четвърта възрастова група 

могат да продължат да посещават детската градина до 14 септември на съответната 

година.“ 
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§ 8. Приема ново приложение № 1 към чл. 14, представляващо Заявление за 

прием в детски градини и в групи за предучилищно образование в училища на 

територията на община Разград, както следва: 

 

Приложение № 1 към чл. 14 

 

ДО 

ДИРЕКТОРА 

 

НА ................................................. 

 

ГР. /С.............................................. 

 

ЗАЯВЛЕНИЕ 

за прием в детски градини и в групи за предучилищно образование в училища 

   на територията на ОБЩИНА РАЗГРАД – 20 …. г. 

 

I. ЛИЧНИ ДАННИ НА ПОДАТЕЛЯ (родител / настойник ) 

От: (трите 

имена) 
  

Адрес: 

(постоянен 

адрес по лична 

карта на един 

от родителите, 

или адресна 

карта по 

настоящ адрес) 

Град 

/село……………………………..……..... 

ул. ......................................................... № 

.....  

ж.к. .................................................... бл. 

...........  

вх. .........  ет. ........  ап. .......... 

Телефон 

 

E-mail (незадължително) 

.....................@ 

.......................... 

II. ДАННИ ЗА ДЕТЕТО 

Трите имена 

на детето: 
   

Родено на: 

 

 

 

 

ЕГН/Л

НЧ 
          

 

 

В момента детето посещава /не посещава/ детска ясла №        град 

…………………………                                              

III. ДАННИ ЗА РОДИТЕЛИТЕ/НАСТОЙНИЦИТЕ 

 

Майка 

/Настойник/: 

(име, 

 

 

Баща 

/Настойник/: 

(име, 

 



57 
 

презиме, 

фамилия) 

презиме, 

фамилия) 

Месторабота:  Месторабота:  

Длъжност:  Длъжност:  

Телефон:  Телефон:  

E-mail:  E-mail:  

 

 

 

ІV. ПРЕДИМСТВА 

Отбележете и представете необходимите документи, доказващи предимство 

 

1. Деца с брат или сестра, посещаващи същата детска градина 

Име, фамилия - ……………...............................…….., 

ЕГН………………………… 

 

2. Деца, на които единият или двамата родители са починали  или неизвестни 

Препис извлечение от Акт за смърт на родител/ родителите 
 

3. Трето и следващо дете на многодетни родители 

Удостоверение за раждане  
 

4. Деца - близнаци – Удостоверение за раждане  

5. Деца със специални образователни потребности и/или с над 50 % вид и 

степен на увреждане по решение на ТЕЛК 

Становище от екипа на Регионален център за подкрепа на процеса на 

приобщаващото образование /РЦПППО/ - Разград  ….................... и/или 

решение на ТЕЛК №………….…… 

 

6. Деца от приемни семейства и Център за настаняване от семеен тип – 

Съдебно решение или Заповед за настаняване на директора на Дирекция 

“Социално подпомагане” 

 

7. Деца, на които поне единият родител е с инвалидност 70% и повече от 70% 

по решение на ТЕЛК/НЕЛК 

Решение на ТЕЛК №………….…… 

 

8. Деца с настоящ адрес по местоживеене в района на детската градина – 

Документ за адресна регистрация  -  Лична  карта или Удостоверение за 

настоящ адрес 

 

 

Отбележете предимствата с Х  

Прилагам следните документи: 

1.Копие от акт за раждане ……………………………………………………  

2.……………………………………………......……………………………….. 

3.………………………………………….......…………………………………. 

 

ДЕКЛАРИРАМ: 

1. Запознат/а/ съм с Наредба за условията и реда за записване, отписване и 

преместване на децата в предучилищна възраст в детските градини и училищата на 

територията на община Разград 
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2. Информиран/а/ съм, че всички предоставени данни са лични по смисъла на ЗЗЛД 

и като такива попадат под специален режим на защита. 

3. Подал/а/ съм заявление за прием и в други детски градини на територията на 

Община Разград, както следва: 

 ………………………………………………………………………………………, 

 ………………………………………………………………………………………, 

 ………………………………………………………………………………………. 

 

Подал заявлението: 

 

Дата: ...................... 20…… г.                        Подпис: ........................ 

 

Час: …………… 

 

Приел заявлението: 

 

Дата: ...................... 20…… г. 

 

Час: …………… 

 

………………………………….  …………….. 

 

(име, фамилия)        (подпис) 

 

Заключителна разпоредба 

 

§ 9. Наредбата за изменение и допълнение на Наредба № 27 на Общински 

съвет Разград за условията и реда за записване, отписване и преместване на децата 

в общинските детски градини на територията на община Разград влиза в сила три 

дни от разгласяването ѝ чрез местните печатни издания или по друг подходящ 

начин, съгласно разпоредбата на чл. 78, ал. 3 от АПК. 

 

Решението подлежи на оспорване в срока и по реда на АПК пред Административен 

съд Разград. 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и Областния 

управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 

 

 

С Т А Т И Я  5 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№326. 

Докладна записка от Денчо Стоянов Бояджиев –Кмет на Община Разград 

Относно: Правилник за изменение на Правилника за финансово подпомагане 

на двойки, семейства и лица с репродуктивни проблеми на територията на община 

Разград. 
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Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Докладната записка касае изправяне на една досадна техническа грешка като 

следва да се  вземе решение, в което чл.5, буква „ж“ от Правилника да предобие следния 

вид жените кандидатстващи за финансиране по програмата да не са навършили 43 

години към датата на подаване на заявлението по чл. 11,ал. 3 от настоящия правилник. 

Завърших.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. 

Докладната записка бе разгледана в две постоянни комисии в ПК по социална 

политика, трудова заетост и здравеопазване доктор Апти вече ни докладва и ПК по 

законност, превенция на корупцията, контрол на решенията, предложения на гражданите 

и връзка с неправителствени органи и господин Обрешков също ни информира. Така, че 

който желае да изрази становище да даде знак. Има ли желаещи? Не виждам. 

Преминаваме към гласуване колеги моля, гласувай те проекта за решение с вх. №326. 

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№712 

 

С Решение № 988 по Протокол № 54 от 26.07.2011 г. на Общински съвет 

Разград е приет Правилник за финансово подпомагане на двойки, семейства и лица 

с репродуктивни проблеми на територията на община Разград, който през годините 

е  изменян и допълван.  

         С Решение № 6537 от 01.07.2022 г., постановено по административно дело 

8739 по описа за 2021 г. на ВАС са отменени разпоредбите на чл. 27, ал. 1, т. 3 и ал. 2 

от Правилник за организацията на работа и дейността на Център за асистирана 

репродукция, издаден от Министъра на здравеопазването. Съгласно мотивите 

посочени в цитираното по-горе съдебно решение разпоредбите на чл. 27, ал. 1, т. 3 и 

ал. 2 от Правилника за организацията на работа и дейността на Център за 

асистирана репродукция са отменени поради допуснати съществени нарушения на 

административно производствените правила и при липса на мотиви при 

изготвянето на същия. 

Впоследствие с Правилник за изменение на Правилника за организацията на 

работа и дейността на Център за асистирана репродукция, издаден от Министъра на 

здравеопазването, обн. ДВ. Бр. 5 от 17.01.2023 г.  са направени изменения в чл. 27 от 

правилника. 

Съгласно чл. 27, ал. 1, т. 3 от изменения и действащ понастоящем Правилник 

за организацията на работа и дейността на Център за асистирана репродукция „не 

се извършва одобряване по реда на този правилник независимо от наличие на 

индикациите по чл. 26 при жени, навършили 43 години към датата на подаване на 

заявлението по чл. 31, ал. 1. 

 В чл. 5 от Правилника за финансово подпомагане на двойки, семейства и 

лица с репродуктивни проблеми на територията на община Разград са посочени 

критериите за финансово подпомагане на нуждаещи се от извършване на дейности 

apis://NORM|10848|8|26|/
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по асистирана репродукция при лица с безплодие, лечимо преди всичко с методите 

на арт. документи, доказващи необходимост от лечение с арт процедури. 

С Решение № 680 по Протокол № 48 от 27.06.2023 г. на Общински съвет 

Разград е изменен чл. 5, буква „ж“ от Правилника със следната редакция: „Жените, 

кандидатстващи за финансиране по програмата да са навършили 43 години към 

датата на подаване на заявлението по чл. 11, ал. 3 от настоящия правилник.“ 

На заседание на комисията по чл. 6 от Правилника за финансово подпомагане 

на двойки, семейства и лица с репродуктивни проблеми на територията на община 

Разград за разглеждане на подадени заявления от правоимащи двойки с 

репродуктивни проблеми, проведено на 08.08.2023 г. е установено, че в чл. 5, буква 

„ж“ от Правилника е допусната грешка, изразяваща се в това, че жените, 

кандидатстващи за финансиране по програмата следва да са навършили 43 години 

към датата на подаване на заявлението по чл. 11, ал. 3 от правилника, което е в 

противоречие с чл. 27, ал. 1, т. 3 от Правилника за организацията на работа и 

дейността на Център за асистирана репродукция. 

Предвид този факт комисията по чл. 6 от Правилника на 08.08.2023 г. е 

изготвила доклад до кмета на Община Разград, че е в обективна невъзможност да 

продължи своята работа с предложение да бъде внесена докладна записка до 

Общински съвет Разград, който да приеме решение с което да бъде отстранено 

допуснатото противоречие. 

Точния смисъл на разпоредбата на чл. 5, буква „ж“ от  Правилника за 

финансово подпомагане на двойки, семейства и лица с репродуктивни проблеми на 

територията на община Разград следва да бъде, че жените, кандидатстващи за 

финансиране по програмата трябва да не са навършили 43 години към датата на 

подаване на заявлението по чл. 11, ал. 3 от правилника. 

Съгласно чл. 26, ал. 4, изр. второ от Закона за нормативните актове „При 

изключителни случаи и изрично посочване на причините в мотивите, съответно в 

доклада, съставителят на проекта може да определи друг срок, но не по-кратък от 

14 дни.“ 

Определеният по-кратък 14 – дневен срок за обществена консултация е 

продиктуван от факта, че към момента на изготвяне и публикуване на настоящата 

докладна записка са подадени 2 (две) заявления за финансово подпомагане от 

правоимащи двойки с репродуктивни проблеми, които следва да бъдат разгледани 

своевременно от комисията по чл. 6 от Правилника за финансово подпомагане на 

двойки, семейства и лица с репродуктивни проблеми на територията на община 

Разград.  

 Горепосочените обстоятелства налагат изменение на чл. 5, буква „ж“ от 

Правилника за финансово подпомагане на двойки, семейства и лица с 

репродуктивни проблеми на територията на община Разград.  

 

1. Основни  цели, които се поставят: 

С приемането на изменение в посочения Правилник на Общински съвет 

Разград се цели същия да се приведе в съответствие  с изискванията на Правилника 

за организацията на работа и дейността на Център за асистирана репродукция, 

издаден от министъра на здравеопазването.  

2. Финансови и други средства, необходими за прилагане на новата уредба –  

Не са необходими. 
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          3. Очаквани резултати: 

Съобразяване с Правилника за организацията на работа и дейността на 

Център за асистирана репродукция, издаден от министъра на здравеопазването, 

правилно прилагане на приложимата нормативна уредба определяща реда, 

условията и процедурата за финансово подпомагане на двойки, семейства и лица с 

репродуктивни проблеми, както и осигуряване на непрекъснатост в 

административната работа по отношение разглеждане на заявленията за финансово 

подпомагане на двойки, семейства и лица с репродуктивни проблеми на 

територията на община Разград.  

4. Анализ за съответствие с правото на Европейския съюз: 

Предлаганият проект на Правилник за изменение на Правилника за 

финансово подпомагане на двойки, семейства и лица с репродуктивни проблеми на 

територията на община Разград е разработен в съответствие с разпоредбите на 

Европейското законодателство – Европейската харта за местно самоуправление, 

както и с директивите на Европейската общност, свързани с тази материя, предвид 

съответствието на основни нормативни актове /Правилник за организацията на 

работа и дейността на Център за асистирана репродукция  и др./ с него. 

Изготвеният проект, в съответствие с изискванията на чл. 26, ал. 3 и ал. 4, изр. 

второ от Закона за нормативните актове е публикуван на интернет - страницата на 

Община Разград на 09.08.2023 г. 

  

Предвид гореизложеното и на основание чл. 76, ал. 3, чл. 77 и чл. 79 от 

Административнопроцесуалния кодекс, чл. 7, ал. 1, чл. 11, ал. 3 и чл. 28, ал. 1 от 

Закона за нормативните актове и Указ № 883 от 24.04.1974 година за прилагане на 

Закона за нормативните актове и чл. 21, ал. 1, т. 23, ал. 2 и чл. 22, ал. 1 от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация, Общински съвет Разград , с 

22 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържал се“ –няма, 

 

Р Е Ш И: 

 

1.Приема Правилник за изменение на Правилника за финансово подпомагане 

на двойки, семейства и лица с репродуктивни проблеми на територията на община 

Разград, както следва: 

§1. В чл. 5, буква „ж“ се прави следното изменение: 

„ж. жените, кандидатстващи за финансиране по програмата да не са 

навършили 43 години към датата на подаване на заявлението по чл. 11, ал. 3 от 

настоящия правилник.“ 

Заключителна разпоредба 

§2. Правилника за изменение на Правилника за финансово подпомагане на 

двойки, семейства и лица с репродуктивни проблеми на територията на община 

Разград влиза в сила три дни от разгласяването му чрез местните печатни издания 

или по друг подходящ начин, съгласно разпоредбата на чл. 78, ал. 3 от АПК. 

 

 Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и Областния 

управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 

Решението подлежи на оспорване по реда и в срока по АПК пред Административен 

съд Разград. 
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С Т А Т И Я  6 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№327. 

Докладна записка от Денчо Стоянов Бояджиев –Кмет на Община Разград 

Относно: Изменение и допълнение на Програмата за управление и 

разпореждане с имоти - общинска собственост за 2023 година, приета с Решение № 

592 по Протокол № 43 от 27.01. 2023г. на Общински съвет Разград. 

Господин Добрев, заповядайте. 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Имотите са описани в докладната записка става дума за 5 имота в град Разград, 1 

имот в село Дряновец същите не са включени в програмата за управление и 

разпореждане с имоти- общинска собственост за части от първите три имота има интерес 

за наемане на терени за поставяне на преместваеми търговски обекти, за имота в 

„Битовия комбинат“ има искане за наемане на щанд на партерния етаж, а за последния 

имот има интерес за учредяване на право на строеж. Моля, за вашето съгласие за 

изменение и допълнение на Програмата завърших. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви.  

Вече чухме какво е становището на ПК по законност, превенция на корупцията, 

контрол на решенията, предложения на гражданите и връзка с неправителствени органи. 

Сега следва да чуем становището ПК по управление на общинската собственост и 

стопанство. И аз се обръщам към нейния председател господин Димитров, ако не 

възразявате да ни информирате и за другите докладни записки, по които Вие сте се 

произнесли. 

 

Г-н Иво Димитров – Председател на ПК 

Благодаря Ви, господин председател мага ли на такава молба да не откликна? 

Решенията ще Ви зачета. 

По т.1 докладна записка с вх.№327 от 15.08.2023г. постоянната комисия подкрепи 

докладната записка и проекта за решение с гласува ли „ЗА“-4; „против“-няма, 

„въздържали се“- няма. 

По т.2 докладна записка с вх.№328 от 15.08.2023г. постоянната комисия подкрепи 

докладната записка и проекта за решение с гласува ли „ЗА“-4; „против“-няма, 

„въздържали се“- няма 

По т.3 докладна записка с вх.№330 от 15.08.2023г. постоянната комисия подкрепи 

докладната записка и проекта за решение с гласува ли „ЗА“-5; „против“-1, „въздържали 

се“- няма 

По т.4 докладна записка с вх.№331 от 15.08.2023г. постоянната комисия подкрепи 

докладната записка и проекта за решение с гласува ли „ЗА“-4; „против“-няма, 

„въздържали се“- няма 

По т.5 докладна записка с вх.№332 от 15.08.2023г. постоянната комисия подкрепи 

не подкрепи докладната записка и проекта за решение с гласува ли „ЗА“-3; „против“-

няма, „въздържали се“- няма 
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По т.6 докладна записка с вх.№340 от 16.08.2023г. постоянната комисия подкрепи 

докладната записка и проекта за решение с гласува ли „ЗА“-5; „против“-няма, 

„въздържали се“- няма 

По т.7 становище с вх.№218-2 от 14.07.2023 г. постоянната комисия разгледа 

становището за сведение 

По т.8 становище с вх.№222-1от 20.07.2023 г. постоянната комисия разгледа 

становището за сведение 

По т.9 становище с вх.№242-2 от 20.07.2023 г. постоянната комисия разгледа 

становището за сведение 

По т.10 становище с вх.№256-2 от 14.08.2023 г. постоянната комисия разгледа 

становището за сведение 

По т.11 писмо с вх.№293 от 25.07.2023 г. след проведените дебати, постоянната 

комисия взе решение писмото да се препрати до общинска администрация за изразяване 

на становище 

По т.12 заявление с вх.№339 от 16.08.2023 г. след проведените дебати, постоянната 

комисия взе решение заявлението да се препрати до общинска администрация за 

изразяване на становище 

По т.13 писмо с вх.№343 от 17.08.2023 г. след проведените дебати, постоянната 

комисия взе решение писмото да се препрати до общинска администрация за изразяване 

на становище 

По т.14 доклад от Иво Димитров и Станислава Русева постоянната комисия 

разгледа доклада за сведение 

Това беше от работа на постоянната комисията благодаря Ви. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

И аз Ви благодаря. 

Колеги престъпва ме към дискусия има ли желаещи да изразят становище? Няма. 

Подлагам на гласуване проекта за решение с вх.№327 режим на гласуване. Колеги това 

решение от категорията, за които е необходимо по особен резултат и доктор Левент Апти 

моли за становище. 

 

Г-н Левент Апти – ПП „ДПС“ 

Прощавай те господин Димитров влязохме в един не официален дебат бихте ли 

повторили гласуването? 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Във връзка с постъпило искане обявявам повторно гласуване госпожо Неделчева 

ела те тука в залата не излизайте и моля гласуваме още веднъж. Проекта за решение с 

вх.№327 режим на гласуване. 

 
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

Али Бахриев Кязимов Отсъства   

Антон Руменов Монев +   

Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

Валентин Стефанов Василев Не участва   
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Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

Галина Георгиева-Маринова Не участва   

Гюлчин Мехмедова Ахмедова +   

Джипо Николов Джипов +   

Елка Александрова Неделчева +   

Ивайло Георгиев Димитров +   

Иво Борисов Димитров +   

Ирфан Салъфов Ахмедов +   

Калоян Руменов Монев Отсъства   

Левент Али Апти +   

Любомир Асенов Райчев +   

Мариан Пламенов Иванов Не участва   

Милен Йоргов Минчев +   

Мирослав Цанев Маринов +   

Надежда Радославова Димитрова Не участва   

Наско Стоилов Анастасов Не участва   

Нюсрет Исмет Мустафа-Салим +   

Огнян Досев Обрешков +   

Пейчо Добрев Георгиев +   

Радиана Ангелова Димитрова Не участва   

Ремзи Реджеб Осман +   

Руско Кулев Дянков +   

Свилена Дечева Дечева +   

Станислава Веселинова Русева +   

Стефан Димов Стефанов Отсъства   

Стоян Димитров Ненчев +   
Танер Салим Сали +   

Таня Петрова Тодорова +   

Хасан Халилов Хасанов +   

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№713 

 

Община Разград е собственик на следните имоти: 

 Имот 61710.505.437, гр.Разград, ул.“Симеон“ №1 

 Имот 61710.505.1812, гр.Разград, ул. „Марица“ 2  

 Имот – ул.“Йордан Стоянов“, с.Дряновец 

 Имот – сграда „Битов комбинат“, гр.Разград, бул.“България“ 21П 

 Имот 61710.505.7456, гр. Разград, ул. „Перистър“ № 36-Б 

 

Имотите не са включени в Програмата за управление и разпореждане с имоти 

- общинска собственост за 2023 година.  За части от първите три има интерес за 

наемане на терени за  поставяне на преместваеми търговски обекти, за „Битовия 

комбинат“ има искане за наемане на щанд на партерния етаж, а за последния имот 

има проявен интерес за учредяване на право на строеж. 

За реализиране на основната цел на програмата, възниква необходимостта от 

включване на посочените имоти в нея. 

Предвид гореизложеното и на основание чл.21, ал.1, т.8 и ал.2 и чл.22, ал.1 от 

Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл.8, ал.9 и ал.10 от 
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Закона за общинската собственост и т.1 и т. 2 от раздел IV „Заключителни 

разпоредби“ от Програмата за управление и разпореждане с имоти - общинска 

собственост за 2023 година, Общински съвет Разград, след поименно гласуване, с 22 

гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържал се“ – няма,  

 

Р Е Ш И: 

 

1. Изменя и допълва Програмата за управление и разпореждане с имоти - 

общинска собственост за 2023 година, приета с Решение № 592 по Протокол № 43 от 

27.01.2023 година на Общински съвет Разград, както следва: 

 

§1. В т.1 „От незастроени имоти“ от Раздел II „Прогноза за очакваните 

приходи и необходимите разходи, свързани с придобиването, управлението и 

разпореждането с имоти, общинска собственост“ се правят следните изменения: 

Подточка 1.1. се изменя така:  

„Наем:  61 броя части от имоти за поставяне на преместваеми обекти – 115 333 

лв..“   

Подточка 1.3. се изменя така: 

Вещни права: 8 броя- 399 600 лв. 

§2. В т.1 „Незастроени имоти“ от Раздел III Описание на имотите, предмет на 

процедури през 2023 година“ се правят следните изменения: 

Подточка 1.1.  се изменя и допълва , както следва:  

„Наем 

 Общо имоти, отдавани под наем 61 броя, с предстоящи процедури – 10 броя, 

както следва:“  и се създават нови точки 8, 9 и 10 със следното съдържание: 

„ 8. Част от поземлен имот – частна общинска собственост, с обща площ 

30,00кв.в., с идентификатор  61710.505.437 по КК и кадастралните регистри на 

гр.Разград, източно от ул.“Цар Симеон I“ и северно от сграда с идентификатор 

61710.505.437.1; 

9. Част от поземлен имот – частна общинска собственост, с площ 10,00кв.в., 

позиция №1 с идентификатор  61710.505.1812 по КК и кадастралните регистри на 

гр.Разград, ул.“Марица“ №2; 

10. Част от поземлен имот – публична общинска собственост, с площ 10,00 

кв.м.  на ул.“Йордан Стоянов“, южно от кметството. 

Подточка 1.3. се изменя и допълва, както следва: 

Вещни права: 8 броя и се създава нова точка 8 със следното съдържание: 

„8. Имот № 61710.505.7456, гр. Разград, ул. „Перистър“ № 36-Б    

§3. В т.1 „Застроени имоти“ от Раздел III Описание на имотите, предмет на 

процедури през 2023 година“ се правят следните изменения: 

Подточка 2.2.1.  се изменя, както следва: „Наем 

Общо имоти, отдавани под наем  171  броя, с предстоящи процедури - 54 броя,  

както следва:“  и се създава нова подточка 47 със следното съдържание: 

„47. Щанд №10, партер, сграда Битов комбинат, бул. „България“ №21П, гр. 

Разград“  

                                                                                                                                                                                                                                                          

2. Изменението и допълнението на Програмата за управление и 

разпореждане с имоти - общинска собственост за 2023 година, да се отрази на 

интернет страницата на Община Разград. 



66 
 

 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 
 

С Т А Т И Я 7 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№328. 

Докладна записка от Добрин Младенов Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Отдаване под наем на площи от общински горски територии за 

изграждане и поддържане на специализирана фуражна база за дивеч. 

Господин Добрев моля на кратко да представите най-важното от вашето 

предложение. 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Получено предложение за сключване на договор за предоставяне на площ от 

общински горски територии със специализирана насоченост за изграждане и поддържане 

на специализирани фуражни бази. Поради, което при спазване на всички законови 

предпоставки давам на вашето внимание проект на решение да се отдаде под наем на 

„Лудогориелес“ със съответните идентификационни данни да взема част от поземлен 

имот от съответния идентификатор за срок от единадесет месеца за изграждане на 

специализирана фуражна база завърших. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. 

В три постоянни комисии са обсъдили тази докладна записка ПК по околна среда, 

селско, горско, водно и ловно стопанство; ПК по управление на общинска собственост и 

стопанство и ПК по законност, превенция на корупцията, контрол на решенията, 

предложения на гражданите и връзка с неправителствени органи, беше представена 

информация какво е тяхното становище. Имали желаещи съветници да изразят 

становище по докладната записка? Не виждам колеги приключвам дискусията и режим 

на гласуване.  
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

Али Бахриев Кязимов Отсъства   

Антон Руменов Монев +   

Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

Валентин Стефанов Василев Не участва   

Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

Галина Георгиева-Маринова Не участва   

Гюлчин Мехмедова Ахмедова +   

Джипо Николов Джипов +   

Елка Александрова Неделчева +   

Ивайло Георгиев Димитров +   

Иво Борисов Димитров +   

Ирфан Салъфов Ахмедов +   

Калоян Руменов Монев Отсъства   

Левент Али Апти +   
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Любомир Асенов Райчев +   

Мариан Пламенов Иванов Не участва   

Милен Йоргов Минчев +   

Мирослав Цанев Маринов +   

Надежда Радославова Димитрова Не участва   

Наско Стоилов Анастасов Не участва   

Нюсрет Исмет Мустафа-Салим +   

Огнян Досев Обрешков +   

Пейчо Добрев Георгиев +   

Радиана Ангелова Димитрова Не участва   

Ремзи Реджеб Осман +   

Руско Кулев Дянков +   

Свилена Дечева Дечева +   

Станислава Веселинова Русева +   

Стефан Димов Стефанов Отсъства   

Стоян Димитров Ненчев +   
Танер Салим Сали +   

Таня Петрова Тодорова +   

Хасан Халилов Хасанов +   

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№714 

 

  В Община Разград е получено писмо с предложение за сключване на договор 

за предоставяне на площи от общински горски територии (ОГТ) за изграждане и 

поддържане на специализирани фуражни бази. В общинските горски територии, 

собственост на Община Разград попадащи в землищата на с. Ясеновец и с. 

Мортагоново има обособени 2 (два) броя дивечови ниви за специализирана 

фуражна база, с обща площ от 151 дка, попадащи в следните имоти: поземлен имот 

с идентификатор 87624.10.122 по кадастралната карта и кадастралните регистри на 

с. Ясеновец, поземлен имот с идентификатор 49093.3.76 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на с. Мортагоново. По горскостопанската карта 

дивечовите ниви попадат в отдел 228, подотдел „1“, с площ 40 дка – с. Ясеновец и 

отдел 238, подотдел „4“, с площ 111 дка – с. Мортагоново. 

Съгласно изискванията на чл. 39, ал. 1 от Закона за лова и опазването на 

дивеча, във връзка с чл. 49, ал. 3 от Правилника за прилагане на Закона за лова и 

опазването на дивеча са определени части от цитираните по - горе поземлени имоти 

с идентификатори 87624.10.122 по кадастралната карта и кадастралните регистри 

на с. Ясеновец и поземлен имот с идентификатор 49093.3.76 по кадастралната карта 

и кадастралните регистри на с. Мортагоново, за специализирана фуражна база.  

При спазване предпоставките на чл. 41 и съгласно изискванията на чл. 43, ал. 

3, т. 2 от Закона за горите „Поземлени имоти в горски територии  - общинска 

собственост могат да бъдат отдавани под наем от кмета на общината след решение 

на общинския съвет без провеждане на търг, когато територията се отдава под наем 

за срок, по-кратък от една година“. 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 8, ал. 2 и чл. 22, ал. 1 от 

Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл. 39, ал. 1 от 

Закона за лова и опазването на дивеча във връзка с  чл. 49, ал. 3 от Правилника за 
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прилагане на Закона за лова и опазването на дивеча,  чл. 41, ал. 1, ал. 2, ал. 3 и чл. 

43, ал. 3, т. 2 от Закона за горите и Приложение №1 към чл. 19 от Наредба №22 на 

Общински съвет Разград за определяне на условията и реда за управление на 

горските територии, собственост на Община Разград, Общински съвет Разград, след 

поименно гласуване, с 22 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържал се“ – няма,  
 

Р Е Ш И: 

 

1. Да се отдаде под наем на  „ЛУДОГОРИЕЛЕС – ЕАД“, гр. Разград, с ЕИК 

116045279,  част от поземлен имот с идентификатор 87624.10.122 по кадастралната 

карта и кадастралните регистри на с. Ясеновец, отдел 228, подотдел „1“, с площ 40 

дка и част от поземлен имот с идентификатор 49093.3.76 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на с. Мортагоново, отдел 238, подотдел „4“, с площ 111 дка 

или общата площ на отдаваните под наем части от имоти е 151 дка, за срок от 

единадесет месеца срещу наемна цена 25,00 лв. на декар определена по Приложение 

№1 от Наредба №22 на Общински съвет Разград за определяне на условията и реда 

за управление на горските територии, собственост на Община Разград, при 

следното условие: при избора на фуражни култури да се отчитат почвено -  

климатичните условия и обитаващите видове дивеч. 

2. Възлага на кмета на Община Разград да сключи договор за наем при 

условията на т. 1; 

Настоящето решение да бъде изпратено на кмета на Община Разград и Областен 

управител на Област Разград в 7 – дневен срок от приемането му.     

Настоящето решение подлежи на оспорване в срока и по реда по АПК пред 

Административен съд Разград. 

 

С Т А Т И Я 8 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№329. 

Докладна записка от Хабибе Кязим Расим – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Предложение за актуализиране на Списък на средищните детски 

градини и училища в община Разград за учебната 2023/2024 година 

Госпожо Расим имате думата. 

 

Г-жа  Хабибе Расим – Зам.-кмет на Община Разград 

Благодаря Ви, господин председател. 

Уважаеми дами и господа общински съветници предлагам на вашето внимание 

докладна записка с вх.№329 съгласно приетото Постановление на Министерски съвет 

решение за Постановление за определяне на критерии за включване в Списъка на 

средищните детски градини и училища, който се приема ежегодно се актуализира от  

Общински съвет и кмета на Община Разград следва да внесе мотивирано предложение до 

Министерството на образуванието и науката до 10 септември 2023 г. На основание на 

Закона за местното самоуправление разпоредбите на местното самоуправление, местна 

администрация както и Постановление на Министерския съвет за определяне на 

критериите за включване в Списъка на средищните детски градини и училища, 

предлагам Общински съвет-Разград да приеме следното решение. Приема актуализиране 

на Списъка на средищните детски градини и училища за учебната 2023/2024 г. съгласно 
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Приложение №1, което е неразделна част от настоящето решение включващ следните 

училища и детски градини които са описани. Благодаря. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

И аз Ви, благодаря. 

Докладната бе обсъдена в ПК по образование и наука и госпожа Неделчева вече ни 

информира за становището. Има ли съветници, които желаят да изразят становище? Не 

виждам желаещи затова преминаваме към гласуване. Моля гласувай те. 

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№715 

 

Съгласно приетото на основание чл. 53, ал. 6 от Закона за предучилищното и 

училищното образование Постановление № 128/29.06.2017 г. на Министерски съвет 

за определяне на критерии за включване в Списъка на средищните детски градини 

и училища, списъкът на средищните детски градини и училища се актуализира 

ежегодно по мотивирано предложение на кмета на общината след решение на 

общинския съвет. Това налага необходимостта Общински съвет – Разград на свое 

заседание да приеме Списък на средищните детски градини и училища в община 

Разград за учебната 2023/2024 година. В изпълнение разпоредбата на чл. 3, ал. 1 и 

ал. 2 от Постановлението, след решението на Общински съвет – Разград, кметът на 

Община Разград следва да внесе мотивирано предложение до Министерството на 

образованието и науката до 10 септември 2023 година. 

В съответствие с разпоредбата на чл. 1 от Постановлението за средищна 

детска градина по смисъла на чл. 53, ал. 1 от Закона за предучилищното и 

училищното образование се определя общинска детска градина, в която се обучават 

най-малко 4 деца в задължителна предучилищна възраст от други населени места, в 

които няма детска градина или училище, което да организира задължително 

предучилищно образование, и която за тези деца е на най-малко разстояние, 

измерено по асфалтирана пътна мрежа, в друго населено място. 

  

Съгласно чл. 2 от Постановлението за средищно училище по смисъла на чл. 

53, ал. 2 от Закона за предучилищното и училищното образование се определя 

държавно или общинско училище по чл. 38, ал. 1, т. 1, 2, 4 и 5 от Закона за 

предучилищното и училищното образование – начално, основно, обединено или 

средно училище, в което се обучават най-малко 10 ученици в задължителна 

училищна възраст от други населени места, в които няма училище и за които това е 

училището, осъществяващо обучение в съответния клас и намиращо се на най-

малко разстояние, измерено по асфалтирана пътна мрежа.   

На основание чл. 5 от Постановлението за пътуващите деца и ученици до 

средищна детска градина и средищно училище се осигурява безплатен транспорт. 

Територията на община Разград обхваща 22 населени места. В 16 от тях няма 

действащи училища, а в 12 - няма функциониращи детски градини, поради което 

подлежащите на задължително предучилищно и училищно образование в тези 

селища пътуват до населени места, в които има детска градина или училище, което 

осъществява обучение в съответната група или в съответния клас.  
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За учебната 2023/2024 година седем училища и една детска градина от община 

Разград отговарят на критериите за средищно училище и средищна детска, 

съгласно Постановление № 128/29.06.2017 г. на Министерски съвет, а именно: 

Основно училище „Васил Левски“, гр. Разград; Основно училище „Никола 

Икономов“, гр. Разград; Основно училище „Отец Паисий“, гр. Разград; Основно 

училище „Никола Йонков Вапцаров“, гр. Разград, Средно училище „Христо 

Ботев“, гр. Разград; Основно училище „Георги Сава Раковски“, с. Раковски,  

Основно училище „Д-р Петър Берон“, с. Осенец и Детска градина „Здравец“, с. 

Гецово, община Разград. 

С Решение № 991 от 8 декември 2022 г. на Министерски съвет за приемане на 

Списък на средищните детски градини и училища в Република България, 

горепосочените училища, с изключение на  Основно училище „Никола Йонков 

Вапцаров“, гр. Разград, и детска градина от община Разград са включени в 

Списъка за изминалата 2022/2023 учебна година.  

За пътуващите до седемте училища и детската градина деца и ученици е 

осигурен подходящ и безопасен транспорт, с цел опазване живота и здравето на 

децата в задължителна предучилищна и училищна възраст, което е предпоставка за 

задържане на семействата в малките населени места и ограничаване на миграцията 

към общинския център. Горецитираните училища и детска градина осигуряват 

възможности за целодневна организация на учебния ден и обедно хранене на 

учениците. 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 23 и ал. 2  и чл. 22, ал. 

1 от Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл. 3, ал. 1 и 

ал. 2 от Постановление № 128/29.06.2017 г. на Министерски съвет за определяне на 

критерии за включване в Списъка на средищните детски градини и училища, 

Общински съвет – Разград, с 23 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържал се“ –

няма, 

 

Р Е Ш И: 

 

1. Приема актуализиране на Списъка на средищните детски градини и 

училища за учебната 2023/2024 година, съгласно Приложение № 1, неразделна част 

от настоящото решение, включващ следните училища и детска градина:  

 Детска градина „Здравец“, с. Гецово, община Разград; 

 Основно училище „Васил Левски“, гр. Разград; 

 Основно училище „Никола Икономов“, гр. Разград; 

 Основно училище „Отец Паисий“, гр. Разград;  

 Основно училища „Никола Йонков Вапцаров“, гр. Разград; 

 Средно училище „Христо Ботев“, гр. Разград; 

 Основно училище „Георги Сава Раковски“, с. Раковски;  

 Основно училище „Д-р Петър Берон“, с. Осенец. 

 

2. Възлага на кмета на Община Разград да внесе мотивираното предложение в 

Министерството на образованието и науката в срок до 10 септември 2023 година. 

 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 
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Решението подлежи на оспорване по реда и в срока по АПК пред 

Административния съд Разград. 

  

Приложение № 1: Списък на предложените за средищни детски градини и 

училища в община Разград за учебната 2023/2024 година – изготвен на основание на 

прогнозни данни от директорите на детските градини и училищата към 01.08.2023 г. 
 

/Списъка на предложените за средищни детски градини и училища в община 

Разград за учебната 2023/2024 година е неразделна част от Решение №715 и е 

приложен към протокола в отделен файл./ 
 

С Т А Т И Я 9 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№330. 

Докладна записка от Мирослав Тодоров Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно:  Изменение на Договор за концесия №56/26.03.2004 година между 

Община Разград и „Амилум – България“ ЕАД гр.Разград.  

Господин Грънчаров моля, да представите вашето предложение. 

 

Г-н  Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Благодаря Ви, уважаеми господин председател. 

Уважаеми дами и господа общински съветници. 

Община Разград има сключен Договор за концесия с „АДМ Разград“, който изтича 

на 26.03.2024 г. „АДМ Разград“ е входирало писмо, с което желае срока  да бъде удължен 

съгласно Закона за концесиите. Който е не повече от 1/3 от конкретния срок за 

включване на договора в случая това е 80 месеца. Добре са мотивирали нуждата от вода 

за 24 часово се производство. Във връзка с преценката  за необходимото извършване на 

предварителен контрол със специализираната дирекция от Администрация на 

Митнически съвет изпратено уведомление, от което е видно, че общата стойност на 

концесията за периода от влизане в сила на концесионния договор до датата на 

предложението за изменение на концесионния договор и за останалата част от срока на 

концесията не надхвърля Законово установения срок в размер на 5382000 евро. Което ни 

дава възможност да удължим срока  на концесионния договор. Предложеното решение 

да приемем направеното предложение от „АДМ Разград“ и да възложите на кмета на 

Община Разград да сключи анекс към концесионния договор. 

Благодаря Ви, завърших. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви аз. 

Давам думата ПК по бюджет, финанси и икономическа политика господин 

Минчев. 

 

Г-н Милен Минчев – Председател на ПК 

Благодаря Ви, господин председател. 

Докладната записка беше разгледа в постоянната комисия по бюджет и финанси и 

е подкрепена с 6 гласа „ЗА“, без „против“ и без „въздържали се“. Благодаря Ви. 

Постоянните комисии по управление на общинската собственост и стопанство и ПК по 

законност, превенция на корупцията, контрол на решенията, предложения на гражданите 
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и връзка с неправителствени организации също разгледаха докладната записка и вече 

бяхме информирани за тяхното становище. Колеги престъпваме към разискване има ли 

желаещи да вземат отношение? Няма. Приключваме с разискванията обявявам режим на 

гласуване. 

 
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

Али Бахриев Кязимов Отсъства   

Антон Руменов Монев +   

Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

Валентин Стефанов Василев Не участва   

Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

Галина Георгиева-Маринова +   

Гюлчин Мехмедова Ахмедова +   

Джипо Николов Джипов +   

Елка Александрова Неделчева +   

Ивайло Георгиев Димитров +   

Иво Борисов Димитров Не участва   

Ирфан Салъфов Ахмедов +   

Калоян Руменов Монев Отсъства   

Левент Али Апти +   

Любомир Асенов Райчев +   

Мариан Пламенов Иванов +   

Милен Йоргов Минчев +   

Мирослав Цанев Маринов +   

Надежда Радославова Димитрова Не участва   

Наско Стоилов Анастасов +   

Нюсрет Исмет Мустафа-Салим +   

Огнян Досев Обрешков +   

Пейчо Добрев Георгиев +   

Радиана Ангелова Димитрова +   

Ремзи Реджеб Осман +   

Руско Кулев Дянков +   

Свилена Дечева Дечева +   

Станислава Веселинова Русева +   

Стефан Димов Стефанов Отсъства   

Стоян Димитров Ненчев +   
Танер Салим Сали +   

Таня Петрова Тодорова +   

Хасан Халилов Хасанов +   

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№716 

 

Община Разград има сключен Договор за концесия №56/26.03.2004 година с 

„Амилум България“  ЕАД гр.Разград, чиито срок изтича на 26.03.2024 година. От 
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ръководството на дружеството, понастоящем „АДМ Разград“ ЕАД гр.Разград, е 

направено  мотивирано предложение за удължаване на срока на договора в рамките 

на предвидения максимален срок в Закона за концесиите. 

В изразените мотиви на предложението е записано, че добитите води от 

малмоваланжския водоносен хоризонт, участък „Недокланско дере“, предмет на 

концесионния договор, са основна суровина в  преработката на царевица  и 

получаване на нишесте, глюкозо-фруктозни сиропи, етанол и други продукти, 

използвани в хранително-вкусована промишленост. Производството в завода е 

непрекъснат 24-часов процес  и това изисква  постоянна употреба на големи 

количества вода, необходими за качествено и ефективно реализиране на процесите. 

В интерес на дружеството е да се подсигури добива на вода за възможно най-дълъг 

допълнителен срок, като по този начин ще се подсигури  непрекъсваемост на 

производствените процеси, дългосрочна обезпеченост на направените до момента 

инвестиции, както и устойчива възможност за реализиране на бъдещи 

инвестиционни планове за развитие на дружеството. 

 Изразено е  становище, че с удължаването на срока на договора ще се 

постигне и социален ефект, изразяващ се в поддържането и разкриването на нови 

работни места, с оглед извършването на производствените  и търговски дейности  и 

техническата поддръжка на съоръженията, намиращи се в завода.  

Удължаването на срока на договора е допустимо на основание чл.137, ал.1, т.1 

и ал.3 от  Закона за концесиите, тъй като договорената с чл.2, изр. второ от договора 

клауза има характеристиката на „клауза за преразглеждане“ по смисъла на ЗК, 

каквото е изискването за удължаване на срока на договора. Същевременно 

клаузата за преразглеждане е в съотвествие с приложимия към датата на 

сключване на договора чл.68, ал.2 от Закона за общинската собственост. 

Максимално допустимият срок, съгласно чл.34, ал.1, изр. второ от ЗК не може 

да бъде по-дълъг от една трета от конкретния срок, определен с концесионния 

договор, който в дадения случай е 80 месеца. 

Във връзка с преценка на необходимостта от извършване на предварителен 

контрол  от специализираната дирекция от Администрацията на Министерски 

съвет от  

„АДМ Разград“ ЕАД гр.Разград е изпратено уведомление, от което е видно, че 

общата стойност на концесията за периода от влизане в сила на концесионния 

договор до датата на предложението за изменение на концесионния договор  и за 

останалата част от срока на концесията, когато приходите на концесионера се 

прогнозират  е в размер  под европейския праг по чл.11, ал.1 от Закона за 

концесиите, който към момента на подаване на предложението е в размер на 

5 382 000 евро. Поради това обстоятелство не е необходимо  да се изразява 

предварително становище по проекта за решение от специализираната дирекция от 

АМС.  

 Предвид гореизложеното и на основание чл.21, ал.1, т.8, ал. 2 и чл.22, 

ал.1 от Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл.34, ал.1, 

изр. второ, чл.137, ал.1, т.1 и ал.3, чл.141, ал.1 и ал.2 на Закона за концесиите, §1 от 

ДР на Наредбата за изискванията за определяне на финансово-икономическите 

елементи на концесията, писма с изх.№№2023-0044/27.02.2023 г., 2023-

0044/25.04.2023 г. и 2023-018/06.07.2023 г. от „АДМ Разград“ ЕАД гр.Разград, 

Общински съвет Разград, след поименно гласуване, с 25 гласа „ЗА“, „против“ – 

няма, „въздържал се“ – няма,  
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Р Е Ш И: 

 

1. Приема направеното предложение от „АДМ Разград“ ЕАД гр.Разград за 

изменение на Договор за концесия №56/26.03.2004 година като се удължи срокът на 

договора с 80 месеца. 

2. Възлага на кмета на Община Разград да сключи допълнително 

споразумение с „АДМ Разград“ ЕАД гр.Разград към Договор за концесия 

№56/26.03.2004 година, съобразно изменението в т.1. 

 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в седемдневен срок от приемането му. 

Настоящото решение подлежи на оспорване по реда и в срока по АПК  пред 

Административен съд Разград 

 

С Т А Т И Я 10 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№332. 

Докладна записка от Мирослав Тодоров Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Отдаване под наем на част от улица – публична общинска 

собственост, с площ 10,00 кв.м. в с. Дряновец, ул.“Йордан Стоянов“,  южно от  

сградата на кметството, чрез провеждане на публичен търг с тайно наддаване по 

реда на Закона за общинската собственост. 

Господин Грънчаров имате думата. 

 

Г-н  Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Благодаря Ви, уважаеми господин председател. 

Уважаеми дами и господа общински съветници. 

Наш съгражданин е подал заявление,с което желае да наеме част от ул. „Йордан 

Стоянов“ намиращ се в село Дряновец с площ 10,00 кв.м. за да постави преместваем 

обект. Заявлението е разгледано на заседанието на комисията по чл.2 от Наредба №2 и тя 

дава положително становище като определя срок за отдаване под наем 5 години. 

Предложеното решение да разрешите да се проведе публичен търг с тайно надаване като 

се има в предвид, че 30% от постъпленията ще бъдат използвани за изпълнение на 

дейности от местно значение на село Дряновец. Благодаря завърших.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Две постоянни комисии са обсъдили тази докладна записка ПК по управление на 

общинската собственост и стопанство и ПК по законност, превенция на корупцията, 

контрол на решенията, предложения на гражданите и връзка с неправителствени органи. 

Те представиха ни информация. Има ли съветници , които желаят да изразят становище? 

Не виждам. Обявявам режим на гласуване. 

 

 
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 
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Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

Али Бахриев Кязимов Отсъства   

Антон Руменов Монев +   

Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

Валентин Стефанов Василев Не участва   

Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

Галина Георгиева-Маринова +   

Гюлчин Мехмедова Ахмедова +   

Джипо Николов Джипов Не участва   

Елка Александрова Неделчева +   

Ивайло Георгиев Димитров +   

Иво Борисов Димитров Не участва   

Ирфан Салъфов Ахмедов +   

Калоян Руменов Монев Отсъства   

Левент Али Апти +   

Любомир Асенов Райчев +   

Мариан Пламенов Иванов +   

Милен Йоргов Минчев +   

Мирослав Цанев Маринов +   

Надежда Радославова Димитрова Не участва   

Наско Стоилов Анастасов +   

Нюсрет Исмет Мустафа-Салим +   

Огнян Досев Обрешков +   

Пейчо Добрев Георгиев +   

Радиана Ангелова Димитрова +   

Ремзи Реджеб Осман +   

Руско Кулев Дянков +   

Свилена Дечева Дечева +   

Станислава Веселинова Русева +   

Стефан Димов Стефанов Отсъства   

Стоян Димитров Ненчев +   
Танер Салим Сали +   

Таня Петрова Тодорова +   

Хасан Халилов Хасанов +   

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№717 

 

В Община Разград е получено заявление с вх.№ 94-00-435/26.04.2023 г., с което 

е проявен интерес за наемане на терен, с площ от 10,00 кв.м. в с. Дряновец, 

представляващ част от ул.“Йордан Стоянов“,  южно от  сградата на кметството, 

чрез провеждане на публичен търг с тайно наддаване по реда на Закона за 

общинската собственост. 

Теренът ще се ползва за поставяне на преместваем обект (тип павилион) за 

търговска дейност.  

Съгласно чл. 14, ал. 7 от Закона за общинската собственост – свободни имоти 

или части от тях – публична общинска собственост могат да се отдават под наем за 

срок до 10 години, след решение на общинския съвет и  след провеждане на 

публичен търг или публично оповестен конкурс. 
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Заявлението е разгледано на заседание на комисията по чл. 2 от Наредба № 2 

на Общински съвет Разград за придобиване, управление и разпореждане с имоти и 

вещи – общинска собственост, която е взела решение за провеждане на търг за 

отдаване под наем на терена за срок от 5 (пет) години. 

 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 8, ал. 2, чл. 22, ал. 1 и 

чл. 52, ал. 5, т. 2  от Закона за местното самоуправление и местната администрация, 

чл. 14, ал. 7 във връзка с ал. 2 от Закона за общинската собственост, чл. 15, ал. 1, ал. 

2 и ал. 3 от Наредба № 2 на Общински съвет Разград за придобиване, управление и 

разпореждане с имоти и вещи – общинска собственост и чл. 15, ал. 1 във връзка с 

чл. 5, точка 2.1. от Наредба № 8 на Общински съвет Разград за разрешаване, 

функциониране и премахване на преместваеми увеселителни обекти, преместваеми 

обекти за търговски и други обслужващи дейности и елементи на градското 

обзавеждане на територията на Община Разград, Общински съвет Разград, след 

поименно гласуване, с 24 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържал се“ – няма,  

 

Р Е Ш И: 

 

1. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване по реда на глава седма от 

Наредба № 2 на Общински съвет Разград за придобиване, управление и 

разпореждане с имоти и вещи – общинска собственост, за отдаване под наем за срок 

от 5 (пет) години на част от улица – публична общинска собственост, с 

местоположение: с. Дряновец, общ. Разград, ул. “Йордан Стоянов“, южно от 

сградата на кметството и с условие, че частта от улица е за поставяне на 

преместваем обект (тип павилион) за търговска дейност, с площ от 10 кв.м (десет 

квадратни метра), съгласно схема одобрена от главния архитект на Община 

Разград, при начална тръжна месечна наемна цена в размер на 97,40 лв. 

(деветдесет и седем лева и четиридесет стотинки) без ДДС, определена съгласно 

Приложение № 1 към Наредба № 2 на Общински съвет Разград за придобиване, 

управление и разпореждане с имоти и вещи – общинска собственост. 

2. Възлага на Кмета на Община Разград да издаде заповед и сключи договор 

въз основа на резултатите от проведения публичен търг. 

3. Тридесет на сто от постъпленията от отдадената под наем част от улица 

„Йордан Стоянов“ – публична общинска собственост подробно описана в т. 1 от 

настоящото решение да се използват за изпълнение на дейности от местно значение 

в село Дряновец. 

 

  Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 

Решението подлежи на оспорване по реда и в срока по АПК пред Административен 

съд Разград.  

 

С Т А Т И Я 11 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№333. 

Докладна записка от Мирослав Тодоров Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Разрешение за изготвяне на проект за подробен устройствен план 
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/ПУП/  

Заповядайте, господинСалъфов. 

 

Г-н Ирфан Ахмедов – ПП „ДПС“ 

Благодаря Ви уважаеми господин председател, уважаеми колеги ако не възразявате 

понеже следващите три докладни записки с вх. №333, вх. №334, вх. №335 са единтични 

и касаят разрешаване за изготвяне на проект за подробен устройствен план да ги 

разгледаме заедно пък гласуването да си е по отделно. Благодаря Ви. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, и аз. Имали някой да възрази това разумно предложение? Не 

виждам. Господин Грънчаров моля, да представите и трите докладни записки от 333 до 

335.  

 

Г-н  Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Благодаря Ви господин председател. 

Уважаеми дами и господа общински съветници, в първата докладна става въпрос за 

приемане на задание допускане за изработване на подробен устройствен план , в който 

наш съгражданин желае да изгради двуетажна жилищна сграда с гараж в съществуваща 

към момента овощна градина намиращ се в град Разград. 

Втората докладна става въпрос за същото само, че се намира в землището на село 

Ушинци като тука ще се изгражда производствено-складова база. Това е наш 

съгражданин, който има съществуваща желае да я разшири. Отново се очаква да 

приемате техническото задание да разрешите изработването на проекта за подробен 

устройствен план. 

Третата докладна с вх. №335 отново става въпрос за подробен устройствен план, 

като от нива наш съгражданин желае да промени предназначението и да изреди 

„Складова сграда за селскостопанска продукция с инвентар“ намиращ се в землището на 

село Недоклан. Отново се очаква одобрите техническото задание и да разрешите 

изработването на проект за подробен устройствен план. Благодаря завърших. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви господин Грънчаров. 

Колеги и трите докладни записки бе обсъдени в ПК по околно среда, селско, 

горско, водно и ловно стопанство получихме информация за становището на комисията. 

И сега следва да ни информират за ПК по устройство и развитие на територията, 

транспорт на Общината, аз не съм си отбелязал да ли са докладва ли общо? Книгата на 

ТСУ къде се намира? Да , когато преди това имаше възможност бяхме информирани и по 

тези докладни записки. Колеги има ли желаещи да изразят становище? Не виждам. 

 

Г-н Станислава Русева –„БСП за България“ 

Само искам да отбележа в докладната, която е за Тургут Рахми вх.№335 в самата 

докладна лицето е записано като Тургут Халиибрям Рахми в заданието от зад 

Халиибрямов да се уточни името на заявителя. 

 

Г-н  Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Господин Дурльов може ли, да проверим какво е заявлението за да го изменим? 
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Г-н Станислава Русева – „БСП за България“ 

Кое е вярното да се уточним предполагам заданието. 

 

Г-н  Сабри Дурльов – Началник на Отдел „Правно-нормативно обслужване и 

обществени поръчки“ 

Тургут Халиибрям Рахми 

 

Г-н  Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Колегите от ТСУ ще коригират заданието. За да стане коректно към докладната. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Да ясно е, че за кого става въпрос и в проекта за решение нещата са коректно 

изписани. Други колеги? Няма затова започваме да гласуваме подред. най-напред моля 

гласувайте по докладна записка с вх.№333. 
 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№718 

 

В Община Разград е постъпило Искане с вх. № 2060-19 от 20.07.2023 г. от 

Светослав Красимиров Стефанов за издаване на разрешение за изработване на 

Подробен устройствен план /ПУП/ – план за застрояване /ПЗ/ на собствен поземлен 

имот с идентификатор 61710.609.4308 по кадастралната карта и кадастралните 

регистри на гр. Разград, община Разград, в м. „Арменски лозя“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Овощна градина“, по реда на Закона за устройство на територията /ЗУТ/. 

Към искането са приложени следните документи: 

 техническо задание за изработване на Подробен устройствен план /ПУП/ 

- план за застрояване /ПЗ/; 

 предложение за създаване на ПУП - план за застрояване на поземлен 

имот  с идентификатор  61710.609.4308 по кадастралната карта и кадастралните 

регистри на гр. Разград, община Разград, в м. „Арменски лозя“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Овощна градина“ за изграждане на обект „Двуетажна жилищна сграда с гараж“; 

 Представено е Решение № КЗЗ-08, раздел I, т. 14 от 27.04.2023 г. на 

Комисията за земеделските земи към Министерство на земеделието и храните, с 

което е утвърдена площадка за проектиране за изграждане на обект „Двуетажна 

жилищна сграда с гараж“ в поземлен имот с идентификатор 61710.609.4308 по 

кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Разград, община Разград, в м. 

„Арменски лозя“, с трайно предназначение на територията – „Земеделска“ и начин 

на трайно ползване – „Овощна градина“, собственост на Светослав Красимиров 

Стефанов. Решението е влязло в сила видно от писмо с изх. № 94-1376 от 16.06.2023 

г. от Министерство на земеделието и храните – Дирекция „Поземлени отношения и 

комасация“. Съгласно чл. 35, ал. 1 от Правилника за прилагане на закона за 

опазване на земеделските земи /ППЗОЗЗ/, при влязло в сила решение за 

утвърждаване на площадка, заинтересованото лице може да поиска разрешение за 

изработване на ПУП по реда на ЗУТ; 
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 скица на имота; 

 документ за собственост; 

 писмо с изх. № K-EDN-4824/26.07.2023 г. от „Електроразпределение 

Север“ АД 

 писмо с изх. № ИП-00-306/31.07.2023 г. от „Водоснабдяване-Дунав“ 

ЕООД 

Съгласно чл. 124а, ал. 1 от ЗУТ разрешение за изработване на проект за ПУП 

за поземлени имоти извън границите на урбанизираните територии се допуска с 

решение на Общинския съвет по предложение на кмета на общината. Искането за 

издаване на такова разрешение се придружава от задание по чл. 125 от ЗУТ, което 

се одобрява едновременно с разрешението по чл. 124а от ЗУТ. 

Светослав Красимиров Стефанов е представил задание за разрешение за 

изработването на подробен устройствен план – план за застрояване на собствен 

поземлен имот с идентификатор 61710.609.4308 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на гр. Разград, община Разград, в м. „Арменски лозя“, с 

трайно предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване 

– „Овощна градина“ за изграждане на обект „Двуетажна жилищна сграда с гараж“. 

Със заданието се установява териториалния обхват на плана, чието допускане 

се иска. Посочено е, че имотът се обслужва от североизток посредством поземлен 

имот с идентификатор 61710.609.4788, представляващ селскостопански, горски, 

ведомствен път – публична общинска собственост. Имотът не е водоснабдени и не е 

захранен с електроенергия. При необходимост да се изработи парцеларен 

план/план-схема на елементите на техническата инфраструктура 

/електроснабдяване, водоснабдяване и канализация/. Имотът ще се ползва за 

изграждане на обект „Двуетажна жилищна сграда с гараж“, застройката се показва 

с ограничителни линии. Предвижда се да се промени предназначението на  имота - 

земеделска земя за неземеделски нужди по реда на Закона за опазване на 

земеделските земи. 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 11, ал. 2 и чл. 22, ал. 1 

от Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл. 124а, ал. 1 и 

ал. 7, чл. 124б, ал. 1, ал. 2 и ал. 4, чл. 125, ал. 1, чл. 108, ал. 2, чл. 109, ал. 1, т. 3 и чл. 

110, ал. 1, т. 3 и т. 5 от Закона за устройство на територията и чл. 35, ал. 1 от 

Правилника за прилагане на закона за опазване на земеделските земи, Общински 

съвет Разград, с 24 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържали се“ – няма, 
 

Р Е Ш И: 

 

1. Одобрява техническото задание за изработване на проект за подробен 

устройствен план – план за застрояване на собствен поземлен имот с 

идентификатор 61710.609.4308 по кадастралната карта и кадастралните регистри на 

гр. Разград, община Разград, в м. „Арменски лозя“, с трайно предназначение на 

територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – „Овощна градина“ за 

изграждане на обект „Двуетажна жилищна сграда с гараж“ 

2. Разрешава изработването на проект за  подробен устройствен план – план за 

застрояване за изграждане на обект „Двуетажна жилищна сграда с гараж“ на 

собствен поземлен имот с идентификатор 61710.609.4308 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на гр. Разград, община Разград, в м. „Арменски лозя“, с 

трайно предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване 
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– „Овощна градина“ собственост на Светослав Красимиров Стефанов, както и на  

парцеларен план/план-схема на елементите на техническата инфраструктура 

/електроснабдяване, водоснабдяване и канализация/ при необходимост. 

 Решението да се разгласи с обявление по реда на чл. 124б, ал. 2 от Закона за 

устройство на територията /ЗУТ/. 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 

На основание чл. 124б, ал. 4 от Закона за устройство на територията Решението не 

подлежи на оспорване. 

 

/Техническото задание за изработване на проект за подробен устройствен 

план е неразделна част от Решение №718 и е приложено към протокола в отделен 

файл./ 
 

С Т А Т И Я 12 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№334. 

Докладна записка от Мирослав Тодоров Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Разрешение за изготвяне на проект за подробен устройствен план 

/ПУП/.  

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№719 

 

В Община Разград е постъпило Искане с вх. № 2060-20 от 31.07.2023 г. от 

„ГРАНИТ МАР-2008“ ЕООД, ЕИК 200313092 за издаване на разрешение за 

изработване на Подробен устройствен план /ПУП/ – План за застрояване /ПЗ/ на 

собствен поземлен имот с идентификатор 75246.2.245 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на землището на с. Ушинци, община Разград, в м. 

„Балнъкая“, с трайно предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на 

трайно ползване – „Нива“, по реда на Закона за устройство на територията /ЗУТ/. 

Искането е за изграждане на производствено-складови обекти в поземлен 

имот с идентификатор 75246.2.245 по кадастралната карта и кадастралните 

регистри на землището на с. Ушинци, община Разград, в м. „Балнъкая“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Нива“, като разширение върху допълнителна площ към поземлен имот с 

идентификатор 75246.2.28 по кадастралната карта и кадастралните регистри на с. 

Ушинци, с предназначение „Производствени и складови дейности и търговия“ – 

собственост на възложителя, съгласно ПУП-ПЗ, одобрен със Заповед № 

1544/28.11.2016 г. на кмета на Община Разград.  

Към искането са приложени следните документи: 

 техническо задание за изработване на Подробен устройствен план /ПУП/ 

- план за застрояване /ПЗ/; 

 предложение за създаване на ПУП - план за застрояване на поземлен 

имот  с идентификатор 75246.2.245 по кадастралната карта и кадастралните 
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регистри на землището на с. Ушинци, община Разград, в м. „Балнъкая“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Нива“ за изграждане на „Производствено-складови обекти“; 

 скица на имота; 

 документ за собственост. 

Съгласно чл. 124а, ал. 1 от ЗУТ разрешение за изработване на проект за ПУП 

за поземлени имоти извън границите на урбанизираните територии се допуска с 

решение на Общинския съвет по предложение на кмета на общината. Искането за 

издаване на такова разрешение се придружава от задание по чл. 125 от ЗУТ, което 

се одобрява едновременно с разрешението по чл. 124а от ЗУТ. 

„ГРАНИТ МАР-2008“ ЕООД е представило задание за разрешение за 

изработването на подробен устройствен план – план за застрояване на собствен 

поземлен имот с идентификатор 75246.2.245 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на землището на с. Ушинци, община Разград, в м. 

„Балнъкая“, с трайно предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на 

трайно ползване – „Нива“ за изграждане на „Производствено-складови обекти“;. 

Със заданието се установява териториалния обхват на плана, чието допускане 

се иска. Посочено е, че имотът се обслужва от север посредством поземлен имот с 

идентификатор 75246.2.232, представляващ местен път – публична общинска 

собственост. Имотът не е водоснабдени и не е захранен с електроенергия. При 

необходимост да се изработи парцеларен план/план-схема на елементите на 

техническата инфраструктура /електроснабдяване, водоснабдяване и канализация/. 

Имотът ще се ползва за изграждане на „Производствено-складови обекти“, 

застройката се показва с ограничителни линии. Предвижда се да се промени 

предназначението на  имота - земеделска земя за неземеделски нужди по реда на чл. 

67а, ал. 1 от Правилника за прилагане на закона за опазване на земеделските земи 

/ППЗОЗЗ/ и Закона за опазване на земеделските земи. 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 11, ал. 2 и ал. 22, ал. 1 

от Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл. 124а, ал. 1 и 

ал. 7, чл.124б, ал. 1, ал. 2 и ал. 4, чл. 125, ал. 1, чл. 108, ал. 2, чл. 109, ал. 1, т. 3 и чл. 

110, ал. 1, т. 3 и т. 5 от Закона за устройство на територията и чл. 67а, ал. 1 от 

Правилника за прилагане на закона за опазване на земеделските земи, Общински 

съвет Разград, с 23 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържали се“ – няма 

 

Р Е Ш И: 

 

1. Одобрява техническото задание за изработване на проект за подробен 

устройствен план – план за застрояване на собствен поземлен имот с 

идентификатор 75246.2.245 по кадастралната карта и кадастралните регистри на 

землището на с. Ушинци, община Разград, в м. „Балнъкая“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Нива“ за изграждане на „Производствено-складови обекти“ 

2. Разрешава изработването на проект за  подробен устройствен план – план за 

застрояване за изграждане на „Производствено-складови обекти“ на собствен 

поземлен имот с идентификатор 75246.2.245 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на землището на с. Ушинци, община Разград, в м. 

„Балнъкая“, с трайно предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на 

трайно ползване – „Нива“, собственост на „ГРАНИТ МАР-2008“ ЕООД, като 
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разширение върху допълнителна площ към поземлен имот с идентификатор 

75246.2.28 по кадастралната карта и кадастралните регистри на с. Ушинци, с 

предназначение „Производствени и складови дейности и търговия“ – собственост 

на възложителя, както и на  парцеларен план/план-схема на елементите на 

техническата инфраструктура /електроснабдяване, водоснабдяване и канализация/ 

при необходимост.   

 

 Решението да се разгласи с обявление по реда на чл. 124б, ал. 2 от Закона за 

устройство на територията /ЗУТ/. 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 

На основание чл. 124б, ал. 4 от Закона за устройство на територията Решението не 

подлежи на оспорване. 

 

/Техническото задание за изработване на проект за подробен устройствен 

план е неразделна част от Решение №719 и е приложено към протокола в отделен 

файл./ 

 
С Т А Т И Я 13 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№335. 

Докладна записка от Мирослав Тодоров Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Разрешение за изготвяне на проект за подробен устройствен план 

/ПУП/. 

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№720 

 

В Община Разград е постъпило Искане с вх. № 2060-17 от 11.07.2023 г. от 

Тургут Халиибрям Рахми за издаване на разрешение за изработване на Подробен 

устройствен план /ПУП/ – план за застрояване /ПЗ/ на собствен поземлен имот с 

идентификатор 51353.11.235 по кадастралната карта и кадастралните регистри на 

землището на с. Недоклан, община Разград, в м. „Юртлук“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Нива“, по реда на Закона за устройство на територията /ЗУТ/. 

Към искането са приложени следните документи: 

 техническо задание за изработване на Подробен устройствен план /ПУП/ 

- план за застрояване /ПЗ/; 

 предложение за създаване на ПУП - план за застрояване на поземлен 

имот  с идентификатор  51353.11.235 по кадастралната карта и кадастралните 

регистри на землището на с. Недоклан, община Разград, в м. „Юртлук“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Нива“ за изграждане на обект „Складова сграда за селскостопанска продукция и 

инвентар“; 
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 Представено е Решение № 2 от 08.06.2023 г. на Комисия по чл. 17, ал. 1, т. 

1 от ЗОЗЗ, Областна дирекция „Земеделие“ към Министерство на земеделието и 

храните, с което е утвърдена площадка за проектиране за изграждане на обект 

„Складова сграда за селскостопанска продукция и инвентар“ в поземлен имот  с 

идентификатор 51353.11.235 по кадастралната карта и кадастралните регистри на 

землището на с. Недоклан, община Разград, в м. „Юртлук“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Нива“, собственост на Тургут Халиибрям Рахми. Решението е влязло в сила видно 

от писмо с изх. № РД-12-02-904 от 26.06.2023 г. от Областна дирекция „Земеделие“ 

Разград към Министерство на земеделието и храните. Съгласно чл. 35, ал. 1 от 

Правилника за прилагане на закона за опазване на земеделските земи /ППЗОЗЗ/, 

при влязло в сила решение за утвърждаване на площадка, заинтересованото лице 

може да поиска разрешение за изработване на ПУП по реда на ЗУТ; 

 скица на имота; 

 документ за собственост; 

 писмо с изх. № K-EDN-466/19.07.2023 г. от „Електроразпределение 

Север“ АД 

 писмо с изх. № ИП-00-296/18.07.2023 г. от „Водоснабдяване-Дунав“ 

ЕООД 

Съгласно чл. 124а, ал. 1 от ЗУТ разрешение за изработване на проект за ПУП 

за поземлени имоти извън границите на урбанизираните територии се допуска с 

решение на Общинския съвет по предложение на кмета на общината. Искането за 

издаване на такова разрешение се придружава от задание по чл. 125 от ЗУТ, което 

се одобрява едновременно с разрешението по чл. 124а от ЗУТ. 

Тургут Халиибрям Рахми е представил задание за разрешение за 

изработването на подробен устройствен план – план за застрояване на собствен 

поземлен имот с идентификатор 51353.11.235 по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на землището на с. Недоклан, община Разград, в м. 

„Юртлук“, с трайно предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на 

трайно ползване – „Нива“ за изграждане на обект „Складова сграда за 

селскостопанска продукция и инвентар“. 

Със заданието се установява териториалния обхват на плана, чието допускане 

се иска. Посочено е, че имотът се обслужва от изток, запад и юг посредством 

поземлен имот с идентификатор 51353.11.155, представляващ селскостопански, 

горски, ведомствен път – публична общинска собственост. Имотът не е 

водоснабдени и не е захранен с електроенергия. При необходимост да се изработи 

парцеларен план/план-схема на елементите на техническата инфраструктура 

/електроснабдяване, водоснабдяване и канализация/. Имотът ще се ползва за 

изграждане на обект „Складова сграда за селскостопанска продукция и инвентар“, 

застройката се показва с ограничителни линии. Предвижда се да се промени 

предназначението на  имота - земеделска земя за неземеделски нужди по реда на 

Закона за опазване на земеделските земи. 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 11, ал. 2 и чл. 22, ал. 1 

от Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл. 124а, ал. 1 и 

ал. 7, чл. 124б, ал. 1, ал. 2 и ал. 4, чл. 125, ал. 1, чл. 108, ал. 2, чл. 109, ал. 1, т. 3 и чл. 

110, ал. 1, т. 3 и т. 5 от Закона за устройство на територията и чл. 35, ал. 1 от 

Правилника за прилагане на закона за опазване на земеделските земи, Общински 

съвет Разград, с 23 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържали се“ – няма, 
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Р Е Ш И: 

 

1. Одобрява техническото задание за изработване на проект за подробен 

устройствен план – план за застрояване на собствен поземлен имот с 

идентификатор 51353.11.235 по кадастралната карта и кадастралните регистри на 

землището на с. Недоклан, община Разград, в м. „Юртлук“, с трайно 

предназначение на територията – „Земеделска“ и начин на трайно ползване – 

„Нива“ за изграждане на обект „Складова сграда за селскостопанска продукция и 

инвентар“. 

2. Разрешава изработването на проект за  подробен устройствен план – план за 

застрояване за изграждане на обект „Складова сграда за селскостопанска 

продукция и инвентар“ на собствен поземлен имот с идентификатор 51353.11.235 по 

кадастралната карта и кадастралните регистри на землището на с. Недоклан, 

община Разград, в м. „Юртлук“, с трайно предназначение на територията – 

„Земеделска“ и начин на трайно ползване – „Нива“, собственост на Тургут 

Халиибрям Рахми, както и на  парцеларен план/план-схема на елементите на 

техническата инфраструктура /електроснабдяване, водоснабдяване и канализация/ 

при необходимост. 

 

           Решението да се разгласи с обявление по реда на чл. 124б, ал. 2 от Закона за 

устройство на територията /ЗУТ/. 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 

На основание чл. 124б, ал. 4 от Закона за устройство на територията Решението не 

подлежи на оспорване. 
 

/Техническото задание за изработване на проект за подробен устройствен 

план е неразделна част от Решение №720 и е приложено към протокола в отделен 

файл./ 

 

С Т А Т И Я 14 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№340. 

Докладна записка от Мирослав Тодоров Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

ОТНОСНО: Учредяване на право на строеж в поземлен имот с 

идентификатор 61710.505.745 по кадастралната карта и кадастралните регистри на 

град Разград, актуван с Акт за частна общинска собственост № 3505/12.07.2023 

година, по реда на Закона за общинската собственост чрез публичен търг с тайно 

наддаване.    

Господин Грънчаров моля да представите предложението. 

 

Г-н  Мирослав Грънчаров – Зам.-кмет на Община Разград 

Благодаря Ви, уважаеми господин председател. 

Уважаеми дами и господа общински съветници в Община Разград е проявен 

инвестиционен интерес от писаната фирма „Риджънтс Пропърти Адвайзър“, която желае 

в да построи ритейл парк с разгъната застроена площ 10000,00 кв.м., сглобяема 

конструкция/ стоманобетон до 2 етажа.като гарантира, че обема на инвестициите ще 

бъде 18 000 000,00 лева и ще разкрие приблизително 50 броя работни места. Общинска 
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администрация прави нужното да осигури такъв имот и тпй се намира на входа на 

жандармерията бившото поделение на вътрешни войски. Направена е оценка от 

независим оценител, която е в размерна 506 364,00 лева. Върху учредяването право на 

строеж не се дължи ДДС. Желанието ни е да разрешите да се проведе публичен търг с 

тайно надаване по реда на глава седма от Наредба №2 на Общински съвет с горе 

описаните параметри. Благодаря Ви, завърших. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. 

В две постоянни комисии беше обсъдена докладната в ПК по управление на 

общинска собственост и стопанство и ПК по законност, превенция на корупцията, 

контрол на решенията, предложения на гражданите и връзка с неправителствени органи, 

получихме информация за тяхното становище. Има ли съветници които желаят да 

изразят мнения или съображения? Не виждам. За това колеги престъпваме към гласуване 

по именно моля, гласувайте. 

 
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2019 – 2023 година 

29.08.2023 г. – поименно гласуване 

Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

Али Бахриев Кязимов Отсъства   

Антон Руменов Монев +   

Ахмед Басриев Ахмедов Отсъства   

Валентин Стефанов Василев Не участва   

Галин Пенчев Парашкевов Не участва   

Галина Георгиева-Маринова +   

Гюлчин Мехмедова Ахмедова +   

Джипо Николов Джипов +   

Елка Александрова Неделчева +   

Ивайло Георгиев Димитров +   

Иво Борисов Димитров +   

Ирфан Салъфов Ахмедов +   

Калоян Руменов Монев Отсъства   

Левент Али Апти +   

Любомир Асенов Райчев +   

Мариан Пламенов Иванов +   

Милен Йоргов Минчев +   

Мирослав Цанев Маринов +   

Надежда Радославова Димитрова Не участва   

Наско Стоилов Анастасов +   

Нюсрет Исмет Мустафа-Салим +   

Огнян Досев Обрешков +   

Пейчо Добрев Георгиев +   

Радиана Ангелова Димитрова +   

Ремзи Реджеб Осман +   

Руско Кулев Дянков +   

Свилена Дечева Дечева +   

Станислава Веселинова Русева +   

Стефан Димов Стефанов Отсъства   

Стоян Димитров Ненчев +   
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Танер Салим Сали +   

Таня Петрова Тодорова +   

Хасан Халилов Хасанов +   

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№721 

 

Община Разград е собственик на недвижим имот – частна общинска 

собственост, актуван с Акт за частна общинска собственост № 3505/12.07.2023 год., 

представляващ поземлен имот с идентификатор 61710.505.7456 по кадастралната 

карта и кадастралните регистри на гр. Разград, с адрес: гр. Разград, ул. „Перистър” 

№ 36-Б, с площ от 35 347,00 кв. м., с трайно предназначение на територията – 

„Урбанизирана” и начин на трайно ползване – „За друг обществен обект, 

комплекс”. 

В ОП „Бизнес зона „Перистър“ гр. Разград е получено Заявление за 

инвестиционно намерение с вх. № 946-БЗ/07.06.2023 г., заведено в деловодството на 

Община Разград с вх. № 26-00-686/07.06.2023 г. от Стефан Асенов Косев – управител 

на „РИДЖЪНТС ПРОПЪРТИ АДВАЙЗЪРС” ЕАД, гр. София, ЕИК: 200510261, с 

предложение за учредяване на безсрочно възмездно право на строеж в поземлен 

имот с идентификатор 61710.505.7456 по кадастралната карта и кадастралните 

регистри на гр. Разград, с адрес: гр. Разград, ул. „Перистър” № 36-Б, с площ от 35 

347,00 квадратни метра, с трайно предназначение на територията – 

„Урбанизирана” и начин на трайно ползване – „За друг обществен обект, 

комплекс”, за изграждане на ритейл парк с разгъната застроена площ до 10 000,00 

кв. м. (десет хиляди квадратни метра), сглобяема конструкция/стоманобетон до 2 

(два) етажа, по предложеният от Община Разград ред. Обемът на инвестицията ще 

бъде 18 000 000,00 лева, разкриване приблизително на 50 броя работни места със 

срок на въвеждане на обекта в експлоатация  до 36 (тридесет и шест) месеца от 

датата на подписване на договора за учредено право на строеж. 

Заявлението е разгледано на заседание на комисията по чл. 2, ал. 3 от Наредба 

№ 21 на Общински съвет Разград за управление и разпореждане с имоти общинска 

собственост на територията на Бизнес зона „Перистър” гр. Разград, проведено на 

11.08.2023 година, която се е произнесла с положително решение по направеното от 

управителя на „РИДЖЪНТС ПРОПЪРТИ АДВАЙЗЪРС” ЕАД, гр. София 

предложение. 

Във връзка с реализирането на регламентираните в чл. 1, ал. 4 от Наредба № 

21 на Общински съвет Разград за управление и разпореждане с имотите общинска 

собственост на територията на Бизнес зона „Перистър” гр. Разград стратегически 

цели е необходимо учредяване на ограничени вещни права върху поземлените 

имоти, находящи се на територията на Бизнес зона „Перистър” гр. Разград на 

представители на бизнеса под различни форми. 

Изготвена е пазарна оценка на правото на строеж в поземлен имот с 

идентификатор 61710.505.7456 по кадастралната карта и кадастралните регистри на 

град Разград за изграждане на сграда до два етажа с разгъната застроена площ до 10 

000,00 кв. м. (десет хиляди квадратни метра) за обществен обект, комплекс  от инж. 

Павлин Емилов Колев – оценител на недвижими имоти, с рег. № 
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100102137/12.12.2011 година на Камарата на независимите оценители, която е в 

размер на 506 364,00 лева (петстотин и шест хиляди триста шестдесет и четири 

лева). Съгласно разпоредбата на чл. 45, ал. 1 от Закона за данък върху добавената 

стойност, върху продажната цена на учреденото право на строеж не се дължи ДДС. 

Съгласно Удостоверение за данъчна оценка по чл. 264, ал. 1 от ДОПК изх. № 

6705001985/15.08.2023 година, издадено от Община Разград, данъчната оценка на 

правото на строеж в поземлен имот с идентификатор 61710.505.7456 по 

кадастралната карта и кадастралните регистри на гр. Разград е в размер на 478 

555,00 лева (четиристотин седемдесет и осем хиляди петстотин петдесет и пет лева). 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 8, ал. 2 и чл. 22, ал. 1 от 

Закона за местното самоуправление и местната администрация, чл. 37, ал. 1, ал. 7 и 

чл. 41, ал. 2 от Закона за общинската собственост, чл. 17 от Наредба № 21 на 

Общински съвет Разград за управление и разпореждане с имотите общинска 

собственост на територията на Бизнес зона „Перистър” гр. Разград, във връзка с чл. 

33, ал. 1, ал. 2 и ал. 3 от Наредба № 2 на Общински съвет Разград за придобиване, 

управление и разпореждане с имоти и вещи – общинска собственост, Общински 

съвет Разград, след поименно гласуване, с 25 гласа „ЗА“, „против“ – няма, 

„въздържал се“ – няма,  
 

Р Е Ш И: 

 

1. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване по реда на глава седма от 

Наредба № 2 на Общински съвет Разград за придобиване, управление и 

разпореждане с имоти и вещи – общинска собственост, за учредяване на безсрочно 

право на строеж в определените граници за застрояване на недвижим имот – частна 

общинска собственост, представляващ поземлен имот с идентификатор 

61710.505.7456 (шестдесет и една хиляди седемстотин и десет точка петстотин и пет 

точка седем хиляди четиристотин петдесет и шест),  актуван с Акт за частна 

общинска собственост № 3505/12.07.2023 год., с площ от 35 347,00 кв. м. (тридесет и 

пет хиляди триста четиридесет и седем квадратни метра) по кадастралната карта и 

кадастралните регистри на гр. Разград, одобрени със Заповед РД-18-37/10.03.2008 г. 

на изпълнителния директор на АГКК, с адрес: гр. Разград, ул. „Перистър” № 36-Б, с 

трайно предназначение на територията – „Урбанизирана” и начин на трайно 

ползване – „За друг обществен обект, комплекс”, при съседи: поземлени имоти с 

идентификатори 61710.505.7455, 61710.505.528, 61710.505.7332, 61710.505.7457, 

61710.505.352, с начална тръжна цена в размер на 506 364,00 лева (петстотин и шест 

хиляди триста шестдесет и четири лева), определена от независим оценител на 

недвижими имоти и данъчна оценка в размер на 478 555,00 лева (четиристотин 

седемдесет и осем хиляди петстотин петдесет и пет лева), при следните тръжни 

условия: 

1.1. Разгъната застроена площ на новоизградената сграда – до 10 000,00 кв. м. 

(десет хиляди квадратни метра), която да отговаря на изискванията на Наредба № 7 

от 22 декември 2003 г. на МРРБ за правила и нормативи за устройство на отделните 

видове територии и устройствени зони. 

1.2. Максимална етажност на новоизградената сграда – до 2 (два) етажа. 

1.3. Предназначение на новоизградената сграда: „за обществен обект, 

комплекс“. 
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1.4. Инвеститорът се задължава да благоустрои пространството около обекта, 

както и да изгради необходимите места за гариране и/или паркиране в границите 

на поземления имот, в който е придобито правото на строеж. 

1.5. Срок за въвеждане на обекта в експлоатация - до 36 (тридесет и шест) 

месеца от датата на подписване на договора за учредяване правото на строеж. 

1.6. Разкриване на не по-малко от 50 (петдесет) броя работни места в 

тримесечен срок от 

въвеждането на обекта в експлоатация и запазването им за срок не по-малък 

от 1 (една) година. 

         2. Възлага на Кмета на Община Разград да организира провеждането на 

публичен търг с тайно наддаване, за учредяване на безсрочно право на строеж в 

поземления имот по т. 1, да издаде заповед и сключи договор въз основа на 

резултатите от проведения търг. 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му.  

Решението подлежи на оспорване по реда и в срока по АПК пред Административен 

съд Разград. 

 

С Т А Т И Я 15 
 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.№345. 

Докладна записка от Добрин Младенов Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Съгласие за съфинансиране на дейности по проект „Изграждане на 

социални жилища за настаняване на малцинствени и социално слаби групи в кв. 

„Орел“, отговарящи на съвременните хигиенни изисквания“, договор 

№BG16RFOP001-1.023-0003-C02 по Оперативна програма „Региони в растеж“ 2014 

– 2020 г. (ОПРР)  

Господин Добрев, имате думата. 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Уважаеми дами и господа общински съветници, 

През 2018 г. между Министерството на регионалното развитие и благоустройство, 

Управляващ орган на Оперативна програма „Региони в растеж“ и Община Разград е 

сключен договор за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ за изпълнение на 

проектно предложение  

„ Изграждане на социални жилища за настаняване на малцинствени и социално 

слаби групи в кв. „ Орел“, отговарящи на съвременните хигиенни изисквания“ . Проектът 

предвижда в източната част на ж.к. „Орел“ в гр. Разград да бъдат построени 4 триетажни 

жилищни сгради с еднотипична функционална схема, с общо 48 жилища и с капацитет за 

настаняване на около 170 лица. Както знаете изпълнението на проекта премина през 

различни перипети и през 2021 г. след отказ на изпълнителя да продължи изпълнението 

по договора. Договора за изпълнение за строителство беше прекратен а 

Административния договор за безвъзмездна финансова помощ беше спрян. В този 

период настъпиха редица инфлационни процеси породени от пандемията от Covid-19 и 

последствие и от войната в Украйна, които наложиха да бъде изменена стойността на 

проектното предложение. Финансирането, което беше необходимо беше в много 

сериозен размер, което принуди Община Разград да влезе в кореспонденция веднага след 
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прекратяването на договора с Министерството на регионалното развитие и 

благоустройството за да може да се потърси допълнителен финансов ресурс за 

изграждане на тези социални жилища. Направихме доста срещи направихме редица 

кореспонденции и накрая се стигна до поречени от страна на управляващия орган да 

правим едно независимо оценяване за това колко средства ще са ни необходими 

допълнително освен оставащите средства за да бъдат довършени тези 4 триетажни 

сгради. През годините 2021-2022 г. такива проучвания бяха правени на два пъти. И 

последната ни кореспонденция с управляващия  орган беше потвърдена, че за да се 

изпълни това строителство до край ще са ни необходими 1 267 164,92 лв. продължихме 

кореспонденциите с управляващия орган тъй като мълчанието беше прекалено дълго и 

ние трябваше да разберем какво ще се случи с този толкова наболяло проблем по този 

проект. В края на краищата след дългото чакане сега при нас постъпи уведомление от 

управляващия орган, че този ресурс е одобрен. Има одобрение за предоставяне  на 

допълнителен ресурс от допълнителна безвъзмездна финансова помощ за оставащите в 

две СМР на 1 267 164,92 лв. с оглед достиганата заложената стойност по актуализиране 

на количествената стойностната сметка обаче необходимо да има финансиране от 

собствени средства от Община Разград в размер на 136 312,50 лв. без ДДС и да може да 

се процедира искането за сключване на допълнително споразумение към 

Административния договор за безвъзмездна финансова помощ. Затова и пред вас стои и 

тази докладна записка с искането за съгласие от ваше страна да осигурим собствен 

финансов ресурс в размер до 163 575,00 лв. с ДДС за да може продължат опитите за 

доизграждане тези социални жилища. Правя пред вас и уточнението, че това трябва да се 

случи до края на 2023 г. а именно до 31.12.2023 г. за съжаление обстановката беше 

такава, че късно получаваме този транш но считам, че нашият морален дълг е да опитаме 

да направим всичко необходимо за да изградим тези социални жилища и да приключим 

проекта и за това моля на вашето съгласие като тука правя едно предложение за промяна 

в диспозитива на решението където вместо декларират, че ще осигури собствен 

финансов ресурс да се чете дава съгласие Община Разград да осигури собствен финансов 

ресурс в размер на до 163 575 лв.с ДДС за този обект. Завърших. 

 

    Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Колеги моля, да отразите това предложение, което направи зам.-кмета Добрев. 

Междувременно аз Ви информирам, че в три постоянни комисии беше обсъдена тази 

докладна записка. За ПК по социална политика, трудова заетост и здравеопазване и ПК 

по законност, превенция на корупцията, контрол на решенията, предложения на 

гражданите и връзка с неправителствени организации, господин Минчев за ПК по 

бюджет, финанси и икономическа политика.   

 

Г-н Милен Минчев – Председател на ПК 

Комисията по бюджет подкрепи докладната записка с 6 гласа „ЗА“  без „против“ и 

без „въздържали се“. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви.  

Колеги имате възможност да изразите мнения и съображения? Давам думата на 

госпожа  Елка Неделчева. 

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България“ 
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Благодаря, уважаеми колеги аз и на заседание на комисията по бюджет и финанси 

зададох въпроса на господин Добрев, но бих искала и сега и колегите, които не са 

членове на тази комисия да чуят отговора на въпроса ми. Ако ние не подкрепим 

докладната, с която даваме съгласие за осигуряване на собствен финансов ресурс от 

163 575 лв. какво ще се случи с проекта и какви санкции общината ще търпи финансови 

и в какъв размер? 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Това намаля възможността за изпълнение на СМР дейностите за приключването на 

проекта в срока в който Ви казах което от свое страна влече след себе си  връщане на 

безвъзмездната финансова помощ която вече един път предоставена на Общината. Това 

ще бъдат санкциите. 

 

Г-жа Елка Неделчева – „БСП за България“ 

Какъв е размера на тази финансова помощ, която вече ние е предоставена? 

 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

До момента стойността от 1 695 000 лв. без ДДС е одобрената финансовата помощ 

сега искаме още 1 200 000 и отива 1 695 000лв. някъде около 800 000 лв. са изхарчени за 

досегашното построяване на блокчетата. Тоест трябва да ги върнем.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Други съветници? Не виждам желаещи. Колеги приключваме с обсъждането и 

моля гласувай те по проекта за решение с вх.№345 

 

Общинският съвет взе следното  

 

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№722 

 

На 02.08.2018 г. между Министерство на регионалното развитие и 

благоустройството, Управляващ орган (УО) на Оперативна програма „Региони в 

растеж“ 2014-2020 (ОПРР) – Главна дирекция „Стратегическо планиране и 

програми за регионално развитие“ и Община Разград е сключен Административен 

договор за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ (АДБФП) с № от ИСУН 

BG16RFOP001-1.023-0003-C01, № РД-02-37-77, за изпълнение на проектно 

предложение „Изграждане на социални жилища за настаняване на малцинствени и 

социално слаби групи в кв. „Орел“, отговарящи на съвременните хигиенни 

изисквания“. Проектът предвижда в източната част на ж.к. „Орел“ в гр. Разград да 

бъдат построени 4 триетажни жилищни сгради с еднотипна функционална схема, с 

общо 48 жилища и с капацитет за настаняване на около 170 лица. 

За изпълнение на основната дейност по проекта Община Разград е сключила 

договор №BG16RFOP001-1.023-0003-C02-S-05 от 20.01.2020 г. с «КМК Билд» ЕООД с 

предмет „Изпълнение на строително-монтажни работи чрез инженеринг – 

изграждане на социални жилища по проект „Изграждане на социални жилища за 

настаняване на малцинствени и социално слаби групи в кв. „Орел“, отговарящи на 
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съвременните хигиенни изисквания“ и на стойност 1 695 000 лв. без ДДС. Срокът 

на изпълнение на СМР по сключения договор е 315 дни от подписване на 

Протокол за откриване на строителна площадка и определяне на строителна 

линия и ниво на строежа. Поради изтекъл срок на договора и неизпълнени СМР, 

както и извършени проверки и неотстранени забележки/предписания, на 

25.10.2021 г. договорът с «КМК Билд» ЕООД е едностранно прекратен.  

Предвид невъзможността за изпълнение на основната дейност по проекта, е 

отправено към УО и получено одобрение на искане за временно спиране на 

дейностите по АДБФП, считано от 25.08.2021 г. Предвид настъпващите в този 

период инфлационни процеси вследствие на пандемията от Covid-19, по указания 

на УО, през м. декември 2021 г. е възложено актуализирането на количествено-

стойностната сметка (КСС) за оставащите за изпълнение строителни дейности по 

прекратения договор. За резултатите от актуализацията УО е своевременно 

уведомен, тъй като недостигът на финансов ресурс за довършване на жилищата не е 

във възможностите на общинския бюджет. Финализирането на строежа ще е на 

стойност 2 125 026,50 лв. без ДДС при неизпълнени и неразплатени дейности в 

размер на 862 781,31 лв. без ДДС по прекратения договор за инженеринг, или 

недостигът е в размер на 1 262 245,19 лв. без ДДС. В процеса на търсене на решения 

за възникналия казус, през м. юли 2022 г. количествено-стойностната сметка за 

оставащи видове СМР отново е актуализирана и представена в различни варианти 

– за довършване на 4-те сгради, за изграждане само на 3 сгради и др. Вариантите са 

представени на УО. Съгласно актуализираната количествено-стойностна сметка 

довършването на 4-те сгради ще е на стойност 2 136 206,26 лв. без ДДС.  

С кореспонденция от 28.07.2023 г. в Информационната система за управление 

и наблюдение на средствата от ЕС в България 2020 (ИСУН 2020) УО на ОПРР 2014-

2020 е уведомил бенефициента Община Разград, че одобрява предложение за 

предоставяне на допълнителен ресурс безвъзмездна финансова помощ за оставащи 

видове СМР в размер на 1 267 164,92 лв. без ДДС. С оглед достигане на заложената 

стойност по актуализираната количествено-стойностна сметка за довършване на 

социалните жилища е необходимо финансиране от собствени средства на Община 

Разград в размер до 136 312,50 лв. без ДДС (163 575,00 лв. с ДДС) и процедиране на 

Искане за сключване на допълнително споразумение към АДБФП за промяна на 

бюджета на проекта в посока увеличаването му. 

 Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1, т. 23, ал. 2 и чл. 22, ал. 1 

от Закона за местното самоуправление и местната администрация и във връзка с 

Методически указания за изпълнение на договори за предоставяне на безвъзмездна 

финансова помощ по Оперативна програма „Региони в растеж“ 2014-2020, 

Общински съвет Разград , с 23 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържали се“ – 

няма, 

 

Р Е Ш И: 

 

1. Дава съгласие Община Разград да осигури собствен финансов ресурс в 

размер до 163 575 лв. с ДДС за обект „Социални жилища за настаняване на 

малцинствени и социално слаби групи в УПИ VIIІ, кв. 805 по плана на гр. Разград, 

ПИ с идентификатор 61710.504.6397 по КККР на гр. Разград“. 

2. Възлага на Кмета на Община Разград да извърши последващи действия 

по сключване на допълнително споразумение (анекс) към Административен 
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договор  за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ по ОПРР с 

№BG16RFOP001-1.023-0003-C02 за проект „Изграждане на социални жилища за 

настаняване на малцинствени и социално слаби групи в кв. „Орел“, отговарящи на 

съвременните хигиенни изисквания“. 

 

Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград и на 

Областен управител на Област Разград в 7–дневен срок от приемането му. 

Настоящото решение подлежи на оспорване по реда и в срока по АПК пред 

Административен съд гр. Разград. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

С тази докладна записка изчерпах ме точка първа от дневния ред. 

 

ТОЧКА ВТОРА  

ТЕКУЩИ 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС  

 И на кратко само ще Ви информирам какво материали са постъпи ли след 

последното заседание на общински съвет. Имаме становище от  директора на бизнес зона 

„Перистър“ общинско предприятие във връзка с инияцетиви за изграждане на 

фотоволтаичен парк на територията на бизнес зоната. Имаме информация от господин 

Огнян Хинов директор на общинското предприятие бизнес зона „Перистър“ по някои 

въпроси във връзка с оценката на право на строеж върху земя, в която е построен имот на 

фирма „Стинг“. Постъпи и предложение от фирма „Лайф Ватеройл“ във връзка с 

предложение за сътрудничество в областта на екологоята. От Министерството финансите 

имаме писмо във връзка с някои въпроси относно търговски дружества и предприятия с 

държавно и общинско участие и предоставена информация Висшия съдебен съвет 

писмено ни моли да му удължим срока за ползване на сгради общинска собственост на 

площад "Независимост". От фирма „Блурен“ ООД има заявление, с което желаят да им 

бъде учредено право на строеж по закона на енергетиката фотоволтаичен парк. От 

Държавната финансова инспекция е постъпило копие от доклад със заключение за 

извършена финансова инспекция. От Националното сдружение на общините имаме 

писмо свързано с изпълнението на закона на Държавния бюджет. От Министерството на 

финансите също имаме писмо пак във връзка със закона на държавния бюджет. 

Управителя на „ДКЦ-Разград“ доктор Николай Денев е изпратил отчет за дейността на 

ДКЦ за последното тримесечие. От Министъра на енергетиката имаме уведомление 

относно откриване на производство за предоставяне на концесия за добив на подземни 

богатства- строителни материали, които се намират в землището на село Топчии Община 

Разград с посочени точни параметри на територията. Държавното горско стопанство 

„Воден Ири Хисар“ ни уведомява, че проява интерес към определени горски територии, 

които са на територията на Община Разград и посочил конкретните имоти за участие в 

съответните комисии. Административния съд Разград ни изпратил копие от определение 

с което оставя без разглеждане протеста на Окръжна прокуратура във връзка с 

оспорването на разпоредбите свързани с читателските карти ние тогава реагирахме 

своевременно и делото е прекратено. От фирма „Аграком“ заедно с фирма „Анона 

Грейн“ отправят предложение за решаване на проблемите на пътен участък в село 

Гецово. От Община Разград кмета сме получили писмо във връзка с една злополука е 

едно дете което беше паднало в една шахта и се беше наранило и ни информират, че са 
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предприети мерки и общинското предприятие „Ремонт строй“ е извършило съответните 

ремонти. Имаме писмо от кмета на общината, с което се отговоря на един гражданин 

който имал гараж върху поземлен имот в Разград и твърдеше, че земята е на Общината и 

иска да я купи но се оказа, че Общината не притежава там земя. И последното, което 

искам да ви информирам е във връзка с предложението на един едноличен търговец с 

име Стефан Ангелов с желание да закупи общински имот в Радинград и, че са 

предприети действия свързани с процедурата за този имот. Следващо заседание 

уважаеми колеги вероятно ще бъде на 18 септември там трябва да разгледа ме проекта за 

бюджет на Общината, който беше внесен от общинската администрация вчера и така, че 

моля, във вашите графици да имате в предвид на 18.09.2023 г. ще бъден ден за заседание. 

Поради изчерпване на дневния ред в 17:21 часа закривам заседанието и ви желая приятен 

ден.           

 
ПРЕДСЕДАТЕЛ: /Стоян Ненчев/ 

                                      

ПРОВЕРИЛ СЕКРЕТАР: /Ивайло Димитров/ 

 

 

 
 


